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За десети път Неофициално Успех

Стр. 19

„София филм фест за учащи”
в Дома на киното

Стр. 6

Участваме в „Южен поток”
без печалба за 15 години

Стр. 23

Кубрат Пулев със 17-а победа
в професионалния бокс

Стр. 21

Георги Мамалев: Притеснявам
се накъде отива светът
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Конфликт

Роми пак създават
проблеми на Париж

Стр. 10

Принуда

Военните се отказват
от по-високи заплати

Стр. 4

Лидерът на БСП Сергей
Станишев бе избран за пред-
седател на Партията на ев-
ропейските социалисти с без-
прецедентно мнозинство в
събота. 91,3 на сто от 418-те
делегати гласуваха за Сер-
гей Станишев, бюлетините
против бяха 2,4%, 6,3% се
въздържаха.

Мечтата ми, амбицията ми

Станишев променя
посоката на Европа

Няколко
ÄÓÌÈ

Светлана
ВЕЛЕВА

Държава за продан. Така-
ва табела да сложат на
входа на границата ни. Че
веднага да става ясно къде
са попаднали чуждите ин-
веститори с дълбоки джо-
бове. Тук природните и про-
изводствени ресурси се
раздават на промоция. И не
се притеснявайте, че ще
свърши - промоцията си
тече вече трета година,
със съдействието и про-
текциите на управляващи-
те. Ако сте по-заможен,
можете да си напазарува-
те я атомна централа, я
златна мина. Ние сме бога-
ти и нямаме нужда от та-
кива ресурси. Дори пенсио-
нерите ще потвърдят -
вдигнаха им пенсиите с
цели с 10%! Та какво тук
значат някакви си 200 млн.
евро? Такава е транзитна-
та такса на година, която
България очакваше да полу-
чава от участието си в
проекта “Южен поток”.
Според информация от вче-
ра обаче, страната ни ня-
мала да участва с пари в
строежа на газопровода. Но
нямало и да печели от него,
поне първите 15 години.
След толкова преговори,
предоговаряния и търсене
на най-доброто решение за
България, управляващите
успяха да “защитят” инте-
ресите на страната. За нас
като участник в проекта
тази такса е единствена-
та възможност да изпла-
тим вложените досега ин-
вестиции и да печелим
нещо. Иначе - защо ни е да
участваме? Така проклами-
раната “защита на нацио-
налните интереси” ярко
личи и от решението за
“Белене”. Неекологичният
и неефективен довчера про-
ект спря да бъде такъв с
появата на частен амери-
кански консорциум. За уп-
равляващите “Белене” е
вреден, но ако някой друг го
строи на наша територия,
може. Пък кой знае, може да
ни пуска ток на преферен-
циални цени. Така освен за-
ложник в неясна схема,
страната ни подарява със
смъкнати гащи ресурси за
милиарди, които някой друг
ще прибира.

Лидерът на БСП беше избран за председател на ПЕС с безпрецедентно
високо доверие и обяви, че в Европа идва лява вълна

Държава
за продан е след 20 години дъщеря ми

да може гордо да казва, че
Европа е била променена и
се е превърнала в по-добро
място за живеене благодаре-
ние на социалистите. Да
каже, че европейските соци-
алисти са спечелили евроиз-
борите през 2014 г., постиг-
нали са мнозинство в Евро-
пейския парламент и Евро-

пейския съвет и имат предсе-
дател на Европейската коми-
сия. Това заяви президентът
на Партията на европейските
социалисти Сергей Станишев
в края на Деветия конгрес на
ПЕС в Брюксел в емоционал-
но слово. Посланието на този
конгрес е, че ние ще побе-
дим, заяви председателят на
Европейския парламент Мар-

тин Шулц и изрази задовол-
ството си от избора на Стани-
шев.

При завръщането си у нас
вчера новият стар лидер на
ПЕС обяви, че в Европа идва
лява вълна. Според него
фактът, че българин оглавява
европейските социалисти, е и
силен знак към България.

Неколкостотин души от цялата страна посрещнаха
Сергей Станишев на летището в София вчера

ЗАЩО СИ ТРЪГВАМ
ОТ БЪЛГАРИЯ

Стр. 18

Стр. 2 и 8

Стр. 9

’‡ËÁÏ‡ÚË˜ÌËˇÚ ÎË‰Â Ì‡
¬ÂÌÂˆÛÂÎ‡ ÒÂ ·ÓË Á‡ ÚÂ-
ÚË ÔÂÁË‰ÂÌÚÒÍË Ï‡Ì‰‡Ú,
ÌÓ ÚÓÁË Ô˙Ú ËÏ‡ ÒÂËÓÁÂÌ
Ò˙ÔÂÌËÍ.
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Снимка Мариета ТОМОВА
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България

Таня ДЖАДЖЕВА,
наш пратеник в Брюксел

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ НА ПЕС ЩЕ ИМА
ЧЕТИРИМА ЗАМЕСТНИЦИ

М

За първи вицепрезидент бе избран французинът Жан-Кристоф Камбаделис.
Другите трима заместници са дами - баронеса Джанет Роял от Великобритания,
зам. генералният секретар на Испанската работническа социалистическа пар-
тия Елена Валенсиано и зам.-председателят на Европейския младежки форум

ечтата ми, амбицията
ми е след 20 години
дъщеря ми да може
гордо да казва, че
Европа е била проме-

нена и се е превърнала в по-
добро място за живеене благо-
дарение на социалистите. Да
каже, че европейските социа-
листи са спечелили евроизбо-
рите през 2014 г., постигнали
са мнозинство в Европейския
парламент и Европейския
съвет и имат председател на
Европейската комисия. Това за-
яви президентът на Партията
на европейските социалисти
Сергей Станишев в края на
Деветия конгрес на ПЕС в
Брюксел в емоционално слово,
след като под бурни аплодис-
менти бе обявено, че той ще
води европейската левица в
следващите две години и по-
ловина.

Лидерът на БСП получи
безпрецедентно високо дове-
рие от висшия форум на евро-

пейските социалисти в събота.
91,3 процента от 418-те деле-
гати гласуваха за Сергей Ста-
нишев, бюлетините против
бяха 2,4%, 6,3% се въздържа-
ха.

“Вярвам, че Европейският
съюз е най-красивият, най-ус-
пешният проект на ХХ век. Дяс-
ната политика - това е про-
блемът, който днес разрушава
европейската мечта.  Консер-
вативното бездействие убива
Европа. Вманиачени в рестрик-
тивните си мерки, десните пра-
вителства се затварят обратно
в егоистичните си национални
граници. Не Европа е виновна
за това. Хората се нуждаят от
надежда и промяна - това е
нашата мисия и отговорност”,
каза Станишев. Пред европей-
ските социалисти той постави
основната цел - победа на
предстоящите евроизбори
през 2014 г. Ние сме тук, за да
променим Европа и да я
върнем на нейните граждани.

В началото на конгреса в
политическата си реч пред
делегатите Сергей Станишев

обяви, че ще реализира визия-
та си за развитие на ПЕС чрез
5 основни принципа: единство
на базата на общите полити-
чески принципи, солидарност и
ангажираност с проблемите на
всички партии-членки, взаимно
уважение, засилена координа-
ция на политическите действия
и широк диалог с обществото
(пълния текст на речта публи-
куваме на стр. 8).

Посланието на този конгрес

е, че ние ще победим, заяви в
речта си председателят на Ев-
ропейския парламент Мартин
Шулц. Вече трябва да бъдем
изключително горди от промя-
ната, която се случва - управ-
ляваме в Белгия, Словакия,
Румъния, победата на Франсоа
Оланд във Франция разруши
комбината на “Меркозитата”,
убеден съм, че СДП ще сложи
край на управлението на дес-
ните както в Германия, така и в

Европа, добави той. Сергей,
заедно ще работим за успеха
на ПЕС, убеден съм, че ще ни
водиш към бляскава победа,
каза Шулц от трибуната.

Пред българските журнали-
сти, отразяващи конгреса на
ПЕС, Мартин Шулц изрази ог-
ромното си задоволство от из-
бора на Сергей Станишев за
президент на европейското
ляво семейство. Фактът, че из-
брахме лидер от нова държа-

Жан-Кристоф Камбаделис Джанет Роял Елена Валенсиано Катарина Наведалова Ахим Пост

евродепутатът Катарина Наведалова от Словакия.
Международният секретар на ГСДП Ахим Пост смени Филип Кордери на

поста генерален секретар на ПЕС.
Кристиан Вигенин остава представител на България в Президиума на ПЕС.

есетки поздравления от политици,
организации и граждани по слу-
чай избирането на Сергей Стани-
шев за лидер на ПЕС в съботаД

ПОЗДРАВИТЕЛНИ ТЕЛЕГРАМИ ЗАСИПАХА „ПОЗИТАНО” 20

засипаха “Позитано” 20.
“Това е признание не само в персона-

лен план, но и за мястото и ролята, която
българската левица е имала и играла
през изминалия повече от век в световно-
то и европейското ляво движение, както и
за пътя, който тя извървя в своето разви-
тие и обновление в съвременните усло-
вия, като един от основните фактори на
демократичните промени в българското
общество”, пише до Станишев Георги
Първанов, президент на България от
2002 до 2012 г. Той изразява убедеността
си, че високото признание ще бъде сти-
мул за успешното представяне на леви-
цата у нас на предстоящите избори, и
което е още по-важно, за утвърждаването
и издигането на авторитета на страната и
отстояването на нейните позиции в Евро-
пейския съюз в днешния преломен мо-
мент от неговото развитие.

Председателят на Софийския град-
ски съвет на БСП Анна Янева отправя
искрените си поздравления към Стани-
шев и му пожелава неизчерпаема енер-
гия в работата му за просперитета на БСП,
България и ЕС. “Изборът ви показва, че

България има достойни политици на ев-
ропейско равнище, целеустремени да за-
щитават както европейските, така и
българските ценности”, пише още в позд-
равлението на БСП-София. Според Янева
победата на Станишев изразява въжде-
ленията на всички ляво мислещи българ-
ски граждани, които милеят за страната и
са отдали живота си за нея, за да може тя
да се превърне в държава на благоденст-
вието, справедливостта, солидарността и
равноправието.

Районният съвет на БСП-„Връбница”
също поздравява новия лидер на ПЕС.
“Издигането ви на този висок пост е из-
ключително признание за вашите лични
качества на утвърден партиен лидер, из-
воювал категоричен авторитет в нацио-
нален и международен мащаб”, пише
Калоян Паргов, председател на органи-
зацията.

 Увереността си, че Станишев ще по-
стигне начертаните цели за затвърждава-
не на позицията на левите в Европа и
издигане на авторитета на партията на
необходимото ниво, което ще й осигури
победа на бъдещите избори за ЕП, изра-
зява и Красимир Мирев, кмет на Търго-
вище и зам.-председател на НСОРБ.

В поздравителния адрес от предсе-
дателя на ОблС на БСП в Бургас Ата-

нас Зафиров се казва, че за първи път
България и БСП имат възможност да
играят толкова определяща роля в евро-
пейското и глобално развитие. Общин-
ският съвет на БСП в Русе честити из-
бора на Сергей Станишев и му пожeла-
ва да е все така ефективен лидер на
българските и европейските социалисти.
Социалистите от Хасково вярват, че по-
зицията на новия лидер ще даде възмож-
ност да лобира и защитава национални-
те интереси по обществено значими теми
като Шенген, образованието, здравео-
пазването и др., пише Иван Станчев,
председател на общинския съвет на БСП
в Хасково. От името на общинския съвет
на партията в Димово пишат, че се надя-
ват изборът на Станишев да е вдъхновя-
ващ и мотивиращ за активна политичес-
ка работа на всички.

Исторически ден наричат избора на
Сергей Станишев от Младежкото обеди-
нение на БСП във Варна, а от Областния
съвет на партията и жените социалистки
в града му пожелават успехи в бъдещата
политическа дейност. Младите в БСП от
Стара Загора, както и Областният съвет
и Общинският съвет в града поздравяват
лидера на ПЕС и заявяват, че това е
потвърждаване на доверието на европей-
ската левица към БСП.

Поздравленията си към Станишев са
изпратили и социалисти от Видин в лице-
то на председателя на ОблС на БСП
Филип Попов, жените социалистки, обла-
стното ръководство на Движението на
ветераните в партията и Младежкото обе-
динение в града.

Поздравителни адреси са получени и
от организациите на БСП в Маджарово,
Минерални бани, Сатовча, с. Ново село,
Ружинци.

Земеделският съюз “Александър
Стамболийски” пожелава на добър час
на новия лидер на ПЕС и смята, че пред-
седателството ще е в интересно време,
когато начело на ЕП е социалистът Мар-
тин Шулц и когато предстоят европейски
избори през 2014 г. Председателят на
земеделците Спас Панчев изразява убеж-
дението си, че новата позиция ще бъде
гаранция за свободни и демократични
парламентарни избори у нас през след-
ващата година.

Милен Минев от Твърдица, Сливен-
ско, също изпраща поздравленията си към
Станишев и цитира Ърнест Хемингуей:
“Светът е прекрасно място и си струва да
се борим за него”.

ДУМА ще публикува поздравления
и в следващия брой.

Станишев променя пос
на Европа
Станишев променя пос
на Европа
Лидерът на БСП оглави Партията
на европейските социалисти
с огромно мнозинство и поиска
победа на левицата през 2014 г.

Станишев променя пос
на Европа
Станишев променя пос
на Европа
Станишев променя пос
на Европа
Станишев променя пос
на Европа
Станишев променя пос
на Европа Снимки Иван СТОИМЕНОВ
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Èñêàì äà êàæà íà Áîéêî Áîðèñîâ ñëåäíîòî: ñåãà,
êàòî íè ãëåäàø âñåêè äåí, îò ñóòðèí äî âå÷åð
ïî òåëåâèçèÿòà, ñèãóðíî òè ñå ïîâðúùà, è ñåãà
ìîæåø äà ðàçáåðåø êàê íà íàñ íè ñå ïîâðúùà,
äîêàòî òå ãëåäàìå âñåêè äåí ïî òåëåâèçèÿòà‘ Обяснение на рапара Мишо Шамара

ва-членка на ЕС, е изключи-
телно показателен, изтъкна
той. Всички българи, които
срещам, споделят колко са
горди, че ваш сънародник води
такава голяма паневропейска
организация, каза Шулц. “По
време на последния Европей-
ски съвет дори премиерът Бой-
ко Борисов ми призна, че това
е добър сигнал за България”,
разказа председателят на Ев-
ропейския парламент.

Партията на европейските
социалисти ще има единен
кандидат за председател на
Европейската комисия. Промя-
ната в Устава на ПЕС бе опре-
делена от Сергей Станишев и
Мартин Шулц като огромна
стъпка в европеизацията и мо-
дернизацията на ПЕС.

Внушителна бе делегация-
та, която представляваше
Българската социалистическа
партия на Конгреса на ПЕС. В

Брюксел бяха двамата зам.-
председатели на Национал-
ния съвет на партията Георги
Пирински и Янаки Стоилов,
Ангел Найденов, Михаил Ми-
ков,  Катя Николова, Деница
Златева, Мая Манолова, Дора
Янкова, Анна Янева, Маруся
Любчева, Явор Гечев, евроде-
путатите Илияна Йотова,
Ивайло Калфин, Евгени Кири-
лов и Кристиан Вигенин, Ата-
нас Папаризов.

а близо година, откакто е начело на ПЕС, Сергей Станишев
свърши много добра работа и кандидатурата му е безспорна.
Това заяви Ханес Свобода, лидер на групата на социалистите
в Европейския парламент. Според него Станишев е личност,
която обединява европейските социалисти, умее да слуша и
да се съобразява с мнението на различните граждани и чле-
нове на партии.

Свобода е убеден, че Сергей Станишев и неговата партия
са демократични и са настоящето и бъдещето на Европа. Той
изрази съжалението си, че  все още е изненада, когато се
избира някой от Източна Европа, а това би трябвало да е
съвсем естествено. Ханес Свобода посочи, че изборът на Ста-
нишев е много добър знак, че социалдемократическите идеи
са силни не само на Запад, но и на Изток. Малцина биха се
кандидатирали в конкуренция с някой, който вече е показал,
че се справя много добре, и е успял да спечели толкова
широка подкрепа вътре в партията, заяви още Свобода.

Той коментира още, че консервативната политика на ико-
номии не е довела до реални успехи, а е породила само
социално недоволство и подем на екстремизма. До няколко
седмици европейските социалисти ще представят програма
за икономически реформи.

ПЪРВИ СТЪПКИ:

Новоизбраният председател на Партията на европейските
социалисти (ПЕС) Сергей Станишев обеща, че ще се
намеси лично в предизборната кампания в Румъния в
подкрепа на румънския премиер социалдемократ Виктор

Понта. “Твърдо съм убеден, че Социалдемократическата партия
под ръководството на Виктор Понта осъществи много добра
политика през последния месец. Това има значение за гражда-
ните на Румъния, защото през последните години видяхме много
страдание по време на дясното управление и под ръководството
на президента Траян Бъсеску”, заяви Станишев. Според него
социалната защита и в същото време намаляването на бюджет-
ния дефицит са много добър резултат в рамките само на няколко
месеца.Той изрази увереността си, че социалистическата про-
грама ще бъде оценена от румънските избиратели.

От своя страна лидерът на групата на социалистите и демо-
кратите в Европейския парламент Ханес Свобода заяви, че е
дошло времето гласът на Румъния да бъде чут в Европейския
съюз. Според него населението на Румъния е дало ясен сигнал
за интереса си към промяна на местните избори през юни и че
е сигурен, че това ще се случи отново и на парламентарните
избори през декември. “Румъния е една от най-големите страни
в Европейския съюз, но гласът на страната не се чуваше много
преди това правителство да дойде на власт. Време е това да се
случи”, подчерта австрийският политик.

За избирането на Сергей Станишев за лидер на ПЕС съоб-
щават и световните агенции. РИА Новости набляга на факта, че
Станишев е роден в Херсон, Украйна и разказва накратно би-
ографията му. Агенцията цитира думите на българския политик,
че основната задача е да се вдъхне надежда в европейците, за
да усещат доверие в европейския проект, който е най-добрият
път напред.

Украинската “Укринформ” също съобщава, че бившият пре-
миер на България Сергей Станишев е избран за президент на
Партията на европейските социалисти с над 90% от гласовете на
от участниците 9 конгрес на ПЕС.

Ханес Свобода:
За година свърши
много добра работа

З

ЩЕ УЧАСТВА В
ПРЕДИЗБОРНАТА
КАМПАНИЯ
НА РУМЪНИЯ

ергей Станишев беше тържестве-
но посрещнат на летище София
като новоизбран президент на
Партията на европейските социа-
листи (ПЕС) вчера следобед. Сред
развети знамена го очакваха чле-
нове на Изпълнителното бюро на
БСП, общински съветници, симпа-
тизанти на БСП. Най-възрастният
социалист, дошъл да посрещне
Станишев, беше Асен Костов на
102 години. Сергей Станишев по-
лучи като подарък от Младежкото
обединение на БСП колаж със
снимки от 1990 г. насам и мастил-
ница с перодръжка, която е на по-
вече от 120 години.

Събитието е голямо за нашата
партия, защото българин оглавя-
ва едно огромно семейство на ев-
ропейските социалдемократи, ко-
ето става все по-силно, заяви при
пристигането си Станишев. Спо-
ред него идва лява вълна, която
вече се случва след изборите във
Франция, в Словакия, предстоят
изброи в Литва и в Румъния тази

Много цветя и подаръци
на летището в София

година. Убедени сме, че ще постигнем
добри избори за социалистите, защото има
нужда от промяна, посочи Станишев и при-
помни, че в събота посланието от Конгре-
са на ПЕС бе, че европейските социалисти
се завръщат в Европа.

Според Станишев това, че българин
оглавява европейските социалисти, е и
силен знак към България. Той изтъкна, че
е добре социалистите да вземат властта
навсякъде в Европа, защото в България
например те показали, че когато имат на-
ционална кауза, си вършат работата. Дес-
ните показаха, че не вършат добра работа
за нашата страна, каза Станишев и посо-
чи за пример неприемането на страната ни
в Шенген. Според него България в момен-
та се намира в положение като страна на
задната скамейка, страна втора класа.

Потегляйки от терминал 2, множество-
то  образува дълга над километър автомо-
билна колона, която пътуваше под разве-
ти трибагреници и звуците на “Една българ-
ска роза”.

По-късно Станишев събра младите со-
циалисти на почерпка в кафене пред На-
родния театър “Иван Вазов”.

Новият стар лидер
на европейските

социалисти

Кристиан Вигенин
гласува в обкръжението

на политици от БСП
(Дора Янкова, Михаил

Миков, Деница Златева,
Янаки Стоилов)

С

сокатасокатасокатасокатасокатасокатасоката



4 ПОНЕДЕЛНИК 1 ОКТОМВРИ 2012

България www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

В
Военните може да излизат на наци-

онално митинг-шествие под наслов “Да
живей Българската армия” на 7 октом-
ври. Това ще стане, ако получат отго-
вор на отворено писмо до министъра
на отбраната до 3 октомври. В писмото,
което пращат, се посочва, че се отказ-
ват от увеличението на заплатите им,
но искат да отпаднат и предложения-
та, които бяха за въвеждане на възраст
за пенсиониране и промяната в изчис-
ленията на отпуските им, предаде
БГНЕС.

фициалното предста-
вяне на книгата на
професор Васил
Проданов “Теория на
българския преход”

Проф. Васил Проданов представи своята „Теория на българския преход”

Проф. Проданов и Иван Гранитски по
време на представянето на книгата

Снимка Мариета ТОМОВА
обобщи всички политически
практики на прехода и така да
даде завършен научен поглед
на обществените процеси през
това време.

С цялата си фактологичес-
ки наситеност тази книга вече
е незаобиколима, бе мнението
и на проф. Петър-Емил Митев.
Според него трудът е замислен
като надгробна плоча за много
идеологически илюзии, а ней-
ният автор е проявил смелост
да тръгне срещу течението на
господстващите политически
обяснения. По време на прехо-
да битката не беше за това
дали да има капитализъм, а кой
точно да бъде капиталист,
обобщи още професор Митев и
допълни, че дори хората, които
не биха се съгласили с Прода-

нов, няма да могат да отхвърлят
неговата книга.

Професор Иван Маразов
също изрази възхищение от
написаното в книгата и похва-
ли автора за това, че е успял
да намери общи идеи, с които
да обобщи целия преход и да
покаже в детайли какво точно
се е случило. Търсих себе си в
тази книга и намерих обясне-
ния за много неща, категори-
чен бе Маразов.

Според самия Васил Про-
данов цялото общество е ста-
нало жертва на прехода.
“Всички сме такива, но най-
голямата жертва е българска-
та интелигенция. В България
липсва дискусия за това, което
се случи, и резултатът не е от
най-добрите”, коментира той.

228 мастербокса или 114 000 кутии цигари
марка “Бохеми” и “Велвет” задържаха при спе-
циализирана полицейска операция служители
на сектори “БОП” от Добрич и Варна. Това съоб-
щиха на брифинг началниците на областните
дирекции на МВР - комисар Стефан Йончев и
комисар Тодор Иванов. Те са били за продажба
в безмитни магазини, което изрично е посоче-
но на опаковките. Цигарите са фабрично про-
изводство, а не от нелегални цехове. Скадове-
те са били отдадени под наем.

От 1 април правителство-
то ще увеличи всички пен-
сии. Имахме желание това
да стане от 1 януари, но за-
сега възможностите са таки-
ва, заяви Симеон Дянков във
Варна. Той допълни, че уве-
личението на пенсиите ще
компенсира инфлацията за
периода, но с колко ще се
увеличат пенсиите щяло да
стане ясно на 10 октомври.
Дянков потвърди и увелича-
ването на минималната за-
плата до 310 лв., което е
заложено в бюджета.

За заплатите на държав-
ните служители той посочи,
че повишението им зависи
от съответните ресорсни ми-
нистерства. “Повишаваме
само заплатите на учители-
те заради делегираните бю-
джети на училищата и нуж-
ните 60 млн. лв. вече са оси-
гурени от бюджета. С тези
пари директорите на учили-
щата ще разполагат, както
намерят за добре”, поясни
вицепремиерът. По думите
му всички останали минис-
терства ще могат да използ-
ват спестените пари в след-
ващия бюджет, включително
и за повишаване на запла-
тите. “Това е нещо, което не
сме разрешавали, но с но-
вия Закон за държавния
служител това ще бъде
възможно”, каза Дянков.

Относно майчинските ви-
цепремиерът каза само, че
въпросът зависи от Тотю
Младенов.

О
събра в петък вечерта много
учени, колеги и политици в го-
лемия салон на БАН. Специал-
но за премиерата на научния
труд бяха дошли и бившият
президент и вицепрезидент Ге-
орги Първанов и Ангел Марин.

Тази книга е една енцикло-
педия на всичко, което се слу-
чи с нас в последните 20 годи-
ни, обобщи шефът на издател-
ство “Захарий Стоянов” Иван
Гранитски. Той издаде в аванс,
че предстои и нова книга на
професор Проданов, която да

Военните готвят
протест?
Ангелов договорил с Дянков до 10% увеличение
на заплати, но орязване на социалните им права

“Отказваме се от вдигането на ра-
ботните заплати в системата на въоръ-
жените сили, като даряваме нашите
средства на българските пенсионери,
майки, учители или лекари, защото
разбираме тежкото икономическо
състояние на държавата. По този на-
чин искаме да подпомогнем Републи-
ка България, като заявяваме, че за нас,
военнослужещите, когато има и ако
има. Продължението на това наше
предложение е по никакъв начин да
не се променя законодателството, ка-

саещо военнослужещите по отношение
на формиране и получаване на техни-
те заплати, условията на пенсионира-
не и социалните права, които имаме”.
Това съобщи за агенция “Фокус” майор
Иван Милов, председател на легия “Ра-
ковски”. По думите му под никакъв на-
чин и под никаква форма няма да се
прави протест, а в закона изрично е
записано, че военнослужещите нямат
право на протест.

Военни, недоволни от предложе-
нията за въвеждане на възраст при
пенсиониране и отпуските им да се
мерят в календарни, а не в работни
дни, вчера се събраха в Централния
военен клуб на сбирка, организирана
от легия “Раковски”. От изказванията
им стана ясно, че напрежение при тях
има. Недоволни са от предложенията,
които завчера направи министър Аню
Ангелов. Тогава той заяви, че МО е
договорило с министъра на финанси-

те Симеон Дянков увеличение на за-
платите от 2013 г. с 8-10%. В името на
по-високо заплащане военните са
готови да се откажат от привилегии
за пенсиониране при натрупан стаж
и намаляване на годишния платен
отпуск с 10 дни, стана ясно от изказ-
ването на министъра по радио “Да-
рик” в събота.

“Нека да не говорим за неща, ко-
ито все още не са факт”, коментира от
своя страна пред журналисти в сопот-
ското село Анево премиерът Бойко
Борисов по повод протеста на воен-
ните заради идеята за пределна
възраст за пенсиониране. По думите
му нещата може да бъдат коментира-
ни, когато станат факт и когато “имат
конкретни предложения”, а засега
това са само предположения. “Има
решения, които ги вземам аз и съот-
ветно партията като политическо ре-
шение”, допълни премиерът.

Три деца са обгорени при
взрив на газова бутилка в ром-
ския квартал на Казанлък “Кар-
мен”. Две от тях - с над 10% из-
гаряне, са откарани в универси-
тетската болница в Пловдив, тре-
тото е освободено за домашно
лечение, след отказ на майката
да остане да се лекува в болни-
ца. Няма опасност за живота на
нито едно от пострадалите деца.

Инцидентът станал около
10.30 ч. в неделя, когато възра-
стни роми заклали прасе. Те за-
почнали да го пърлят, сложили
газовата бутилка в гореща вода,
за да може да се повиши наля-
гането. Това е и причината за
инцидента.

Министърът на правосъдие-
то Диана Ковачева заяви, че на
Висшия съдебен съвет би след-
вало да се даде кредит на дове-
рие от сто дни. Тя уточни, че
трябва да се изчака новият Висш
съдебен съвет да приеме
вътрешните си правила и члено-
вете да се опознаят, за да се
запознаят по-задълбочено с
проблемите в системата. Пра-
восъдният министър препоръча
ВСС да подготви програма за
реформа поне за една година
напред и допълни, че не очаква
до Нова година да бъде решен
проблемът с натовареността на
магистратите. Според нея канди-
датурите за поста главен проку-
рор трябва да са поне 3, за да
има истинска надпревара.

Членове на Младежкото обединение на БСП в Смолян заедно с областния председател Георги Кисьов
и общинския съветник от левицата Радой Краев ремонтираха изпочупени паркови пейки в стария

център на Смолян. Краев отбеляза, че ремонтът на една пейка струвал около 35 лв. и коментира:
“Жалко е, че общината няма желание да ремонтира пейките в стария и новия център на града”

ДЕЦА
ПОСТРАДАХА
ПРИ ВЗРИВ
НА ГАЗОВА
БУТИЛКА

ДИАНА
КОВАЧЕВА
ПОИСКА 100
ДНИ КРЕДИТ
НА ДОВЕРИЕ
ЗА ВСС

В ареста за 24 часа са задържани двама
души от Добрич. Предполагаемият организа-
тор на дейността е 39-годишен, с инициали
Д.Т.Р. и постоянен адрес във Варна. Другият е
44-годишен мъж с инициали Г.Х.Т. И двамата са
криминално проявени, а тарторът имал от пре-
ди 5 години наказание пробация. Групата е на-
блюдавана от 4-5 месеца. Предлолага се, че
цигарите са вземани за 2 лв. и са продавани на
4,50-5 лв. за кутия. От “БОП” Добрич заявиха, че
още не са изчислили точно щетата на държа-
вата от неплатен акциз, но смятат, че е над 350
000 лв.

Дана РУСЕВА

Дянков
пак обеща
увеличение
на всички
пенсии

114 000 кутии контрабандни цигари
прибраха полицаи от Добрич и Варна
114 000 кутии контрабандни цигари
прибраха полицаи от Добрич и Варна
114 000 кутии контрабандни цигари
прибраха полицаи от Добрич и Варна
114 000 кутии контрабандни цигари
прибраха полицаи от Добрич и Варна
114 000 кутии контрабандни цигари
прибраха полицаи от Добрич и Варна

Александър СИМОВ
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лед безбройните обещания ще има или
няма да има увеличения, дали промени-
те да засягат пенсии или заплати, кои
ведомства да получат допълнителни

средства военният министър Аню Ангелов
побърза да анонсира 10-процентен скок във
възнагражденията на подчинените си. Според
него през 2013 г. това щяло да е факт. Добрата
вест обаче бе посрещната с недоверие във
форумите, защото за повишението сякаш се
гласи уловка - отказ от привилегии.

Съкращения тресат
„Труд” и „24 часа”

П
роблемите око-
ло вестниците
“24 часа” и
“Труд” продъл-
жават да се

Регионалните притурки от Пловдив, Варна
и Бургас остават в историята

задълбочават, след като
стана ясно, че в издател-
ската група предстои по-
редната порция съкраще-
ния. Петъчното издание на
притурките от регионални-
те редакции на двете из-
дания в Пловдив, Варна и
Бургас се оказа последно.

Бе оповестено, че от
днес местните редакции
се трансформират в коре-
спондентски бюра. Като
официална причина за
промяната се изтъкват фи-

нансови проблеми и спад-
налия тираж на издания-
та. Освен че притурката
“Твоят ден” остава в исто-
рията след близо 15-го-
дишно съществуване, го-
ляма част от журналисти-
те ще трябва да си търсят
нова работа. Регионални-
те притурки бяха създаде-
ни през 1998 г., когато
ВАЦ купи двата най-голе-
ми тогава български вест-
ника. Изданията се праве-
ха от отделни екипи в
Бургас, Варна и Пловдив.

От днес редакциите ще
се превърнат в кореспон-
дентски бюра, в които ще
останат само по двама ре-

портери, най-вероятно
това ще са редакторът и
още един журналист. Фо-
торепортерите в трите рай-
она вече ще работят само
на хонорар, ще бъде
съкратена и голяма част от
техническия екип.

ДУМА припомня, че в
началото на 2011 г. гер-
манската издателска гру-
па ВАЦ продаде собстве-
ността върху “Труд”, “24
часа” и още няколко при-
ближени до тях издания
на дружество, принадле-
жащо на австриеца Карл
фон Хабсбург, германеца
Даниел Руц и българина
Христо Грозев. Техни

партньори бяха бизнесме-
ните Любомир Павлов и
Огнян Донев. Впоследст-
вие съдружниците разва-
лиха взаимоотношенията
си, а Христо Грозев дори
заведе дела срещу Донев
и Павлов. Стигна се и до
временно запориране на
собственост на медийна-
та група. Наскоро Любо-
мир Павлов се оттегли от
ръководството на “Медий-
на група България”, а мя-
стото му бе заето от Ве-
нелина Гочева. За по-
малко от месец бяха сме-
нени и главните редакто-
ри на “Труд”, “24 часа” и
“168 часа”.

Три пъти „Ура!” за Кеворк
и „Всяка неделя”
Големи очаквания, надежди, но и съмнения
как водещият ще намери верния път за
предаването в съсипана и обрана България
след “победата” на Голямата демокрация

В
Богдан ИВАНОВ

ече няколко неделни следобе-
да поред Нова телевизия “гоща-
ва” своите зрители с едно рядко
срещано духовно удоволствие -

журналистика от висока класа. Или
казано по-ясно: “Всяка неделя” отново
е на екран!

Създадено преди повече от 30 го-
дини, минало през много перипетии и
патила, предизвикало любов сред пуб-
ликата, но и омраза сред управлява-
щите, спирано и възобновявано, пре-
даването се превръща в емблема на
Българската национална телевизия.
Защото:
����� още по Тодор-Живково време

то проповядва авангардни идеи;
����� представя събеседници с мно-

го мозък в главата;
����� критикува и разнищва теми и

проблеми на ръба на бръснача;
����� събира цяла България пред ек-

рана и става морален съдник - над
институциите и над властта дори;
����� оформя своеобразна опозиция

на ретроградното и тираничното в
обществото;
����� дава пример за висока ком-

петентност и телевизионно май-

сторство;
����� подсказва, че има вятър на

промяната и вече е време той да се
усети и у нас...

И т.н., и т.н....
 Ето, че “Всяка неделя” за пореден

път се завръща, когато този вятър на
промяната много здраво обрули
България вместо да я разлисти. Пора-
ди което да се прави журналистика в
страната нито е лесно, нито е безо-
пасно.

Първата неделя във “Всяка неде-
ля” бяха припомнени някои от нейни-
те най-добри постижения - интервюта
с бележити мъже като Михаил Горба-
чов, акад. Николай Амосов, Гор Ви-
дал, Ноам Чомски, Тодор Живков, Си-
меон Сакскобургготски...

После бе сторен поклон пред го-
лемите майстори: Радой Ралин (в ху-
мора), Стоянка Мутафова (в театъра),
Йордан Радичков (в литературата),
Милчо Левиев (в джаза), Боян Радев
(в борбата), Лили Иванова (в поп му-
зиката), Тодор Колев (в киното), Йор-
дан Йовчев (в гимнастиката).

Дойде ред и на една от най-мла-
дите надежди - гост на водещия стана
гениалното дете Цветан Стоянов, ев-
ропейски шампион по шах, който

бързешката матира преди дни и пре-
миера Бойко Борисов, и просветния
министър Сергей Игнатов.

Кеворк Кеворкян, бащата и воде-
щият на предаването, ги предразпо-
лагаше, похвалваше и предизвиква-
ше, надникваше в сърцата им, опитва-
ше се да усети и предаде на зрители-
те тяхната философия за живота, тех-
ните помисли за нашето време и на-
шего брата, за мераците и кусурите
му. Разприказваше ги благо, умно,
чаровно, доближаваше се колкото се
може повече до тях било чрез патен-
тования негов метод “кеворкиране”,
било чрез добронамерена словесна
рентгеноскопия, която да извади на
показ и това, което е скрито много
навътре у всеки от нас.

 Ако използвам знаменития лаф
“Имал си бол пари - платил си!” на
Алековия бай Ганьо, то наистина в
милата ни татковина се навъдиха не-
малко хора с бол пари, а мнозина
платиха и си купиха... цели телевизии.
В тях докарани и напудрени се пъчат
дълга сюрия водещи - някои и негра-
мотни, и плиткоумни, и неподготвени.
На този фон Кеворк и неговата “Всяка
неделя” са еталон - на екрана в едно
се събират мъдрост, интелект, автори-
тет, находчивост, артистизъм, сърца-
тост, кураж, професионализъм.

С две думи - журналистика от ви-
сока класа. Затова три пъти “Ура!” за
завръщането на Кеворк и неговото
предаване. И големи очаквания как
той ще води кораба на “Всяка неде-
ля”, как ще намери верния път през
съсипана и обрана България след
“победата” на Голямата демокрация...

Цветанка
Ризова и
Димитър Цонев
са водещите на
едночасовото
предаване “Лице
в лице”, което
ще се излъчва
по БТВ.  Всеки
делник двамата
ще дискутират
актуалните
събития, които
се случват в
държавата

Снимка БТВ

 ГЕРБ се готви да брани властта с бой...
 Това е като онези магазини, на които с

години пише, че са в последната седмица
преди ликвидация на магазина и всичко е на
10%.

 Да се готвят и полицаите! Преди избо-
рите няма да посмеят да въведат тези огра-
ничения и за тях! Но след изборите? Това е
и целта! Сега ще ги уплашат да не искат
увеличения, понеже срещу тях ще поискат
въвеждане на възраст за пенсиониране!
Когато приключат изборите, Цветанов ще им
наложи добрият пример на МО!

 ББ за бой се стяга...
 Ако се откажат от привилегиите си за-

ради мижавите 10 процента, военните яко се
прецакват. Защото догодина цените ще се
вдигнат още, заплатите им ще ги изяде ин-
флацията, а те ще си останат без привилегии
и без ново повишение.

 поредното доказателство, че имаме по-
лицеиска и фуражкаджийска даржава. С
какво фуражките си заслужиха всичките при-
вилегии и високите заплати? С безуспешна-
та борба с престъпността и с успехите на
бойното поле ли? Държава, в която фуражки-
те получават повече от интелигенцията, е
обречена.

 Колко е жалък българина :( . Сега из-
карват военните, че не заслужават заплатите
и т.н., вместо да се обединим и да искаме
повишение на всички заплати и пенсии. Не
се настройвайте един срещу друг, това е
целта на тези хитрите мишки от парламента
и правителството. Те всички си правят пари-
те и не ги интерисува народа какво получа-
ва, като заплата и как преживява. Пожела-
вам на всички високи заплати. Продължа-
вайте да се карате и да хулите тези които
роптаят, утре и до вас ще дойде.

 Въвеждането на пределната възраст за
пенсиониране според А.А.:

В същото време това ще гарантира на
военнослужещите кариерно развитие и по-
голяма сигурност, посочи министър Ангелов,
цитиран от пресслужбата на ведомството.”
ГЛУПОСТИ!!! Каква е гаранцията... При след-
ващата реорганизация като останеш без
място и нямаш навършени години даже и да
имаш 27 години стаж ще духаш супата!!!

И какво кариерно развитие за 43 и нагоре
годишните майори, а и капитани без акаде-
мия?

 На военните трябва да се намалят зна-
чително заплатите, а да се увеличи само
пенсионната им възраст. Просто ей така, за
да се почувстват като обикновени българи.

 Бе, що се излагате и вие да печатате
идиотщини!!! Много ще им повдигнат мишни-
ците!!! те 20 % от тия 10 ще отидат за данъ-
ци!!!

 Компенсацията на г-н Аньо-Ньойски ще
бъде доста стабилна!!!Виждам го като бъдещ
милионер ако вече не е такъв!!

 Така е...идват избори, полиция и военни
100 000 гласа...

 Алооо, усетете се бе хора. Пак ни раз-
делят и озлобяват един срещу друг.Ту едно
съсловие е виновно ту друго,само управля-
ващите прави.Я ги вижте какво направиха те
самите за излизане от кризата.нищо.абсолют-
но нишо. Това е големия проблем в страна-
та.Затова и няма пари за нищо,грешка. За
тях винаги има, за ненаситните им гърла и
търбуси.

 Манипулация, граждани.Тези актуални
некадърници и злонамереници просто не
искат да дават пари за нищо.Само за себе
си и за избори.Никой не им иска мижавото
3% увеличение.Те сами го предлагат, за
сметка на което орязват годишен отпуск и
слагат възраст за пенсиониране, което авто-
матично отдалечава служителя с поне 5 го-
дини до това, дори да са му оставали месе-
ци при сегашните условия.При все, че от
01.01.2012 г. вдигнаха с 2 г.По нататък ще
премахнат и заплатите.Много рестрикции за
половин мандат.

 Щото има колонизаторски войски в
България, а ние нямаме армия!

Малко полиция, която ще бъде съкратена
тройно, заради по “удобните и лоялни” елек-
тронни устройства.

 Нека да стане ясно на всички четящи
тук че никой не иска увеличение на запла-
ти(по-скоро не искаме) а искаме да спрат да
се подиграват с нас и то един “човек” взел
и продължаващ да взима всичко от армията!

F
Facebook вече не само ще ни напомня за

рождените дни на близките ни хора, а и ще
предлага възможност да им изпратим по-
дарък чрез социалната мрежа.

Новата услуга се казва Facebook Gifts и
засега е достъпна само в някои райони в
САЩ. Екстрата ще предлага различни мага-
зини, от които можете да изберете подарък
на приятел. Когато направите своя избор,
вашият рожденик ще получи картичка, както
и информация за подаръка, който сте му
избрали. Трябва само да попълни адреса, на
който иска да си получи пратката, и тя ще му
бъде доставена до няколко дни. Освен това,
когато артикулът има различни разновидно-
сти, получателят може да избере точно кой
модел предпочита. А ако въобще не сте ус-
пели да уцелите вкуса на рожденика, той
може да замени подаръка с нещо, което
повече му харесва. Въпреки че не се споме-
нава в съобщението на компанията, очаква
се Facebook да печели процент от всяка
продажба, както действат досега съществу-
ващите сайтове за онлайн пазаруване.

ВЕЧЕ ЩЕ
МОЖЕМ ДА
ИЗПРАЩАМЕ
ПОДАРЪЦИ
ЧРЕЗ FACEBOOK
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Икономика

млрд. евро е оценката за цялостната цена на
проекта “Белене” в момента и в нея се включва
всичко. Това каза Богомил Манчев, собственик
на “Риск инженеринг” и консултант на кандидат-

Богомил Манчев:

 „Белене” струва
8 млрд. евро
Делян Добрев се усъмни в
надеждността  на „Глобал
Пауър консорциум”

8

Има шанс “Глобал Пауър консорциум”, коя-
то прояви интерес да купи проекта АЕЦ “Бе-
лене” от България, да се окаже недостатъчно
сериозен инвеститор. Това коментира ми-
нистърът на икономиката, енергетиката и
туризма Делян Добрев. Той добави, че ако се
появят и други потенциални инвеститори,
страната ни е готова да води преговори и с
тях.

“С оглед появата на частен инвеститор
за построяването на спряната АЕЦ “Белене”
и при проявен интерес и на други кандидати
е възможно да се обяви процедура за продаж-
ба на ядрения проект”, допълни Добрев.

По-рано министърът заяви, че се очаква
тази седмица да получи отговор от страна
на американските власти дали познават ин-
веститора “Глобал Пауър консорциум” и не-
говите представители. По повод коментари-
те, че промяната на решение на правител-
ството и парламента за спиране на АЕЦ “Бе-
лене” и започването на преговори с неясен
инвеститор за ядрената централа ще
накърни имиджа на страната ни, Добрев обя-
ви, че не вижда как това ще стане. Той заяви,
че “слухове в общественото пространство
могат да витаят всякакви”, но той се е
срещнал с представители на консорциума в
сряда. За такъв тип големи проекти трябва
да се постъпва прозрачно, а не да се догова-

ряме в моя кабинет и да засекретяваме до-
говора за 30 години напред, посочи Добрев.

В момента България не води никакви раз-
говори с руската компания “Атомстройекс-
порт”. Същевременно трудно може да се
очаква до 1 година резултат от арбитраж-
ното дело по иска, с което руската страна
настоява да получи 1 млрд. евро заради това,
че НЕК отказва да възстанови свършеното
до момента по проекта, заяви още Добрев.

Запитан дали може да даде повече инфор-
мация за бъдещия инвеститор, премиерът
Бойко Борисов заяви вчера пред журналисти
в сопотското село Анево, че “Когато инвес-
титорът в АЕЦ “Белене” даде гаранция от
200 000 000 евро, тогава ще разговаряме с
тях”. Той не потвърди за среща с нови инве-
ститори за ядрената централа. Министър-
председателят обясни, че те трябва да спа-
зят процедурата и да заявят официално ин-
тереса си по определения ред. Това може да
стане само ако внесат необходимата банко-
ва гаранция.

инвеститора за АЕЦ “Белене”, предаде БГНЕС.
Така в тази цена влизат изкупуване на сега съще-

ствуващото оборудване, прилежащата инфраструктура,
включително и за разпределителната уредба за двата
реактора. “Те казаха, че ядреният ректор ще остане
руски, а останалата - цялата част ще бъде сменена,
след като купят проекта. Като автоматиката на реакто-
ра не е руска, а останалата цялата част ще бъде сме-
нена”, обясни Манчев за технологията.

В състава на “Глобал Пауър консорциум” освен
американския фонд “Куантум груп” влизат и още два
големи стратегически инвеститора, голяма американ-
ска банка и един оператор, съобщи още той. В консор-
циума има само американски и една западноевропей-
ска фирма. Той отказа да посочи обаче за пореден път
кои са те.

Що се отнася до информациите, че единият от хора-
та, с които работи, е глобен в Италия за това, че Арун
Савкур е манипулирал борсова информация, Манчев
препрати въпроса към други големи компании, които
работят в нашата страна. “Всеки трябва да си внимава
със сделките”, каза той и обясни, че понякога се плаща.

“Българският енергиен хол-
динг” (БЕХ) няма да участва с
пари в строежа на газопрово-
да “Южен поток”, проектното
финансиране на трасето през
наша територия ще е за смет-
ка на руснаците, но пък Бълга-
рия няма да получава 15 годи-
ни транзитни такси. Това е фи-
налната договорка за сделка-
та за строежа на “Южен по-
ток”, която се очаква да бъде
подписана в средата на ноем-
ври, съобщиха източници,
близки до преговорния процес
с руснаците, пред Медияпул.

В събота министърът на
икономиката, енергетиката и
туризма Делян Добрев комен-
тира пред журналисти, че фи-
нансовото участие на страна-
та ни в проекта ще е симво-
лично, уточнявайки, че до мо-
мента дадените средства за
проекта от страна на БЕХ са 6
млн. евро дял в капитала от 12
млн. евро на създадената меж-
ду БЕХ и “Газпром” проектна
компания “Южен поток Бълга-
рия”, която ще изгради и ек-
сплоатира тръбата на наша те-
ритория.

Според предварителните
споразумения за строежа на
тръбопровода, който ще доста-
вя руски газ по дъното на Чер-
но море през България до Ав-
стрия, българската страна
трябваше да осигури 30 на сто
от финансирането на проекта,

Европейската комисия спря наказателната
процедура срещу България, която беше за-
почната заради техническите затруднения у
нас да се регистрират европейски търговски
дружества, съобщи БТА.

 Така България вече не е изправена пред
опасността да плати санкция между 770 000
и 4 млн. евро. Наказателната процедура за-
почна след събраната информация от ЕК за
неосигурена техническа възможност за впис-
ване на търговски европейски дружества.

Причината бе неразработването на софту-
ера на Агенцията по вписванията. От 1 юни
пречката е премахната, обясни министърът на
правосъдието Диана Ковачева. Имаше много

Участваме в „Южен поток”
без печалба за 15 години?

което се равнява на 900 млн.
евро, но БЕХ трудно може да
си позволи да отдели тази
сума предвид тежкото финан-
сово състояние на дъщерните
си дружества “Булгаргаз” и
НЕК.

Затова в преговорите с
“Газпром” за вземането на
окончателното инвестиционно
решение от българска страна,
което ще стане в средата на
ноември и за което са догово-
рени почти всички параметри,
е постигната договорка БЕХ на
практика да не участва в струк-
турирането на проектното фи-
нансиране на газопровода. В
замяна обаче ще се откаже от
транзитните си такси в перио-
да на изплащане на проекта,
който е 15 години.

Така “Газпром” ще осигури
средствата за строежа на
тръбата и с приходите от тран-
зитните такси “Южен поток
България” ще връща финанси-
рането.

Реално обаче и България
няма да получава никакви при-
ходи от тръбата в продълже-
ние на 15 години. Ще започне
да взема 50 на сто от транзит-
ните такси чак след 2032 г.,
ако се спазят предварителни-
те планове за старт на строе-
жа на подводната част през
декември 2012 г. и пускане в
пълна експлоатация на газо-
провода през 2017 г.

ЕK спря наказателна
процедура срещу България

сериозна опасност пред страната ни заради
дискриминация по отношение на европейски
търговски дружества, посочи тя.

Остарелият софтуер и хардуер не е обно-
вяван и това не дава възможност за работа
при голямо натоварване. Сега започва обно-
вяване и до няколко месеца Търговският ре-
гистър ще заработи по нов начин, увери ми-
нистърът. По думите й ще се осигури възмож-
ност в края на годината финансовите отчети
да бъдат подавани само на едно място -
търговците няма да бъдат разкарвани на раз-
лични места. Водим разговори с министъра
на финансите и има добра воля това да се
случва само в НАП.

България отложи плановете
си за свързване на своята газова
мрежа със съседните страни с
една година до края на 2014.
Това показват новите газови пла-
нове на “Булгартрансгаз”.

Междусистемните връзки, ко-
ито трябваше да заработят през
2013, ще доставят азербайджан-
ски газ или втечнен газ от терми-
налите за регазификация, с кои-
то разполагат нашите южни
съседки.

Най-бедната страна членка
на ЕС задоволява 85% от своята
консумация за сметка на природ-
ния газ, доставян от руската “Газ-
пром”, отбелязва “Ройтерс”.

Мрежовият оператор “Булгар-
трансгаз” ще използва 117 млн.

Ройтерс: България отлага газовите
връзки със съседите с 1 година

евро, за да финансира българ-
ската част от интерконекторите с
Румъния, Гърция, Турция и
Сърбия, заяви изпълнителният
директор на компанията Кирил
Темелков.

“България ще има истински,
конкурентен газов пазар и по-
ниски цени за потребителите
само ако построи газови връзки
със своите съседи и така постиг-
не диверсификация на доставчи-
ците и маршрутите”, каза той,
докато представяше новия план.

“Булгартрансгаз” твърди, че
двата тръбопровода, свързващи
ни с Гърция и Турция, щели да
бъдат готови до края на 2014 или
началото на 2015 г.

Трудности при избора на мар-

шрут за 180 км (112 мили) меж-
дусистемна връзка с Гърция, коя-
то ще транспортира до 5 млрд.
куб. м годишно, забавят проекта,
обясни Темелков. Тръбата,
свързваща ни с Турция, пък може
да бъде включена в тръбопрово-
да “Набуко-Запад”, който трябва
да транспортира каспийски газ
за Европа от България до Авст-
рия.

София вече стартира изграж-
дането на 25-километровата
връзка с Румъния по дъното на
река Дунав през август. Очаква
се тя да бъде открита следващия
март, при зададен срок май. А
междусистемната връзка със
Сърбия се очаква да бъде готова
през 2015 г.

Финансовото минис-
терство би отбой по
въпроса за полиетиле-
новите торбички. Те
няма да се облагат с
екотакса, ако са за мно-
гократна употреба,
съобщи пред журналис-
ти Любозар Фратев,
представител на фирма-
производител.

Производители на
торбички и представители на Асоциация “Поли-
мери” се срещнаха с финансовия министър Си-
меон Дянков и министъра на околната среда и
водите Нона Караджова. Те са взели решение

Биха отбой за торбичките
на какви критерии трябва да
отговаря една торбичка, за да
бъде вписана в графа “за мно-
гократна употреба”. “Това са
торби с размери 39 на 49 см и
с голяма дебелина. Всички с
параметри под тези стойности
ще бъдат облагани с такса 35
ст. за 2012 г., 45 ст. за 2013 г.,
а след това - с 55 ст. В момента
себестойността на една торбич-
ка е между 1 и 2 ст. в зависи-

мост от дебелината й”.
Ако в магазините предлагат на клиентите си

торба, за която не е платена такса, ще се пла-
щат глоби от 3000 до 10 000 лв.
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Оставете ги
на мира!

Ново двайсет �
визуален комфорт

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА
ВЪЗРАСТНИТЕ ХОРА.

Празникът е учреден с реше-
ние на Общото събрание на
ООН през 1990 г. Целта е да
се повиши вниманието към
проблемите на възрастните
хора и да се отдаде почит към
техния принос за обществото.

СВЕТОВЕН ДЕН НА МУЗИКАТА.
Отбелязва се от 1974 г. по решение
на Международния съвет за музи-
ка при ЮНЕСКО. На този ден от
1980 г. празнуват българските пев-
ци и музиканти. Поводът е 700-го-
дишнината от рождението на св. Йоан
Кукузел. Днес е и българският Ден на поезията.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ВЕГЕТАРИАНТСТ-
ВОТО. Учреден е през 1977 г. с

решение на световния конгрес на
вегетарианците във Великобри-
тания по инициатива на Север-
ноамериканската организа-
ция на вегетарианците.

ДЕН НА ЗАСТРАХОВАТЕЛЯ. На този ден
през 1891 г. в Русе е учредено първо-
то българско застрахователно друже-
ство “България”. Денят е честван за
първи път през 1994 г. Обявен е за
професионален празник през фе-
вруари 1996 г. с решение на Асо-
циацията на българските застра-
хователи и Съюза на частните застрахователи.

ПРОФЕСИОНАЛЕН ПРАЗНИК НА ЗЕНИТНО-
РАКЕТНИТЕ ВОЙСКИ В БЪЛГАРИЯ. Отбе-

лязва се от 1 октом-
ври 1960 г., когато в
Казахстанската степ
български дивизион
за първи път осъщест-
вява боен пуск на зе-
нитна ракета.

1888 - СЪЗДАДЕН Е СОФИЙСКИЯТ УНИВЕР-
СИТЕТ. Първо-
начално е осно-
ван Висш педа-
гогически курс
с 43 курсисти
към Първа со-
фийска мъжка
гимназия наче-
ло с Александър
Теодоров-Балан.
Според закона
от 18 декември с.г. той е наречен Висше учили-
ще. На тази дата през 1961 г. е основан Висшият
медицински институт във Варна, днес Медицин-
ски университет “Проф. д-р Параскев Стоянов”.
С решение на 39-ото НС от 2002 г. 1 октомври е
обявен за празник на Академията на МВР.

1911 - РАЖДА СЕ ЗАХАРИ ЖАНДОВ, КИНО-
РЕЖИСЬОР (УМИРА

1998 Г.). Един от създатели-
те на българското кино.
Творческата му дейност
започва през 40-те години
като фотограф-художник и
режисьор (заснема погре-
бението на цар Борис III
през 1943 г.). Снима някол-
ко документални филма -
“Един ден в София”, “Хора
сред облаците”. В игрално-
то кино дебютира с “Трево-
га”. Режисьор още на
“Земя” по повестта на Елин Пелин, “Отвъд хори-
зонта”, “Шибил”, “Боянският майстор” и др.

1946 - ПРОИЗНЕСЕНИ СА ПРИСЪДИТЕ НА
НЮРНБЕРГСКИЯ ТРИБУНАЛ. Първият и най-

известният процес
се води срещу 24
главни нацистки
военнопрестъпни-
ци от Втората све-
товна война. За-
почва на 20 ноем-
ври 1945 г. Присъ-
дата е произнесе-
на на 30 септем-
ври - 1 октомври
1946 г. Дванайсет
от обвиняемите са
осъдени на смърт чрез обесване, трима - на до-
животен затвор, двама - на 20 г. затвор, един - на
15 г., един - на 10 г., трима са оправдани. Нюрн-
бергският трибунал е първият международен съд,
който съди държавници и висши военни за
престъпления против човечеството.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Приключи сагата с
избора на нов ВСС. Пра-
вителството на съдебна-
та власт предстои да за-
почне работа. И колкото
този ден наближава,
толкова по-необходимо
става да се повтаря на
управляващите, че съ-
дебната власт, според
българската конститу-
ция, е независима от ос-
таналите две - изпълни-
телна и законодателна.

Вчера министърът на
правосъдието Диана Ко-
вачева побърза да стане
“адвокат” на новия Висш
съдебен съвет, като за-
яви, че на правителство-
то на съдебната власт
трябвало да се дадат
100 дни кредит на дове-
рие. И че не очаква
въпросът с натоваре-
ността на магистратите
да се реши до Нова го-
дина. Ей така, между
другото, правосъдната

министърка препоръча
кандидатурите за поста
главен прокурор да са
поне три, за да имало
истинска състезателност.

Мандатът на члено-
вете на ВСС е пет годи-
ни и би било нормално,
демократично, а и е
очаквано от всички, до-
верието към тях да бъде
също толкова като
продължителност във
времето. Ако няма други
факти и обстоятелства,
практики и тенденции,
които да сринат това
доверие. Едва ли има де-
мократичен и трезвомис-

лещ политик или
държавник, който да
призовава колегите си
да оставят на мира нови-
те членове на ВСС за
100 дни. По-логично би
било правосъдната ми-
нистърка да възпре свои
и “чужди” от посегател-
ство изобщо срещу ВСС.
А най-добре - да
замълчи, защото всяка
дума ще е намеса.

Избраната с най-мно-
го гласове за член на
ВСС от парламентарна-
та квота бивша депутат-
ка от ГЕРБ Юлиана Ко-
лева също се опита да

се държи менторски
спрямо колегите си. От-
прави препоръка ВСС да
анализира пропуските в
случай на оправдателни
присъди по знакови дела
като САПАРД.

Изборът на нов Висш
съдебен съвет и без това
предизвика достатъчно
основателни подозрения
за договорки и нагласе-
ност. На всички е ясно,
че тестът за съдебното
правителство е предсто-
ящият след месеци избор
на нов главен прокурор.
Защо е необходимо от-
сега да се налива вода в

мелницата на и без това
оформилата се в обще-
ственото пространство
схема за “избор” на
ръководители в съдебна-
та система? На всички е
пределно ясно, че по-
ходът на управляващите
към Темида е към своя
логичен край. А може би
властта се съмнява, че
някой ще кривне от пътя?

Порочната практика
за намеса на управлява-
щите в работата на
съдебната власт дава
своите “ефективни” ре-
зултати. Схемата “услуга
срещу кариерно разви-
тие” намери изражение
в няколко ключови дела
- гръмки присъди, после-
двани от оправдателни
постановления. Дори и от
провалените знакови
дела би могло да се из-
влече полза, ако управ-
ляващите - и настоящи,
и следващи - проумеят,
че се нуждаем от профе-
сионални и независими
съд, следствие и проку-
ратура. Защото винаги
ще има съдии, които
няма да си затворят очи-
те пред силните на деня
или да се поддадат на
натиска им, а ще спаз-
ват буквата на закона и
ще се произнасят според
представените им дока-
зателства.

Затова на новия
Висш съдебен съвет,
както и на всички съдии,
прокурори и следовате-
ли, не са необходими
“адвокати” и ментори,
които да ги направляват,
а преди всичко професи-
онален кураж. Нали та-
кива си ги избраха - и
гилдия, и политици - мо-
жещи, знаещи и профе-
сионалисти. Нека да ги
оставят на мира! Тогава
може и да не ни се на-
лага да лъжем Брюксел,
а най-вече себе си, че у
нас има справедливост.
Или друго искаме?

Сякаш в екоминис-
терството не работят
българи и не знаят кол-
ко е изобретателен
българинът, когато му
бъде забранено не-
що, към което се е
привързал. Екомини-
стърката онзи ден обяс-
ни една от важните на
ведомството стъпки - за-
браната за ползване
на малки найлонови тор-
бички, толкова разбира-
емо, че прозвуча напра-
во опростенчески: “Голе-
мите торби могат да се
ползват продължително
време и са достатъчно
тежки, за да не летят, и

съответно да създават
визуален дискомфорт!”
Сиреч Министерството
на околната среда и во-
дите не създава полити-
ка за опазване на окол-
ната среда, а за “визуа-
лен комфорт”. Ако е така,
може би най-разумно е
следващата стъпка на
МОСВ да се сведе до
кръстоносен поход сре-
щу използваните презер-
вативи и дамски пре-
връзки (памперсите са
по-тежки, не летят и не
се веят от клоните на
дърветата).

Големите найлонови
торби за многократна
употреба няма да се об-
лагат с новата такса от
35 ст. Не е ясно къде оти-
ват тези пари, но се
предполага, че са пред-
назначени за някое перо
в държавната хазна. Ала
нямаше ли да са повече,
ако бе съхранен и биз-
несът с малките и тънки-
те торбички? В началото
на хилядолетието мнози-
на безработни намериха

ниша за прехрана имен-
но в производството и
предлагането на този
артикул. Екоминистерст-
вото успява сега да за-
черкне още един малък
бизнес. Да не говорим, че
и големите производите-
ли на полимерни торбич-
ки преди време прогно-
зираха, че увеличаване-
то на таксата от 15 на 35
ст. ще доведе до съкра-
щаването на 6 хил. работ-
ни места! Това са нови 6
хил. семейства без пре-
питание, а като добавим
и малките производите-
ли, те стават още повече.
Дали плащането на
обезщетения за безрабо-
тица и на социални по-
мощи, както и намалява-
нето на социалните и
здравните осигуровки й
излиза по-евтино на
държавата? Или може би
всички останали без ра-
бота ще бъдат преквали-
фицирани с пари от ев-
рофондовете в инспекто-
ри с микронометри, кои-
то ще мерят дебелината

на всяка найлонова тор-
бичка по магазини и па-
зари, а ако трябва - и по
домовете ни?

Така или иначе, ясно
е едно: малкият бизнес
трябва час по-скоро да
иде под ножа и да се
даде всичко на големите.
И този път големите ус-
пяха да се “споразумеят”
с... представители на
държавата - както и да
се погледне, на пазара
ще има само торбички на
големите вериги!

Разбира се, има и
друга алтернатива: харти-
ени торбички. Но и тук
има въпросителна: колко
гори трябва да идат “под
ножа”, за да бъде осигу-
рена дървесина за хар-
тията? Защо пък не?
Нали някой трябва да си
заработи комисиони и от
това?

...Не чух?!? Питате за
екологията ли? Че кой
го е грижа? Въпросът е
да бъде осигурен визуа-
лен комфорт. А той е
безценен!
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Готови сме да водим
промените в Европа и света

Снимка Иван СТОИМЕНОВ

И

Изказване на Сергей Станишев пред
Конгреса на Партията на европейските социалисти

зключително се
вълнувам да стоя
днес пред вас отно-
во, почти година,
след като вие ми по-

ставихте предизвикателството и
аз поех отговорността да водя
ПЕС до днешния Конгрес. Пери-
одът от време, който измина,
беше доста кратък, но изключи-
телно натоварен. Трябваше да
преодолеем много проблеми и,
разбира се, аз трябваше да се
ангажирам с тях лично. Не ме
разбирайте погрешно обаче -
това бяха и месеци на вълнение,
и на радост за това, че можех да
работя с всички вас. Видях как
нашата сила се разраства. Ви-
дях как нашите политически
послания печелят сърцата и умо-
вете на хората из цяла Европа.

На първо място обаче трябва
да кажа, че видях как нараства
нашата увереност, как нараства
обединението в рамките на на-
шето семейство. Ние сме готови
вече рамо до рамо да водим
промените из цяла Европа и
целия свят.

Преди една година ви пред-
ставих своите пет приоритета за
ПЕС за този период от време.
На първо място тогава говорих
за спешната нужда от допълни-
телно развиване на нашата по-
литическа линия и за извежда-
не на конкретни предложения за
изход от кризата - чрез проак-

тивно поведение, подпомагане
на профсъюзите и НПО, и чрез
предприемането на един отво-
рен подход към всеки, който би
искал да получи нашата подкре-
па. Също така говорих за пови-
шаването на въздействието на
Групата на социалистите в ЕП.

Според мен ние постигнах-
ме конкретен успех, а именно -
успяхме да дадем нова форма
на начина на мислене и на де-
бата в Европа. Успяхме да про-
меним европейските приорите-
ти - от приоритети, свързани с
безнадеждните мерки за оряз-
ване на разходите, до дебат за
създаване на заетост. Според
мен това е една изключително
важна политическа и морална
победа, защото, помните ли, до
неотдавна думата растеж беше
почти забранена в рамките на
Европейския съвет. Говореше се
само за орязване на разходи, за
финансови баланси, но това не
работи. Именно това искаме да
променим ние.

На второ място говорих, че
трябва да защитим демокрация-
та, защото това ще остане осно-
вен принцип за ПЕС. Не трябва
да говорим само за авторитар-
ните или тоталитарните режими
по целия свят. Демокрацията
трябва да се пази и защитава.
Това трябва да става ежеднев-
но и в рамките на ЕС, дори в
старите демокрации. Разбира
се, тук не трябва да пропусна и
новите държави членки, къде-
то това също е предизвикател-
ство.

В този период нашата пар-
тия беше свидетел на това как
медиите бяха потискани от стра-
на на властите в различни
държави, видяхме как се правят
политически промени в полза на
определена политическа партия.
Това е неприемливо за нас и е
нещо, срещу което ще се борим
и в бъдеще.

На трето място трябва да
кажа, че ПЕС може да бъде
силна, ако всяка една от ней-
ните членки е силна в рамките
на своята собствена държава,
сред своите граждани. Именно
затова обещах и направих всич-

ко възможно да подпомогна вся-
ка партия, която участваше в на-
ционална предизборна кампа-
ния или в съответната държава
имаше важни политически съби-
тия. Направих всичко възможно
да ги подпомогна, защото за мен
няма малки и големи партии,
ние всички сме членове на едно
семейство и трябва да се под-
крепяме.

За мен беше истинска радост
да видя как

политическият
пейзаж в Европа

най-накрая се променя

Ясно помня как, когато бях
избран за временен президент,
имаше само двама социалисти-
чески премиери във всичките 27
държави членки. Елио беше из-
бран в деня, в който вие ми гла-
сувахте доверие. Сега министър-
председатели социалдемократи
има в Дания, Австрия, Словения,
Словакия, Хърватия, във Фран-
ция, където нашата социалисти-
ческа партия успя да ни даде
една много голяма надежда за
напредък. Наскоро PVDA в Хо-
ландия също направи сериозен
пробив. Те направиха една мно-
го честна кампания в полза на
Европа в държава, която можем
да кажем, че е доста скептична
по отношение на ЕС. Смятам, че
съвсем скоро социалдемократи-
те ще управляват след изборите
в Литва и в Румъния. Това е тен-
денция, която мисля, че можем
да продължим.

Процесът на обновяване на
социалдемокрацията е четвърти-
ят аспект, за който искам да го-
воря. Той започна през 2009 г.
Заедно ние приехме нашата
Декларация на принципите. Това
според мен беше една много
важна стъпка напред. Сега ра-
ботим усилено върху нашата Ос-
новополагаща програма. Тя ще
бъде крайъгълният камък за
следващия политически мани-
фест на европейските социалис-
ти през 2014 г. Вярвам, че ние
трябва да бъдем пределно ясни
по отношение на своите ценно-
сти, трябва да поддържаме

своите традиции, но също така
да ги приспособяваме към но-
вата реалност, като даваме
конкретни обещания на евро-
пейските граждани - какво точ-
но искаме да променим, ако
социалистите бъдат на власт,
както на национално, така и на
европейско ниво. Това е изклю-
чително важно и ние ще
продължим да работим в тази
посока.

Накрая също така се анга-
жирах с един гладък и безпроб-
лемен преход към конгреса през
2012 г. Ние днес сме заедно тук,
мисля, че сме по-силни заедно и
сме по-оптимистично настроени.
Бих искал да благодаря на всич-
ки за подкрепата, която получих,
особено на Рори Куин като
председател на Президиума и
на Конгреса, на Филип Кордери
- генералния секретар, и, разби-
ра се, на всички вас, които сте
представители на социалистите
в Комитета на регионите, в ЕП, в
националните партии. Вие всич-
ки ми дадохте този шанс да се
изправя пред това предизвика-
телство.

Сега бих искал да поговоря
за моята

визия за бъдещето
на ПЕС

Трябва да кажа, че ако днес
получа доверието на този Кон-
грес, ще следвам следните пет
принципа в своето поведение.

На първо място - обедине-
нието. Ние можем да бъдем
силни само ако сме обединени.
Ние не сме едни и същи, имаме
различни политически култури
във всяка отделна държава, има-
ме различна политическа исто-
рия, някои партии са в опозиция,
други са на власт. Но ние имаме
общи ценности, ние сме обеди-
нени, както днес в рамките на
този Конгрес. Именно това обе-
динение ще ни даде сила.

Вторият принцип е свързан
с ангажираността и солидар-
ността. Според мен солидар-
ността е в сърцето на нашето
семейство. Ние трябва да се
придържаме към тази идея. Ако

дадена партия има някакви про-
блеми или ако направи грешка,
трябва да бъдем открити и да
обсъдим проблема, да помогнем
на тази партия в нейната борба
с консервативните или национа-
листическите партии. Защото
всяка една от нашите партии има
нужда от подкрепа от другите
партии от нашето семейство.

На трето място искам да го-
воря за взаимното уважение.
То е важно както в ежедневните
човешки взаимоотношения - ако
уважаваш другите, те също ще
те уважават. Аз вярвам, че ние
се уважаваме - партиите и от
старите, и от новите членки, ува-
жаваме се, независимо дали сме
представители на партии, които
са основали ЕС, или от държа-
ви, които са нови членки на ЕС.

На четвърто място - коорди-
нация. Ние имаме представите-
ли из цяла Европа. Имаме пред-
ставители във всяка община, във
всеки регион, във всяка държава
и на европейско ниво. Разбира
се, ние всички имаме ясна цел -
изборите през 2014 г. Ние мо-
жем да постигнем успех, ако
работим заедно в добра коорди-
нация, като се стремим да про-
меним политическия баланс в
Европа в полза на гражданите,
в полза на хората, които живеят
в Европа.

На пето място - приобщава-
не и диалог - с всички, със син-
дикатите, с НПО, с гражданите.
Вярвам, че това е част от наши-
те отговорности.

Това ще бъдат правилата,
които ще следвам и които ще ме
водят, ако получа вашето дове-
рие днес.

Сигурен съм, че един от ос-
новните въпроси, които трябва
да се превърнат в приоритет на
президента на ПЕС, е да се даде
ясен отговор на социалистите на
кризата. Ние

трябва да дефинираме
нашата социално-

икономическа
алтернатива

Никой вече не вярва на ду-
мите на консерваторите, че няма
друг начин за излизане от кри-
зата, освен чрез орязване на
разходите. Хората вече не вяр-
ват в това. Всеки ден по улиците

на Европа по телевизионните
екрани може да видите как хо-
рата стават все по-ядосани, наи-
стина гневни, защото те страдат.
А на Европа все по-често се
гледа като на една отрицателна
сила.

Къде е европейската меч-
та? Къде е надеждата, че Ев-
ропа ще се погрижи за поколе-
нията? Къде е надеждата, че
Европа ще се погрижи за това,
следващите поколения да жи-
веят по-добре? Всичко това
вече го няма. Защото на Евро-
па се гледа като на нещо, кое-
то просто наказва хората, не
наказва финансовите пазари,
които са достатъчно големи, за
да могат да си позволят да се
провалят. Не може ситуацията
да продължава да се развива
по този начин.

Ние искаме да постигнем
промяна. Когато казваме каква
е нашата алтернатива, защото,
разбира се, хората ни питат как
ще осигурите тази алтернатива,
ние казваме, че можем да оси-
гурим една ясна алтернатива въз
основа на разработването на
няколко конкретни инструмента.
Работим усърдно, за да осигу-
рим инструменти за стимулира-
не на инвестициите в растеж и
заетост. Мерките за орязване на
разходите не са никакъв начин.
Ние се опитваме да стабилизи-
раме Европа, като се справим с

дълговата криза - знаете, че това
е една от основните пречки за
преодоляване на кризата. Чети-
ри години след началото на кри-
зата ние най-сетне успяваме да
постигнем стъпки, които са
свързани с регулиране на паза-
рите и реформи в банковия сек-
тор. Освен това трябва да из-
ползваме всички налични сред-
ства - например ЕИБ трябва да
се подсили. Многогодишната
финансова рамка от 2014 г. на-
татък трябва да се използва като
инвестиционен инструмент за
растеж и за социално сближа-
ване. Именно за това трябва да
се борим в рамките на Европей-
ския съвет и ЕП, разбира се, и
по време на европейските избо-
ри.

Напоследък чувам, че кон-
сервативните партии отново
предлагат нови рецепти. Чух
речта на председателя на ЕК
Барозу, в която той казва, че
визията за ЕС е федерация на
нации, независимо какво има той
предвид под това. Приятели, ние
обаче сме готови за участие в
дебати, които трябва да доведат
до по-демократични и по-ефек-
тивни правила в рамките на ЕС.
Ние ще бъдем готови за това,
ще обсъждаме тези въпроси -
както в нашето семейство, така
и с опозицията. Притеснявам се
обаче, че този дебат не е съвсем
навременен. В крайна сметка, до
какво ще доведе той след 30
исторически Европейски съвета,
като във всеки един от тях се
заявява, че ще се намери ре-
цепта за справяне с кризата?

Не мислите ли, че е по-доб-
ре да обсъдим въпроса, свързан
с притеснението на младите
мъже и жени, които не могат да
си намерят работа? Това трябва
да се обсъди сега, трябва да
обсъдим как можем да променим
тази ситуация днес. Именно зато-
ва Европейската гаранция е от-
говор на този въпрос. Ние никога
не трябва да се отказваме от тази
идея. Не трябва ли по-скоро да
говорим за проблемите на
възрастните хора, които не мо-
гат да си позволят елементарни
неща с пенсиите, които получа-
ват. Това са въпросите, които
трябва да обсъдим най-напред.
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Венецуелският президент Уго Чавес, който след близо 14 г. на власт е кандидат за нов шестгодишен мандат на
президентските избори на 7 октомври, обяви, че се е излекувал от рака и чувства сили да управлява поне до 2019

г. Добре съм - заяви Чавес, отговаряйки на журналистически въпрос дали напълно се е излекувал. Ако не се
чувствах достатъчно силен, за да управлявам още шест години, нямаше да съм тук. Впрочем смятаме да ускорим

ритъма, добави Чавес, сочен от анкетите за фаворит. 58-годишният Уго Чавес бе опериран два пъти - през 2011 и
2012 г. от тумор в областта на таза - и се подложи на няколко курса химиотерапия в Куба

ормално право да
издигат кандидати
имаха всичките 56
политически пар-
тии, регистрирани
в Националния из-
бирателен съвет.
Всички те обаче
имаха и възмож-
ността да издигат
общ кандидат и по
този начин да

Радонски е получил юридическото си об-
разование в най-добрите университети.
Той е изучавал право в Холандия, Ита-
лия и престижния Колумбийски универ-
ситет в САЩ. На 26-годишна възраст той
става най-младия депутат във венецуел-
ския парламент, от 2000 до 2008 г. е
кмет на град Барут, а от 2008-а - губер-
натор на провинция Миранда.

По етнически произход 39-годишният
Каприлес е евреин. От детските си годи-
ни обаче е възпитаван в духа на католи-
ческите традиции и се определя като

пламенен католик. Предците му по май-
чина линия пристигат във Венецуела от
Източна Европа, по бащина - от остров
Курасао в Карибско море.

Бащата на майката на политика, Ан-
джей Радонски, е роден в Полша. А пра-
дядото на Каприлес, твърди официал-
ната му биография, е дошъл от Русия.
Явно се има предвид Руската империя,
в която до 1917-а е действала граница,
извън която на евреите им било забра-
нено да отсядат за постоянно. Т.е. по
ирония на съдбата предците на венецу-

формират коалиции.
Чавес е кандидат не само на управля-

ващата Единна социалистическа партия
на Венецуела, но и общ кандидат на десет
партии, в това число и комунистите.

На свой ред Каприлес стана кандидат
на 22 политически партии, обединени в
Блок на демократичното единство.

Досега Уго Чавес е печелил почти
всички избори, на които се е явявал за
тези почти 14 години начело на Венецу-
ела. Този път обаче нещата изглеждат
малко по-различни. И проблемът не е в
тежкото онкологично заболяване на дей-
стващия президент. Въпреки песимистич-
ните прогнози Чавес с помощта на кубин-
ските лекари изглежда успя да се пребо-
ри с рака. Проблемът му сега обаче е, че
разединената преди опозиция успя да се
обедини в Блок на демократичното един-
ство. Днес в него се включват вече близо
50 политически партии, синдикати и дви-
жения на целия политически спектър - от
крайно левите до крайно десните. Опози-
ционните партии предварително се спо-
разумяха кой какви министерски кресла
ще получи в случай на победа. Всички
работят за един, а не губят ресурси за
подкрепа на неразпознаваеми кандида-
ти, нямащи шанс да победят Чавес.

Освен това самото обединение стана
не в последния момент, а предварително.
Коалицията беше създадена (тогава в нея
имаше двойно по-малко субекти, откол-
кото сега) още в началото на 2008 г. за
противопоставяне срещу социалистичес-
ката партия на Чавес на парламентарни-
те избори през 2010-а. В резултат на това
Националната асамблея на Венецуела
събра близо 47%, само с един процент
по-малко от партията на Чавес.

И последно, Каприлес бе избран за
общ кандидат не чрез задкулисни прего-
вори, а чрез първични избори на опози-
цията. Тогава, през февруари т. г., Капри-
лес получи 64,2% от гласовете на участ-
валите венецуелци (1,9 милиона от 3,05
милиона души). Самите венецуелци ре-
шиха, че сред лидерите на опозицията
най-добрият конкурент на Чавес ще е
младият и уверен в силите си юрист.

Опонентът на Чавес е един от най-
богатите хора във Венецуела. Канди-
датът на опозицията Енрике Каприлес

Тестът за ЧавесТестът за ЧавесТестът за ЧавесТестът за ЧавесТестът за ЧавесТестът за Чавес

На 7 октомври във Венецуела ще
изберат нов държавен глава. В
президентските избори участват
седем кандидати. В битката за
държавен лидер участват Орландо
Чиринос от партия “Социализъм и
свобода”, Луис Рейес Кастильо от
“Организация на автентичното
обновление”, Уоел Акоста Чиринос
от  “Двувековен републикански
авангард”, Мария Боливар от
“Демократична партия - обединени
за мир и свобода” и Рейна Секера
от партията “Народна власт”. Екс-
пертите обаче са категорични, че
най-големи шансове за победа
имат действащият президент Уго
Чавес, който планира да спечели
трети президентски мандат, и
общият кандидат на опозицията
левоцентристът Енрике Каприлес.

Харизматичният
лидер на Венецуела
се бори за трети
президентски мандат,
този път обаче той
има сериозен
съперник

елския кандидат за президент вероятно
идват от територията на Беларус.

Вероятно фамилията Радонски произ-
лиза от селцето Радун във Вороновския
район на Гродненска област... Това място
го наричат еврейската Мека на Беларус.
Защо прадядото се е прехвърлил със
семейството си в Полша, не е известно.
Може би за това решение са повлияли
еврейските погроми в Беларус. По време
на нацистката окупация дядото на поли-
тика е участвал в нелегалното движение.

Ф
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Снимки БГНЕС

Португалия се готви за обща стачка. Това съобщиха синдикални лидери, застанали начело на масов протест в Лисабон.
Десетки хиляди португалци се събраха в центъра на Лисабон в събота вечерта на демонстрация срещу планираното

намаляване на бюджетните разходи. Те също така поискаха оставката на министър-председателя Педру Коелю

роблемът с ромите пак е на
дневен ред във Франция.
Властите на френския депар-
тамент Нор/Па-дьо-Кале с
главен град Лил започнаха
съдебна процедура за изгон-

Роми пак създават
проблеми на Париж
Хора от малцинството се настаниха на обект на
ЮНЕСКО, а защитници на правата им призоваха
за международни протести в тяхна подкрепа

ване на роми, които от началото на
септември са се настанили на обект,
включен в списъка на световното кул-
турно и природно наследство на ЮНЕ-
СКО, предаде Франс прес.

Ромите живеят в десетина карава-
ни в района на мините в департамен-
та, които от юни са включени в списъ-
ка на организацията за културата на
ООН. Ромските семейства обитават по-
специално подножието на огромен
хълм от сгурия в минния басейн на Нор/
Па-дьо-Кале. Според местните власти
в зоната има специални растителни и

животински видове, които могат да
пострадат от “съжителството” със са-
монастанилите се роми. Освен това в
зоната няма условия, подходящи за
живот, изтъкват властите.

Напрежението във Франция еска-
лира. Преди дни жители на френския
град Марсилия, които обвиняват роми-
те за поредица от кражби с взлом в
района, изгониха петдесетина роми от
лагера им и го изгориха. От своя стра-
на защитници на правата на ромите
във Франция призоваха за междуна-
родни протести в подкрепа на етниче-
ското малцинство, предаде Асошией-
тед прес. Организация, представлява-
ща ромите във Франция, настоя проте-
стите, планирани за 7 октомври в 15
страни, да изразят ясна подкрепа за
ромите.

Отношението на Франция към ро-
мите предизвиква значителни поли-
тически дебати. През лятото френски-
те власти разрушиха десетки ромски
лагери, но акциите на местни жители
като тази в Марсилия са рядкост, от-
белязва АП.

Малко известен факт е, че по ко-
мунистическо време ромите бяха по-
добре интегрирани, отколкото днес.
Което обаче съвсем не означава, че
са били достатъчно добре интегрира-
ни или достатъчно добре образова-
ни. Но независимо от това дали са
интегрирани или не, ромите ще си
останат по-различни от нас. Това е
установил свещеникът Егиналд Шлат-
нер, живял известно време с ромите
в едно трансилванско село. Там той
установява, че отношението на роми-
те към работата и времето се разли-
чава коренно от нашето. “Те започ-
ват да събират дърва за огрев чак
тогава, когато падне първият сняг”,
пише Шлатнер.

Хиляди испанци се събра-
ха на протест около сградата
на парламента, насочен сре-
щу мерките за икономии на
правителството на Мариано
Рахой. Протестиращите носе-
ха плакати с надписи “Остав-
ка!” и “Демокрация!” и сканди-
раха “Вие не ни представлява-
те!” Организатор е движение-
то на “Възмутените”. Около
сградата на парламента поли-
цейското присъствие беше засилено, след като през седмицата
при подобен протест младежи замеряха полицаите с камъни,
служителите на реда отвърнаха с палки и гумени куршуми.

Правителството на Мариано Рахой представи в четвъртък
проектобюджета за 2013 г., предвиждащ икономии на стой-
ност 39 млрд. евро. В Испания безработицата вече е обхвана-
ла близо 25% от трудоспособното население. Испанците са
особено възмутени от увеличението на ДДС, което засяга
пряко покупателната им способност.

Правителството на Мариано Рахой е изложено не само на
заплахата на социалното недоволство, но и на призивите за
отцепване на няколко района като Каталония и Страната на
баските. Премиерът предупреди, че сепаратистките планове
насред финансовата криза, през която преминава страната,
ще дестабилизират политиката и ще направят още по-трудно
решаването на проблемите. Тази нестабилност ще заплаши
икономическото възстановяване на страната, посочи Рахой
на митинг във Виктория, столица на Страната на баските. Там
Народната партия на Рахой води кампания в навечерието на
регионалните избори на 21 октомври и в Каталония на 25
ноември. Според социологическите допитвания и в двата рай-
она ще спечелят сепаратистки партии.

Испания ври и кипи
В края на месец юни външният дълг на Албания е
възлизал на 5,8 млрд. евро, съобщи Министерството на
финансите в Тирана. Това означава, че всеки албански
гражданин дължи 2070 евро. Според последното пребро-
яване на населението в страната живеят 2,8 млн. души.

ерманският писател и
Нобелов лауреат за
литература Гюнтер
Грас отново критикува

Албания дължи 5,8 млрд. евро

Гюнтер Грас пак
критикува Израел
Гюнтер Грас пак
критикува Израел
Гюнтер Грас пак
критикува Израел
Гюнтер Грас пак
критикува Израел
Гюнтер Грас пак
критикува Израел
Г хотворението.

“Ако искаш образец за
подражание, опитай се да се
сравниш с него, разобличи,
вземи думата, кажи какво е
изобретено и скрито някъде
в Тексас, Кил, Иран или в ру-
ските простори”, продължа-
ва писателят. В германския
град Кил се строят подвод-
ници за израелската армия,
които според някои инфор-
мации могат да носят ядрено
оръжие.

През април Гюнтер Грас
бе обявен за персона нон
грата в Израел, след като
разкритикува страната за
политиката й към Иран и
обвини израелските власти
в подкопаване на и без това
крехкия мир в света.

Израел, съобщи “Дойче
Веле”. В стихотворението
“Герой на нашето време”,
публикувано в нов стихотво-
рен сборник, той сипе хва-
лебствия по адрес на Мор-
дехай Вануну - израелски
ядрен физик, който бе обви-
нен в Израел в държавна из-
мяна и получи 18-годишна
присъда. През 1986 г. Вану-
ну разкри, че Израел разра-
ботва ядрена програма и
разполага с ядрено оръжие.

Така наричат героя, кой-
то се надяваше да служи на
страната си, разкривайки
истината - казва Грас в сти-

Грузия се готви за решаващ вот.
Парламентарните избори в кавказката

република на 1 октомври ще бъдат
тест за това, колко далеч е стигнала

държавата по пътя на демокрацията,
твърди ветеранът на грузинската

дипломация и бивш министър на
външните работи Тедо Джапаридзе,

който сега е секретар по
международните въпроси на

опозиционната партия “Грузинска
мечта”

Мюсюлмани
опожариха
будистки храмове

Мюсюлмани в Бангладеш
опожариха будистки храмове и
домове, изразявайки яростта
си от публикуването от мес-
тен будист на антиислямска
снимка, хулеща Корана, в соци-
алните мрежи. Пострадали са
най-малко пет храма и десетки
домове.

Самолет се разби
в Алпите

Малък пътнически самолет
се разби в Австрия в алпийския
район Тирол. Шестима души за-
гинаха, един е тежко ранен и
друг по-леко. Предполага се, че
поради гъстата мъгла пилотът
е загубил контрол над машина-
та и тя е паднала в гора и се
е подпалила.

Черна статистика

Загубите на американската
армия в Афганистан достигна-
ха 2000 души, убити след нача-
лото на военната интервен-
ция на САЩ в азиатската
страна. Според информация,
публикувана на официалния
сайт на Министерството на
отбраната на САЩ, към 27
септември броят на загинали-
те американски военнослуже-
щи е бил 1996 души. От тях
1657 души са загинали при
бойни действия, 17 644 войни-
ци са ранени.

Вълна от атаки
в Ирак

Вълна от нападения в Ирак
отне живота на най-малко 17
души, като общо 33-ма души
са ранени. Повечето атаки са
извършени с коли бомби.

Дете загина при
взрив в църква

Едно дете загина след на-
падение над християнски храм
в кенийската столица Найро-
би. Нападател е хвърлил гра-
ната срещу помещение, пред-
назначено за деца. При ек-
сплозията са ранени и десе-
тина енориаши, които се опи-
тали да помогнат на постра-
далите деца.

Освободиха отвлечени
туристки

Британката и австралийка-
та, които бяха отвлечени в
амазонски район край граница-
та с Колумбия, бяха освободе-
ни. Предполага се, че те са
били похитени от върлуваща в
района колумбийска престъпна
банда.

П
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Стотици жители на либийския град Бенгази се събраха на централния площад
в града, за да предадат намиращите се в тях оръжия по призива на новата

власт. Аналогична акция се проведе в Триполи. По изчисления на
правителството на страната оръжие има в повече от

200 000 граждани на Либия

ренски таен агент е отговорен
за смъртта на либийския ли-
дер Муамар Кадафи, твърди
италианският в. “Кориере дела
сера”. Досега се смяташе, че

Подялбата на Косово
ще означава промяна на
границите за поне още
шест държави. Това каза
косовският премиер Ха-
шим Тачи в интервю за
агенция Асошиейтед
прес.

“Някои сръбски офи-
циални лица предлагат
подялба на Косово, но
промяната на границите
ще бъде опасен преце-
дент за Балканите.
Сърбите от северната
част на Косово трябва да
се интегрират в общест-
вото... Никога няма да се
стигне до подялба, защо-
то подялбата на Косово
означава промяна на
границите на поне още 6
държави”, подчерта пре-
миерът. “Косово иска
преговори със Сърбия за
нормализиране на отно-
шенията ни. И Косово, и
Сърбия ще имат интерес.
Това ще означава и край
на епохата на конфлик-
тите в региона”, каза още
Хашим Тачи.

Експлозията в японски завод за полимери може
да предизвика недостиг в световен мащаб на пам-
перси, предупреждава Франс прес, като се позовава
на японския всекидневник “Санкей шимбун”. В събо-
та се взриви резервоар в завода на холдинга Нипон
Шокубай, намиращ се в промишлената зона Химед-
жи в префектура Ниого, в западната част на страна-
та. В експлозията загина един пожарникар, а 35 души
бяха ранени.

Предприятието има обаче 20-процентен дял в
световния пазар на производството на суперабсор-
биращи полимери, които влизат в състава на пампер-
сите. Експлозията може да навреди на производстве-
ния процес в завода и да се стигне до световна криза
в доставките на памперси, предупреждава японският
вестник, цитиран от Франс прес. Заводът в Химеджи
произвежда годишно 320 000 тона полимери. Компа-
нията Нипон Шокубай обмисляше увеличение на про-
изводството, за да се справи с търсенето на китай-
ския пазар.

Косово е
против
подялба

Джевалат връхлетя Япония

Тайфунът Джевалат
връхлетя с ветрове със
скорост от 180 километ-
ра в час западното край-
брежие на Япония, къде-
то властите обявиха тре-
вога за наводнения и
свлачища. Джевалат по-
рази западното крайбре-
жие на главния японски
остров Хоншу и се насо-
чи към централните рай-
они, където се намира и
столицата Токио. Десет-
метрови вълни се очаква
да връхлетят островите и С
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тихоокеанското
крайбрежие на
Япония близо до
Токио. Заради сти-
хията над 500 по-
лета главно в за-
падната част на
страната бяха от-
менени, а високо-
скоростните вла-
кове спрени.

Д ж е в а л а т
рани най-малко
101 души в южна-
та част на япон-
ския остров Оки-
нава и в префек-
турата Кагошима
в южната част на
страната.

Задава се криза
и за памперси

Премиерът на Турция
Реджеп Тайип Ердоган
представи плановете на
управляващата в страната
“Партия на справедливост-
та и развитието” по време
на партиен конгрес, в кой-
то участват хиляди деле-
гати. В своята реч Ердоган
многократно подчерта

Ердоган призова за...
търпимост

важността на придържане-
то към принципи, като
търпимост и демокрация.

Ердоган, чийто насто-
ящ мандат на премиер е
трети и последен, насто-
ява за преобразуването
на Турция от парламен-
тарна в президентска
република.

Французин
убил
Кадафи?

Французин
убил
Кадафи?

Французин
убил
Кадафи?

Французин
убил
Кадафи?

Французин
убил
Кадафи?

Ф

Според италианско издание френски
таен агент е отговорен за
убийството на либийския лидер

член на либийските революционни бри-
гади е автор на фаталния изстрел, който
уби на 20 октомври миналата година
полковника при опит да избяга от басти-
она му Сирт.

Сега тази версия се опровергава от
два либийски източника, на които се по-
зовава италианският вестник. Първият е
бившият временен либийски премиер
Махмуд Джибрил, а вторият е Рами ел
Обейди, бивш отговорник за връзките с
чуждестранните медии в либийския Пре-
ходен национален съвет. Преди броени
дни в интервю за египетската телевизия
Dream TV Джибрил е подчертал, че чужд
таен агент, смесил се с революционните
бойци, е убил Кадафи.

По-конкретен в твърденията си е Ел
Обейди. Пред в. “Кориере дела сера” той
разказал как НАТО е успяла да установи
местонахождението на Кадафи след
падането на Триполи в ръцете на въста-
ниците. Тогава всички мислели, че пол-
ковникът се укрива южно от град Бани
Уалид, а в действителност той намерил
убежище в Сирт. Оттам Кадафи се опи-
тал да установи връзка по сателитния си
телефон с няколко негови верни хора,
успели да избягат в Сирия. Там те били
под закрилата на сирийския президент
Башар Асад. Сред тях бил и Юсуф Ша-

кир, отговорникът на Кадафи за медий-
ната пропаганда, за когото се смята, че
днес живее напълно необезпокояван и
инкогнито в чешката столица Прага.

Според Ел Обейди именно Башар
Асад предал номера на сателитния те-
лефон на Кадафи на френски тайни аген-
ти. Така те с помощта на НАТО успели да
го локализират и това била първата
стъпка към ликвидирането на либийския
лидер. В замяна на тази услуга Асад
получил от Париж обещание, че Фран-
ция ще ограничи международния натиск
над Сирия да спре с репресиите над раз-
бунтувалия се сирийски народ, твърди Ел
Обейди, цитиран от “Кориере дела сера”.

В западните дипломатически среди в
Триполи също се разпространява верси-
ята, че Кадафи е станал жертва на чужд
таен агент. Западни дипломати смятат,
че “е почти сигурно, че този агент е
французин”, посочва “Кориере дела
сера”. Изданието отбелязва, че мотивите
за това са известни. Още в началото на
кампанията на НАТО в Либия Кадафи
заплаши тогавашния френски президент
Никола Саркози да разкрие подробнос-
ти за връзките помежду им, в това число
и сведения за милионите долари, предо-
ставени за финансирането на президент-
ската кампания на Саркози през 2007 г.
“Саркози е имал мотиви да се опита да
запуши устата на полковника възможно
най-бързо”, казват европейски диплома-
тически източници от Триполи, цитирани
от италианския всекидневник.

Руската православна църква излезе с официален
коментар по делото срещу пънкарките от групата “Пуси
райът” преди насроченото за днес разглеждане от мос-
ковския градски съд на касационната жалба срещу присъ-
дата на първа инстанция от две години лишаване от
свобода. Църквата искрено желае разкаяние от извърши-

Църквата чака разкаяние от „Пуси райът”
телките на оскверняването на храма “Христос Спасите-
ля”, убедена, че то ще принесе полза за душите им, се
казва в официалното изявление, цитирано от ИТАР-ТАСС.
И доколкото целта на наказанието е изправлението, ни
се иска съдът да вземе под внимание всяка дума на
разкаяние, която би прозвучала от подсъдимите.

Момичетата от “Пуси райът” бяха осъдени на по две
години затвор за хулиганство, извършено по религиозни
мотиви, от районен съд на 17 август заради организиран
от тях пънк-молебен в черквата “Христос Спасителя”, по
време на който отправиха молитва до Богородица да
отърве Русия от президента Владимир Путин.

Снимка БГНЕС
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Нови призраци
в опасни дни

Арабският свят минава през сериозна
и сложна трансформация

Новият египетски премиер Мохамед Морси,
чието ислямистко правителство произхожда от

“Мюсюлманските братя”, е категоричен, че
Кайро ще се придържа към умерена политика

 “Арабската пролет” не донесе благоденствие

След последния дебат по време на
Общото събрание на ООН вече и слепи-
те, и заклетите оптимисти са убедени, че
Сирия е нещо повече от дипломатичес-
ки провал, а прекомерният ентусиазъм в
посока натиск върху Иран най-много да
скъси времето до следваща нова война
в региона. В Ормузкия проток са съсре-
доточени повече от друг път военномор-
ски сили на западни държави, начело с
2 самолетоносача на САЩ, но и на Са-
удитска Арабия и Египет. В Тартус, Си-
рия, в т.нар. руска военна база, има око-
ло 1500 руски морски пехотинци, а за
тях се знае какво могат.

Диалозите в рамките на различни фор-
мати като НАТО-Русия, НАТО-Китай, ЕС-
Китай, проведен тези дни, Средиземно-
морско сътрудничество, Арабска лига,
Истанбулски инициативи, кръгли маси “За-
пад-Ислямски свят” и какво ли още не,
обогатяват информациите, които се раз-
менят, поддържат огъня на добронамере-
ност предвид предстоящите събития като
президентските избори в САЩ. Те обаче
не дават отговор на въпроса какво градим
след т.нар. арабски революции и какви да
бъдат отношенията ни с тези страни в
Северна Африка и Близкия изток.

Какво всъщност се получи след рухва-
нето на диктаторските режими под напо-
ра на младежкото недоволство от соци-
ална несправедливост и липса на пер-
спектива? В повечето арабски страни
цари политическа нестабилност, чрез
избори бяха сменени управниците, и то в
полза на ислямистки организации, но те
не успяват да овладеят ситуацията и да я
контролират. Икономиката в повечето
случаи е рухнала, а хората искат неза-
бавни промени. Вместо консолидация в
арабския свят се наблюдават колебания,
залитания в посока въвеждане на рели-
гиозните правила като начин за функци-
ониране на държавата, искания към За-
пада за финансова помощ, но без прояви
на намеса и ангажименти в посока из-
граждане на вътрешния ред в страните,
т.е. демокрацията остава за бъдещ пери-
од, ако изобщо се предвижда.

Изобилстват факти за ръст на нацио-
нализма, нарастване на агресивността и
активността на терористични групировки
като “Ал Кайда”, салафити и др.,
невъзможност да се изземе огромното
количество оръжие в населението и гру-
пировките, което никой не е в състояние
да контролира. И за капак объркването
и не винаги адекватната реакция на За-
пада като цяло настройва мюсюлманите

Изказванията на Лахдар Брахими, новият
специален пратеник на ООН за Сирия,

все още не звучат отчайващо

срещу т.нар. цивилизовани, смятани за
богати държави. Да не говорим за про-
словутия филм и масовите мюсюлмански
протести по целия свят!

40 млн. души са без работа, много,
както е в Европа, но това е младо, гнев-
но население, създаващо заплаха пре-
ди всичко за самата Европа. При първа
възможност тези младежи напускат
държавите си и намират начин да се ус-
тановят предимно в страните членки на
ЕС. Именно това е вътрешната заплаха
за нашия континент, тъй като икономи-
чески, културно, социално те обременя-
ват институциите и в период на криза
това допълнително напряга ситуацията.
Мултикултурните общества са подложе-
ни на изпитание, което трудно се овла-
дява, дори и да има повече от добро
желание. В държавите си те останаха
встрани от управлението и наблюдават
постиженията на политическия ислям в
посока овладяване на властовите пози-
ции в повечето страни от Близкия изток
и Северна Африка. Самите ислямистки
организации са малцинства, но съумяха
да се позиционират, да заемат ръковод-
на роля, без да плашат мнозинствата, и
вече са с властови лостове в ръцете си.
Търси се модел за функциониране на
тези държави след прелома в развитие-

то им и промените, които ще са за дълго,
но дали ще се избегне войната като
средство за постигането му?

Тази битка е стара, вътрешна, и днес
намесата на световните играчи, които се
интересуват най-вече от енергийните из-
точници и начина им на доставка до За-
пада, само налива масло в огъня. Всички
са наясно, че регионът се нуждае от нови
инвестиции, изграждане на институции,
военна сигурност, изхранване на населе-
нието, разоръжаване, обучение на млади-
те хора с цел спечелването им за демо-
кратични промени и т.н. Вместо това оба-
че се дрънка оръжие, защото сферите за
влияние са ясни, но интересите са различ-
ни и никой не иска да отстъпи от собстве-
ните си “червени линии”.

Близкият изток минава през сериозна
и сложна трансформация, уникален про-
цес, но експертите този път не анализира-
ха своевременно причините, а се плъзна-
ха по последиците, така, както се нагнетя-
ва атмосфера за военни действия с Иран
поради ядрената му програма, без да се
отчита какво ще стане после. Сложната
политическа игра на Израел, стремежът
на президента Обама да запази баланси-
рани позиции като световен лидер,
твърдото становище на Русия и Китай за

прави всичко възможно в тази посока,
променя временно дори състава на при-
ятелите си, но като преден пост на НАТО,
САЩ и Европа в региона получава повече
от подкрепа и разбиране. Може би спо-
менът за Османската империя в тази част
от света да не носи търсените дивиденти,
но е факт, че активната й политика там е
толкова гъвкава, че не може да се разчи-
та на предвидимо постоянство.

Турция наистина вярва, че след избо-
рите в САЩ президентът Обама ще раз-
вие по-активна стратегия към Сирия и
региона, дори като едностранни действия,
и настоява за това. Без значение дали
става въпрос за зони на сигурност в Се-
верна Сирия или за натиск върху Израел.
Безпилотните самолети от САЩ ще й да-
дат възможност да следи по нов начин
ПКК, а подкрепата на този голям съюзник
за ислямистките режими в Близкия изток
ще й осигури такова дългосрочно влияние
в региона, което ще поддържа нивото на
нейната икономика и енергийни проекти.

Изказванията на Даветоглу при посе-
щение в Кайро, че “заедно с Египет ще
възстановим Близкия изток”, показват, че
Анкара не само поддържа новото египет-
ско ислямистко правителство, което про-
изхожда от “Мюсюлманските братя”, но и

ненамеса с външни сили в Сирия не из-
ключват възможността за тайни разговори
между САЩ и Русия с цел намиране на
компромисно решение, така, както са ус-
пявали да го направят и при други кризи.
Да си спомним Куба. Говори се и за раз-
говори в различен формат с Иран. Но на
пръв поглед светът изглежда “изгубен в
търсенето на решение”, докато изказва-
нията на Лахдар Брахими, новият специа-
лен пратеник на ООН за Сирия, все още
не звучат отчайващо. Войната в Сирия е
различна, а и отношението към страните
в региона задължително трябва да е раз-
лично. Ситуациите не са еднакви, дори
мюсюлманската религия е различна, а на-
личието и на повече малцинства само ус-
ложнява намирането на подходящ инстру-
ментариум за изход от нестабилността.
Примерът на Турция не се оказа пътевод-
на звезда за тези общества с модела си
за управление, въпреки че тя се яви като
главен защитник на новите режими. Анка-
ра използва ситуацията да нанесе удари
върху кюрдите и не прости на Асад за
подкрепата му за това население в Сирия,
въпреки портретите на Ердоган в Палес-
тина, въпреки въздържането й, когато се
говори за военни удари върху Иран, но
настоява за смяна на Малики в Ирак и

че се стреми да действа заедно с Кайро
с цел решаване на регионалните пробле-
ми. Като стари култури и държави с вли-
яние в миналото те могат да си сътрудни-
чат в преодоляване на настроения като
тези с масовите протести след онзи филм.
Двете страни нямат историческа омраза
и това ще е от полза за сближаване в
политически аспект, както и в икономи-
чески. За момента Турция ще финансира
Египет с 2 млрд. долара, но търговията не
е секнала, въпреки процесите там, и е на
ниво над 5 милиарда.

В общи линии светът не е намерил
механизъм за предотвратяване на воен-
ни действия и приемлив за всички изход
от войната в Сирия, където загиват и не-
винни хора, но интересите се отстояват
при всички обстоятелства и процесите
се следят под лупа.

Важно е, че този път ние не сме се
насочили към Ормузкия проток и може да
останем само наблюдатели на предпола-
гаеми събития, но дали си даваме сметка
в каква посока водят тези промени света?
Ако Мишо Шамара “изпее” песен на тази
тема, дали обществото ни ще проумее
истинската ситуация с арабските трусове?
Това в Пазарджик за какво се прави в
крайна сметка в този момент?

Снимки БГНЕС
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Тестът
за Чавес
От стр. 9

Кампанията на обединената опозиция привлече доста венецуелци

Снимката на 14-годишната
дъщеря на Чавес Росинес с
пачка долари беше веднага

пусната в интернет и
предизвика скандал.

Мнозинството обикновени
венецуелци трудно могат да си

купят чужда валута заради
голямата разлика между

официалния и “черния” курс.
Освен това Росинес се снимала

с валутата на
“империалистическата” държава,

толкова критикувана от баща й

Този път
предизборните
страсти често
довеждаха до
истински
сблъсъци между
привържениците
на кандидатите

Чавес обеща да “нокаутира” съперника си

Двама влиятелни активисти на опозицията
във Венецуела са застреляни по време на
митинг в щата Баринас във Венецуела.
Единият от загиналите е активистът на
партията “Справедливост над всичко” Гисон
Валеро, а другият - независимият политик
Омар Фернандес, който подкрепя опозици-
ята. Според опозиционерите въоръжени
лица са открили огън по политиците от
автомобил, като някои свидетели твърдят,
че колата е принадлежала на държавната
петролна компания.
Венецуелските власти засега не реагират
на тези съобщения.

“Има друг път”, твърди
кандидатът на опозицията

Енрике Каприлес

СМЪРТ ПО ВРЕМЕ
НА ИЗБОРИ
СМЪРТ ПО ВРЕМЕ
НА ИЗБОРИ
СМЪРТ ПО ВРЕМЕ
НА ИЗБОРИ
СМЪРТ ПО ВРЕМЕ
НА ИЗБОРИ
СМЪРТ ПО ВРЕМЕ
НА ИЗБОРИ

След войната той отново се
захваща със семейния бизнес -
киносалони. Частното кино в ко-
мунистическа Полша обаче
било обречено. В крайна сметка
през 1947-а семейството зами-
нава за Венецуела в търсенето
на по-добър живот. И не сгреши-
ли - венецуелците бързо хареса-
ли кината на източноевропей-
ските имигранти. Дъщерята на
фамилията Моника Кристина
Радонска пък се омъжила за
Енрике Каприлес, който също
бил от богато семейство - собст-
веници на вестници и мрежа от
магазини. А през 1972-а се раж-
да Енрике Каприлес Радонски,
който днес се опитва да стане
държавен глава.

Последните резултати от про-
учванията на общественото мне-
ние показват, че Уго Чавес
продължава да е начело и то с
почти 10% разлика, но дистанци-
ята между двамата вече е сери-
озно съкратена. Имаше дори
моменти, в които избирателите
бяха готови да дадат почти по-
равно гласовете си за Енрике
Каприлес и за Уго Чавес. Седми-
ца преди изборите Чавес би по-

лучил 45% от гласовете, други 39
на сто са готови да дадат гласо-
вете си за Каприлес. Да не за-
бравяме обаче, че 11 процента
от избирателите още не са ре-
шили как да гласуват. Според
наблюдателите Чавес за първи
път има сериозен съперник.

“Слабичкият Каприлес се

превърна в потресаващ канди-
дат. Той побеждава навсякъде,
където се появява. Той въздейст-
ва емоционално на публиката,
като рок звезда. Той излъчва
младост, убеденост, достойн-
ство”, твърди Ерик Еквал, извес-
тен съветник по политически
проблеми, който е във Венецуе-
ла от няколко години като част
от екипа на Джо Наполитан, най-
добрия организатор на всички
предизборни кампании (той на-
пример е ръководил изборния
щаб на Джон Кенеди).

За разлика от Каприлес Ча-
вес изглежда уморен и физиче-
ски, и политически, констатират
наблюдателите. След 14 години
на власт вярата в него се пораз-
клати. Инцидентът във ВЕЦ-а,
където пред телевизионните ка-
мери работниците заглушиха с
виковете си изказването на пре-
зидента, показва, че народът
вече не е толкова запленен от
управника си.

Венецуелците имат поводи да
са недоволни от властта. Повече-
то от тях смятат за най-тежкия
проблем на Венецуела липсата
на сигурност. И това е обяснимо
- за времето на президентството
на Чавес от насилствена смърт
загинаха 150 000 венецуелци -
доста повече от американските
военнослужещи в Ирак. Убийст-
вата, отвличанията за откуп ста-
наха обичайна практика във все-
кидневния живот на тази страна.

И все пак Чавес продължава
да е най-популярният политик в
страната си, и то съвсем спра-
ведливо. Месец преди прези-
дентските избори във Венецуе-
ла за пореден път бе увеличена
минималната заплата. От 1 сеп-
тември тя вече е 2047 боливара
(476 долара). Друг въпрос е, че
на “черния пазар” курсът е ко-
ренно различен и за същата
сума ще получите двойно по-
малко долари. Увеличаването на
минималната заплата обхваща
държавните служители, работни-
ците в държавни и частни пред-
приятия, а също така пенсионе-
рите и самотните майки.

Венецуелците отдавна са
свикнали, че тези заплати се
вдигат от властите два пъти го-
дишно. Обикновено Чавес обя-
вява размера на увеличаването
в навечерието на Международ-
ния ден на солидарността меж-
ду трудещите се.

“Това е най-високата мини-
мална заплата в Латинска Аме-
рика”, отбеляза лидерът на боли-
варската революция тази пролет.

Предишното ниво на тази
заплата бе 1548 боливара, т.е.
360 долара. С други думи - за
една година минималната запла-

та е нараснала със 116 долара,
което бе посрещнато с овации от
почти 4 милиона венецуелци,
получаващи минимална заплата.

Венецуелските власти обаче
всъщност са принудени да уве-
личават тези доходи, тъй като
страната е на първо място в Ла-
тинска Америка по темпове на
инфлация. Само миналата годи-
на цените във Венецуела са се
увеличили средно с почти 30
процента. В крайна сметка всяка
година се повтаря едно и също -
правителството вдига заплатите,
а инфлацията изяжда увеличава-
нето. Въпреки това във Венецуе-
ла няма да умреш от глад, ако
получаваш минимална заплата,
отбелязват наблюдателите.

Нещо повече - бедните хора
в тази латиноамериканска стра-
на справедливо са убедени, че
държавата истински се грижи за
тях. Последните планове на Ча-
вес също доказват това. Ако спе-
чели, той обеща към 2019-а “до-
стойно жилище” за всеки жител
на страната. Засега във Венецу-
ела не достигат близо 3 милио-
на домове, отбелязват статисти-
ците. До този момент властите
са предали на нуждаещите се
около 200 хиляди жилища. Стро-
ежите продължават със засиле-
ни темпове.

“Ще спечеля изборите с раз-
рушителен нокаут”, обяви Чавес
на един от предизборните митин-
ги и обеща, че ще получи не по-
малко от 70 процента от гласове-
те. Бившият десантчик е убеден,
че повечето венецуелци ще под-
крепят именно него, тъй като това
е “очевиден избор, който съот-
ветства на логиката”.

“Въпросът вече не е в това
кой ще победи. Въпросът е в това
с каква разлика в гласовете ще
победи Чавес”, обяви действащи-
ят президент.

Стартовите позиции на Чавес

в началото на предизборната
надпревара бяха успешни: спо-
ред резултатите от миналата го-
дина средногодишната цена на
венецуелския петрол е 101 дола-
ра, благодарение на което ико-
номическият ръст в страната до-
стигна 4,2 процента. За запазва-
нето на сегашните темпове на
развитието на основния отрасъл
на страната са необходими ог-
ромни инвестиции. Венецуела е
на пето място в света по износ на
петрол и е след Канада с най-
големи залежи на тежък нерафи-
ниран петрол. Въпреки големите
залежи огромният потенциал за
добив на петрол изисква сериоз-
ни инвестиции.

Опозицията от своя страна
твърди, че  управлението на Ча-
вес е “време на изпуснати
възможности”. И те също дават
солидни аргументи в полза на

своята теза: през последните 13
години ръстът на брутния вътре-
шен продукт (БВП) на Венецуела
е средно 2,6 процента. В другите
страни от Латинска Америка оба-
че той е достигал ръст от 4 про-
цента годишно. Изостава Венецу-
ела и от другите страни-членки

на ОПЕК, където средният ръст
на БВП за този период е 5,3%,
независимо че в някои от тези
държави имаше сериозни кон-
фликти и дори войни. Най-лошо-
то е, че икономиката на Венецу-
ела е по-зависима от цените на
петрола, отколкото икономиката
на другите членки на ОПЕК.

Чавес обаче е категорично
несъгласен с икономистите, ко-
ито смятат, че в страната трябва
да действа свободният пазар.
“Свободният пазар е необходим
на буржоазията, за да краде от
народа, от трудещите се и така
да забогатява. Никакъв свобо-
ден пазар!”. Чавес е убеден, че
страната му е в “авангарда на
битката с капитализма, изяждащ
живота, цели народи и дори
природата”.

От друга страна, неговият
противник в предстоящите пре-
зидентски избори Енрике Кап-
рилес умишлено избягва да го-
вори за необходимостта от ре-
форми и либерализиране на
пазара, определяйки себе си за
“левоцентрист” и подкрепяйки
“модерното ляво” в Бразилия.
Ход, който може и да му спече-
ли поддръжници сред досегаш-
ните последователи на Чавес.

“Няма връщане назад. Пред-
стои ни още много да свършим.

Отправям молитва към нашия
господ Исус Христос да ми даде
здраве, за да мога да завърша
мисията си на тази земя - пост-
рояването на социализма във
Венецуела и укрепването на
боливарианската революция”.
Това каза Чавес на предизбо-
рен митинг в гр. Валенсия, щата
Карабобо.

“Има път”, пък е девизът на
Каприлес. “Не искам да бъда
лидерът на света, искам да бъда
лидерът на Венецуела”, каза той
пред въодушевената публика на
митинг, явно в опит да покаже, че
се различава от Чавес и не спо-
деля неговите бурни антиамери-
кански глобални амбиции.

Какво мислят самите венецу-
елци, ще разберем на 7 октомври.
Засега е ясно, че е малко вероят-
но Уго Чавес да успее да изпълни
обещанието за 70-процентна под-
крепа. Много вероятно е обаче
харизматичният Чавес отново да
застане начело на държавното
кормило на Венецуела.

Снимки БГНЕС
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Русия в света на ид
Ако постоянно критикуваме
страната, народът ще има
самочувствие на губещ, а за това
ще плащат идните поколения

Сергей КАРАГАНОВ,
председател на Президиума на
Съвета за външна политика

“Российская газета” публикува на 12 езика приложения в 22 страни в целия
свят. Сред новите адресати са Сингапур, Тайван, Южна Корея...

Интелиген
водеща роля

Вече е ясно, че през близ-
ките години Русия е обречена
- в добрия и в лошия смисъл -
да играе ролята на независим
силов център.

Стратегическата самота
(надявам се все пак заедно с
приятелите от Евразийския
съюз) поне за десетилетие,
изисква инвентаризация на
източниците за силата и влия-
нието на Русия в света. С какво
страната ще поддържа стреме-
жа към суверенитет и вели-
кодържавност?

Факторите на силата

Във взаимодействието си с
външния свят държавите се

За разлика от християнството, редица фундаменталистки режими от “големия
Близък изток” активно се опитват да разпространяват исляма

базират на четири групи инст-
рументи, източници на сила.
Икономическите, военните,
идеологическите и, разбира се,
дипломатическите.

С последните всичко е ясно.
Засега Русия води дипломати-
ческата си игра майсторски. И
не смятам, че тя ще промени
нито стила, нито качеството.
Основни източници обаче са
все пак първите три.

Прието е да се смята, че
светът се икономизира, че ико-
номическите фактори домини-
рат при определянето както на
световния дневен ред, така и
на силите и влиянието на
държавите. Ако политиката
само се икономизираше, Русия
с нейните намаляващи темпо-
ве на ръст, нарастването на
зависимостта от износа на
енергоресурси и други сурови-
ни би била обречена в перспек-
тива на неизгодно положение.
Тенденцията към икономиза-
ция обаче не е еднозначна.
Икономиката все повече изли-
за от контрола на държавите.
Което, плюс диверсификацията
на центровете на икономичес-
ка сила, затруднява използва-
нето на икономически инстру-
менти за натиск. Минаха вре-
мената, когато държави, в това
число и Русия, или по-точно
нейният предшественик СССР,

можеха да се опасяват от ма-
щабни санкции, ограничаване
за получаване на технологии
или капитали.

А новата свобода на мане-
вриране плюс запазващото се
високо ниво на търсене на
енергия, суровини, метали, в
известна степен компенсират
относителната икономическа
слабост на Русия.

Доста е противоречиво по-
ложението с ролята на военна-
та сила. Общоприето е твърде-
нието, че в съвременния свят
ролята на военната сила нама-
лява. И в него война не може
да бъде спечелена. Наистина
повечето големи проблеми, с
които се сблъсква светът, не
могат да се решат чрез оръ-
жие - повишаване на благосъ-
стоянието на активизиращите
се маси, състоянието на кли-

мата, околната среда, дисба-
лансите на световните финан-
си и др. За намаляването на
военната сила спомага и
продължаващата ситуация на
ядрен пат между Русия и САЩ,
другите ядрени държави, пра-
веща почти невъзможно маси-
рано използване на сила, ма-
щабни войни.

Последните години поста-
виха обаче и тази общоприета
истина под въпрос. Една след
друга избухват войни. В тях
понякога побеждават. Като
Западът в Югославия и Либия,
Русия - в Грузия, а и във
вътрешния мащабен конфликт
в Чечения. Шри Ланка също,
въпреки пророчествата, побе-
ди в дългогодишната граждан-
ска война с “Тигрите за осво-
бождение на “Тамил илам”.
Новите играчи, спечелили на
вълната на икономическия
подем, бързо се въоръжават.
Само в Европа продължава
масираното съкращаване на
военните разходи и численост-
та на въоръжените сили, кои-
то в някои страни достигнаха
вече символични нива.

Русия обаче заложи на во-
енното засилване като ключов
фактор, определящ статута и
позициите й. Това показват
цифрите на планираните инве-
стиции в отбраната. И още по-

вече - военната реформа,
единствено успешната от всич-
ки обявени големи реформи.

Дали това е правилно ре-
шение, ще покаже времето.

Идеологията на света
на ХХI век

Изглежда обаче, че на пре-
ден план при определянето на
силата и влиянието на държа-
вите и обществата в света из-
лизат позициите, заемани от
тях в света на информацията,
идеите и образите. И в същото
време светът навлезе в период
на интелектуален хаос, когато
старите идеологии и обяснения
не работят. Нови се появяват
отвсякъде, сблъскват се една с
друга, за да бъдат на свой ред
отхвърлени. Доминиращи иде-
ологии няма. Идейната борба

обаче се изостря.
Гибелта на комунизма през

1990-те доведе до разпростра-
няване на убеждението за края
на идеологическото противо-
поставяне и дори за края на
идеологиите. Тези предполо-
жения обаче не се сбъднаха.

Бившите комунистически стра-
ни, и дори формално комунис-
тически Китай, преминаха в
световната политика към ясни
прагматични позиции.

Дълго преди това всъщност
християнството се отказва от
активния прозелитизъм, него-
вият проблем е, че правосла-
вието, католицизмът, протес-
тантството отслабват заедно.
Както и страните, където тези
религии преобладават. Не се
занимават активно с прозели-
тизъм източните религии - бу-
дизъм, хиндуизъм, шинтоизъм.

Както и преди обаче, актив-
но се опитват да разпростра-
няват исляма редица фунда-
менталистки режими от “голе-
мия Близък изток”. Битката
между сунитската и шиитската
версии на исляма става все по-
очевиден фактор в регионал-
ната геополитика и дори из-
глежда се милитаризира.

Засега не са се отказали
от разпространяването на иде-
ологията на либералната де-
мокрация западните общества
и страните, които, както из-
глеждаше, бяха победили в
миналото идеолого-политиче-
ско противопоставяне. Нещо
повече, САЩ се опитаха да ек-
спортират своя идеолого-по-
литически модел със силови
методи (Ирак, Афганистан).
Опитите се провалиха. Губей-
ки в икономо-геополическото
състезание на “новите”, преди
всичко азиатски, държави, За-
падът интензифицира идейна-
та борба (оттук, изглежда,
идва стремежът да се предста-
ви “Арабската пролет” като
нова вълна от демократични
революции). Въпреки че най-
вероятно тя ще доведе до ис-
лямизация и деградация (от
гледна точка на западните
ценности) и до засилване на
ултраконсервативните мюсюл-
мански сили и страни.

Идейната борба се развива
и дори нараства в сферата на
състезанието за привлекател-
ност на моделите за развитие,
които във века на информаци-
онната откритост все повече
определят влиянието на стра-
ните, тяхната световна “капи-
тализация”. На преден план
излиза “меката сила”, опреде-
ляна от готовността да се след-
ва примерът на страната и об-
ществото доброволно. Особена
роля в “меката сила” играе
натрупаният културен слой на
страните и обществата, спо-

собността да транслират своя-
та култура, готовността на дру-
гите да я възприемат.

Проблемът с “меката сила”
от гледна точка на влиянието
и възможностите на държавите
е в това, че те, като правило,
не могат да я използват актив-
но като инструмент на външна-
та политика. Въпреки че поня-
кога и тя играе решаваща роля
в световната политика. Да си
спомним неотдавнашното бяг-
ство на източноевропейските
страни, а и на голяма част от
съветското общество, към за-
падната система на ценности и
към западната политическа
система.

За “реидеологизацията”
мощно спомага и тенденция-
та към информатизация на жи-
вота, в това число и на меж-
дународните отношения.
Бързото нарастване на коли-
чеството информация, която
се използва от хората, особе-
но през интернет, води до
виртуализация и на личния
живот, и на политиката, в това
число и международната, про-
меня психиката на хората и
обществата.

Имиджът трябва да
се подобрява, за да

дойдат пари

В тази ситуация особено
важен източник на тази сила
и влияние, способност да се
защитават и налагат интере-
сите на държавите и общест-
вата, са позициите, заемани в
сферата на масовите комуни-
кации. Тук и до днес водеща
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деите и образите

нцията, интелектуалната класа, играе
ля за формирането на образи и мнения

роля играе старият Запад.
Държавите и обществата

традиционно активно използ-
ват позициите си в сферата на
информацията. През последни-
те години обаче увеличаване-
то на обема й прави целенасо-
ченото управление на инфор-
мацията все по-трудно. Инфор-
мацията се демократизира, из-
лиза от контрола. И в същото
време потоците от информация
ликвидират аргументите, вадят
на преден план емоциите.
Създават се условия да се уп-
равляват те. Но как - не е ясно.

В света на новата инфор-
мационна откритост и виртуа-
лизацията на всичко особена
роля от гледна точка на
възможността да се влияе за-
почва да играе доминиращата
представа за вектора на раз-
витие на обществата и държа-
вите. Така например Китай
днес изглежда явно по-силен,
отколкото предполагат негови-
те реални материални възмож-
ности. А САЩ след серия от
геополитически загуби и за-
почналата бюджетна и
вътрешнополитическа криза
или пък Европа - заради вли-
зането й в относително дълго-
временна системна криза -
изглеждат явно по-слаби.

Натрупаните технологични,
морални и исторически акти-
ви, доверието и навикът към
западните медии ги правят
може би последен бастион за
влияние и сила на традицион-
ния Запад.

Могат да се дадат десетки
примери как доминирането в
информационната сфера пома-
га да се засилва силата на
държавите в други области -
политическата, икономическа-
та, и, разбира се, военната.

Новите играчи на световна-
та сцена засега не са готови и
не са способни да започнат да
натрапват изгодните за тях и
засилващи тяхното влияние
идейни представи. Изключе-
ние е катарската “Ал Джази-
ра”, която изигра основна роля
в “Арабската пролет” с цел да
отслаби светските и не сунит-
ски арабски режими.

Може да се предположи,
че борбата за влияние върху
възгледите и представите на
активизиращите се маси, меж-
дународната общност, ще ста-
не най-важната насока в сърев-
нованието между държавите
през ХХт век.

А Русия какво прави?

За да има възможност
ефективно да защитава суве-
ренитета и позициите си в
света, Русия трябва да има

достатъчни военно-силови
възможности и доста по-ди-
ференцирана икономика.
Поне за да “храни” другите
фактори на сила - военната,
“меката”.

Икономиката засега не
модернизират кой знае кол-
ко. Военната сила започнаха
да увеличават.

Всички усилия могат да се
окажат напразни, ако еднов-
ременно с това, а може би и
изпреварващо, Русия не за-
почне активно да се бори за
позиции във виртуалния свят.
Разбира се, в съвременния
свят е невъзможно да се про-
даде непривлекателната ре-
алност за мечтата на чове-
чеството. Както почти успеш-
но го правеше СССР през
1920 -  1930-те години. И
трябва да се променя преди
всичко реалността.

Много хора, на които не
им харесва днешна Русия, ще
попитат: а защо да променя-
ме образа. За да изглежда
днешният режим по-прили-
чен?

Трябва да се подобрява,
за да идват в Русия и да ос-
тават там повече пари, от
чието преразпределяне отно-
сително благоденстват и мно-
зина от недоволните от
днешния ред. За да идват в
Русия да работят повече де-
лови и образовани хора, а
по-малко да си заминават.

Освен това режимите ид-
ват и си отиват, а страната,
като правило, остава. Във ве-
ковете остава и представата
за нея. И ако безкрайно я
представяме като провалила
се, особено след вековния
провал на нейния комунисти-
чески експеримент, то и на-
родът може да реши, че е
постоянно губещ. А за това
ще трябва да плащат идните
поколения.

Затова, стремейки се да
се подобри реалността, тряб-
ва да полагаме и все повече
усилия за подобряване на об-
раза на Русия. Трябва да се
подобрява стоката. Но и опа-
ковката ще помогне за про-
дажбата. Особено в съвре-
менния свят.

Пропагандната дейност
може да се модернизира по
много начини. Едно от пер-
спективните предложения за
създаването на медийна им-
перия се появи през август на
сайта на “Российская газета”.

Но трябва да определим
какво да се продава и кои са
продавачите. Не може да се
продава всичко, например не
много угледната руска поли-
тическа система, не може да
се продава климатът, руски-
те автомобили, руските ле-
карства. Уви, руската кухня.
(Не се обиждайте предвари-
телно - американската или
още повече английската - са
много по-лоши).

Може да се продават -
гордата история на военните
победи, оръжие, преработе-
ни суровини, продоволствие,
гигантски размери и възмож-
ности.

Но главното, което може
и трябва да са продава - са
руската култура и изкуство.

Тук Пушкин, Гогол, Тол-
стой, Достоевски, Пастернак,
Солженицин, Чайковски, Дя-
гилев, Шостакович са остави-
ли уникална, може би най-
добрата в света марка. И тази
марка има с какво да се под-
крепи. Във всеки случай сред
образованата международна
публика, сред елита. В Русия
и до днес има първокласна
литература. И като цяло из-
ключително талантлива твор-
ческа интелигенция.

И тук преминавам към
продавачите. Интелигенция-

та, интелектуалната класа
играе водеща роля за фор-
мирането на образи и мне-
ния вътре в страната - и сред
“народа”, и сред образована-
та част на населението във
всички страни. Но особено в
Русия, където Толстой и Со-
лженицин означаваха и оз-
начават повече от управля-
ващите по тяхно време импе-
ратори, генерални секретари
или президенти. Интелиген-
цията играе също толкова
водеща роля и извън страна-
та. На нейните представите-
ли се доверяват повече, от-
колкото на пропагандатори-
те. Още повече, че в светов-
ните медии, в интернет, до-
минират събратята им по ра-
зум, както и при нас - по-
либерални, по-космополитни,
по-свободни, отколкото мно-
зинството.

Проблемът обаче е в това,
че днешната власт успя да
отчужди по-голямата част от
тази интелигенция. Естетич-
но. В това число, де факто от-
казвайки се да признае ве-
ликата руска култура заедно
с великата и славна тради-
ция на отбраната на страна-
та - двете основни носещи
конструкции на национална-
та идентичност, нейната на-

ционална идея. Ако се мах-
нат онези имена на велики
руснаци, които споменах, и
имената на княз Донской,
княз Невски, Суворов, Куту-
зов, Ермолов, Жуков, Роко-
совски, какво ще остане от
Русия в историята на човече-
ството, в колективната памет
на човечеството? Ще остане
много малко.

Интелигенцията, както и
повечето други групи за раз-
витие, на практика не са
представени в политическа-
та система, не се чувстват
асоциирани с нея. А това оз-
начава - до голяма степен и
със страната. През 1990-те
години тази интелигенция до
голяма степен беше на стра-
ната на властта, там тя има-
ше свои представители - Соб-
чак, Сахаров, ръководители-
те на “Яблоко”, екип от други
ярки звезди. И тази интели-
генция доста спомогна за
това, Русия в чужбина да
бъде “прекапитализирана”. И
нея я притискаха по-малко,
отколкото биха могли.

През 90-те тази интели-
генция няколко пъти спасява
руската власт. Заедно с но-
вата буржоазия. Но до голя-
ма степен безкористно. А в
края на 1980-те, както и през

1917-а, тя изигра водеща
роля в революциите. Защото
до голяма степен смяташе за
“не своя” властта и страната.
Пиша за това с укор към соб-
ствената ми класа, унищожа-
ваща страната, а след това
загиваща под нейните руини.

Изводът от статията е мно-
го прост. В свят, където иде-
ите, образите, играят по-го-
ляма роля, отколкото когато
и да било, трябва активно да
се бориш за позиции на този
пазар. Или да губиш от меж-
дународната конкуренция.

За тази борба са необхо-
дими съвременни пропаган-
даторски инструменти. Но не
само те и не толкова те...
Трябва да се разбере - какво
да се продава, какви марки,
какви образи, идеи. Но най-
важното - трябва да се на-
прави така, че на страната
на държавата и поне частич-
но - на страната на властта,
да се окажат главните про-
изводители на идеи и обра-
зи: руската интелигенция.

Но това отново е проблем
на нашето вътрешно устрой-
ство. Него така или иначе ще
се наложи да променяме.
Или ще се провалим, в това
число и в международната
конкуренция.

Вече 200 години на Запад не представят Русия без ужасните образи, сред които е и Генерал Студ
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Глобалното затопляне е неоспорим факт.
Но също толкова неоспоримо ли е и твърдението,
че човешката дейност е главен виновник за него?

Кой е виновен
за глобалното
затопляне

Кой е виновен
за глобалното
затопляне

Кой е виновен
за глобалното
затопляне

Кой е виновен
за глобалното
затопляне

Кой е виновен
за глобалното
затопляне
Естествен процес ли са климатичните
промени на Земята, или са следствие
от пагубното влияние на човешката дейност?

Кристиела СИМЕОНОВА

реди броени дни се
появи поредният до-
клад на експерти, кой-
то прави вече до бол-

П
ка известните и въпреки това
доста стряскащи апокалип-
тични прогнози, свързани с
глобалното затопляне. Спо-
ред новите изследвания до
2030 г. 100 млн. души ще ум-
рат заради климатичните
промени, които пък са резул-
тат от човешката дейност.
Редовно се дават “луди” пари
за изследвания, организират
се конференции, на които ви-
сокопоставени фигури алар-
мират за страшните последи-
ци, които нанася на планета-
та неконтролируемата човеш-
ка дейност. И природозащит-
ните организации, апелира-
щи към природосъобразен
начин на живот, никнат като
гъби.

Разбира се, че трябва да
ги има. Обаче дали стряска-
щите прогнози, които перио-
дично ни се натякват, са дей-
ствително такива и може ли
някой наистина да прогнози-
ра какво всъщност ще е състо-
янието на планетата ни, да

речем, след 20 години?
Да, безспорно глобалното

затопляне съществува и фак-
тите красноречиво го доказ-
ват. Но съществуват ли до-
статъчно неоспорими доказа-
телства, че то не е естествен
природен феномен, а е резул-
тат от човешката дейност?

Има много различни мне-
ния по въпроса за климатич-
ните промени и техните ос-
новни причинители. И всички
те използват различни факти,
с които доказват истинността
на твърденията си. Предста-
вям ви някои от тях, които оп-
ровергават твърденията, че
глобалното затопляне е ре-
зултат от човешката дейност:

 Концентрацията на въглеродния диоксид в атмосферата
се увеличава през последните сто години заради човеш-
ката дейност, но пък няма категорично доказателство, че
той е основният виновник за глобалното затопляне.

 Въглеродният диоксид е парников газ и това е неоспо-
рим факт. Парниковите газове абсорбират слънчевата
радиация и при този процес излъчват топлина. Следова-
телно без съществуването на парниковия ефект нито аз
щях да бъда тук и да “разсъждавам” върху жизненоваж-
ни въпроси, нито пък вие щяхте да ги четете.

 В миналото също е имало резки промени на климата. В
края на последната ледена епоха температурата на Земя-
та рязко се е понижила, след като преди това в
продължение на много години бавно се е повишавала -
затова ледената епоха има край.

 Температурата се е повишавала през последните 100
години с между 0,56 до 0,92C.

 Резултатите, които отбелязват направените през послед-
ните три десетилетия наблюдения, не показват някаква
значима промяна за дълъг период от време в покачването
на световната температура.

 Според изследванията глобалното затопляне причинява
по-чести и по-силни бури. Това обаче не е категорично
доказано, тъй като статистиките сочат, че рамките на броя
на разрушителните хидроклиматични явления в световен
мащаб не са се променили, откакто съществуват достовер-
ни данни за това.

Изследване, направено не
от кого да е, а от ЦЕРН - Ев-
ропейската организация за
ядрени изследвания, публику-
вано преди време в сп.
“Нейчър”, твърди, че не чо-
вешката дейност, а космиче-
ските лъчи и слънцето са ви-
новни за глобалното затопля-
не. Съвсем наскоро съвре-
менните теории за причини-
телите на глобалното затоп-
ляне отново бяха разбити на
пух и прах от група учени. Те
установиха, че не хората са
предизвикали глобалното за-
топляне, а просто се намира-
ме в температурен цикъл,
който се повтаря на всеки
300-500 години. Откритието
показа, че през Средновеко-
вието нашата планета отново
е била топла. След това е
навлязла в цикъл на охлаж-
дане и дори е преминала
през мини “ледникова епоха”.

Екип от учени, водени от
геохимика Зунли Лу от уни-
верситета “Сиракуза” в щата
Ню Йорк, е открил, че глобал-
но затопляне е съществувало
и преди много години и без
помощта на емисиите от
въглероден диоксид, които са
резултат от човешката дей-

Екологичната организация “Грийнпийс” винаги намира оригинални
начини, за да изрази своя протест срещу замърсяването на

околната среда, което допринася за глобалното затопляне

ФАКТИ, КОИТО
РАЗВЕНЧАВАТ НЯКОИ
МИТОВЕ ЗА ГЛОБАЛНОТО
ЗАТОПЛЯНЕ

ност. Според откритието
средновековният топъл пери-
од, който е протекъл преди
около 500 до 1000 години, не
се ограничавал само в Евро-
па и всъщност зоната се е
разширявала по целия път до
Антарктика. За разлика от
тези изводи, Международна-
та експертна група по изме-
нение на климата (IPCC)
твърди, че средновековният
топъл период е бил ограни-
чен само до Европа и затова
затоплянето, на което сме
свидетели сега, е феномен,
предизвикан от хората.
Въпреки това професор Лу
доказва, че това не е вярно -
и доказателството се крие в
рядък минерал, наречен “ика-
ит”, който се формира в сту-
дените води.

Нека не забравяме обаче,
че околната среда е необят-
на и ние знаем удивително
малко за всеки неин аспект,
от миналото й до сегашното
й състояние, до това как да я
съхраним и защитим. Във все-
ки един спор всички страни
преувеличават количеството
реално познание и неговата
степен на достоверност. Раз-
личните изследвания и кон-
статациите, които правят те,
не са точно доказателство на
какво глобално затопляне ще
бъдем свидетели през след-
ващото столетие. Следова-
телно никой не може да знае
в каква точно степен настоя-
щата тенденция към затопля-
не е естествен феномен или
резултат от човешката дей-
ност, след като компютърни-
те модели показват разлики
от много високи проценти.

Марк Твен има една чудес-
на мисъл, която най-точно
описва това положение: “В
науката има нещо вълшебно.
Инвестираш минимално коли-
чество факти, а възвръщае-
мостта в догадки и предполо-
жения е като разпродажба на
едро”.

Да, само можем да правим
догадки, но не и неоспорими
изводи. Не трябва да се
придържаме сляпо към неща-

та и трябва да сме способни
да променяме убежденията
си. Разбира се, че не изключ-
вам ролята на човешкия фак-
тор за климатичните проме-
ни, но никой не може да бъде
напълно сигурен.

Знаем, че учените неиз-
бежно се съобразяват с онзи,
който им плаща и поръчва из-
следването. Онези, които фи-
нансират изследвания, били
те фармацевтична компания,
правителствена агенция или
природозащитна организа-
ция, винаги имат предвид оп-
ределен резултат. Финанси-
рането на научни изследва-
ния почти никога не е свобод-
но от натиск. Учените знаят,
че по-нататъшното финанси-
ране зависи от това дали ре-
зултатите са по вкуса на спо-
носорите. Вследствие на това
изследванията на природоза-
щитните организации са точ-
но толкова повлияни и подо-
зрителни, колкото и тези,
финансирани от индустрията.
Правителствените изследва-
ния са повлияни по подобен
начин в зависимост от това
кой е на власт през съответ-
ния период. Следователно не
можем да бъдем съвсем си-
гурни в точността на оповес-
тяваните периодично апока-
липтични прогнози, свързани
с глобалното затопляне и ви-
новниците за него.

Безспорен е фактът обаче,
че макар и да приемем
твърдението, че глобалното
затопляне е по-скоро естест-
вен феномен, ние също до-
принасяме за състоянието на
планетата, защото повечето
неща, от които се нуждаем и
използваме в ежедневието
си, влияят негативно върху
нея. Но не са виновни хората
за глобалното затопляне, тъй
като Земята преминава през
естествени периоди на затоп-
ляне и охлаждане. Повечето
от планетите в Слънчевата
система преминават през
същите цикли. Въпросът по-
скоро е дали човекът е глав-
ният виновник за глобалното
затопляне!

Според един от митовете именно глобалното
затопляне предизвиква аномалии във времето - големи

горещини, резултатът от които са обезпокоителни засушавания,
обилни валежи, предизвикващи наводнения, необичайно студени

зими. Не съществуват обаче научни или статистически
доказателства за това твърдение

Списание “Тайм” посвещава броя си от декември 1973

г. на глобалното застудяване на планетата, за което

учените били единодушни. Тогава понижаването на

температурите през последните 20 г. сочело неминуе-

мо глобално застудяване, което заплашвало хората и

природата в Аляска и Канада. Сега пък всички непре-

станно алармират за глобално затопляне!
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Позиция Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

М
илиони, милио-
ни, милиарди
ние сме спести-
ли на държава-
та. Десетки то-

нове наркотици сме
задържали през последни-
те месеци и как ще си оси-
гурявам преминаването,
защото виждате, че аз все-
ки ден съм в някой град
или село, и трасетата, по
които преминавам, как си ги осигурявам или кога
ги прелитам и по какъв начин, на никой не счи-
там за нужно от моите врагове да ги уведомявам
предварително, казва Бойко Борисов. Пак той
увери, че данъкоплатците не са ощетени по
никакъв начин: “Факт е, че ние 30 пъти повече
усвояваме пари от еврофондовете...”

Според документ на МО, цитиран от Медиа-
пул, т.г. премиерът и негови министри са полз-
вали на два пъти военнотранспортния самолет
“Спартан” и 12 пъти вертолета “Кугър”. “Спар-
тан”-ът е летял два пъти по искане на министъра
на вътрешните работи Цветан Цветанов. За тези
полети са отишли 251 569 лв., които са били
планирани за осигуряването на бойната подго-
товка на ВВС, и все още не са разплатени от
Министерския съвет и другите ведомства,
възползвали се от услугите. Поемането на тези
разходи от МО е довело до недостиг на пари за
авиационно гориво и резервни части за лета-
телната техника, твърди се в документа.

Ей това пише по газетите и аз направо се
чудя какво става. От една страна, премиерът
Бойко Борисов, този титан на силата и кавалер-
ството, лови десетки тонове наркотици за ме-
сец-два и пести милиарди на държавата, като
пази тайни от враговете си, тези изедници, без
да им съобщава с кой самолет накъде ще лети.
И така тези същите изедници остават с пръст в
уста, докато той осигурява 30 пъти повече пари
от еврофондовете. Повече от кое, пита озадаче-
ният читател, но това са дреболии и не е нужно
сега тук да обясняваме министър-председател-
ските думи, моля ви се.

Другото съобщение малко разведрява облач-
ността и от един документ на Министерството на
отбраната става ясно, че за четвърт милион са
разкарвали министър-председателя и останали-
те министри по тяхно искане из милото отечест-
во. Това минавало за сметка на бойната подго-
товка на авиаторите. Аз, понеже съм служил във
вертолетния полк, който бе разположен в Плов-
див, знам, че бойната подготовка, освен преми-
наване от точка А до точка Б, включва и редица
истински бойни задачи, т.е. превозване на де-
санти, стрелба по наземни мишени или аварий-
ни задачи. Любопитно е в коя от тези задачи са
участвали родните министри. Ако не са участва-
ли, значи, че хеликоптерите и “Спартан”-ът са
били използвани като таксита. И тяхното парич-
но осигуряване е минало за сметка на подготов-
ката на бойните пилоти. По-горе пише още за
авиационно гориво и резервни части. Или, както
гласи една арабска поговорка, попаднала ми
онзи ден - “Който иска, намира начин, който не
иска - намира причина!” Ето, задружният Мини-
стерски съвет е намерил начин да се вози лесно
и бързо. Да харчи парички от държавния бюд-
жет, щото, видите ли!, те са важни хора и така
с обикновена кола не става. Пък и друго си е да
пристигнеш с хеликоптер - обикновените хора
се дивят и зверски цъкат с език, както би казал
писателят Христо Карастоянов (Господ здраве
да му дава!). Както например славният отбор
“Витоша” - Бистрица, в който е картотекиран
премиерът Бойко Борисов, който ползва само-
лет на Авиоотряд 28, за да покаже на всички.
Едно е да картотекираш някое сополиво хлапе
от Плевен например, друго е да имаш за играч
не кой да е а самият министър-председател. А
ритай, де!?

Освен откровената наглост в това поведение
в тона на Бойко Борисов личи и още по-откро-
вена нотка на високомерие. Да оставим десет-
ките тонове наркотици, това прилича на селска
хвалипръцковщина от мегдана. По-притесните-
лен е тонът, че всичко си е негова работа.

Не е точно така, господин Борисов! Вие сте
наш министър-председател и ние бихме искали
да знаем, че Вашият живот е в здрави и сигурни
ръце. Не ни интересуват Вашите маршрути, но
бихме искали да сме уверени, че никой не Ви
заплашва и Вашата работа не е смущавана от
някакви нездрави интереси. Затова не всичко си
е Ваша работа! В такъв смисъл дори бихме при-
ветствали участието на авиацията във Вашите
воаяжи из родината. Аз лично бих приветствал
и участието на бойната ни авиация в охраната
на по-първите хора в страната ни. Защото, нали
знаете онази оговорка - “Следват те, следват те
- пък като те погнат!”
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Сергей Станишев приема поздравления от председателя на Европейския парламент Мартин Шулц

И когато казваме, че има алтер-
натива, тя не е просто прагматична
алтернатива. Бихме искали

да променим същината
на ЕС в полза на един

социален съюз

който се основава на равни шансове,
солидарност, справедливост, и на
нови възможности за жените и за
младите хора.

Споменах, че всички сме наясно,
че за да постигнем своите идеи, ние
имаме нужда от политическа сила.
Освен това имаме нужда от това да
защитим и да опазим демокрацията.
Според мен това е въпрос от ключо-
ва важност, това е един от стълбове-
те на ЕС. Смятам, че в момента има-
ме сериозни проблеми по този
въпрос в много държави.

Наскоро видях едно проучване на
общественото мнение в моята стра-
на, където повече от 50% от интер-
вюираните заявяват, че не смятат, че
техният глас всъщност има значение.
Те си мислят, че изборите са манипу-
лирани. Мислите ли, че това е нор-
мално в ХХI век в ЕС? Аз не смятам
така. Именно затова трябва да усто-
им и да се преборим с всякакви опи-
ти за ограничаване на демократич-
ните принципи. Ще предложим ме-
ханизъм за наблюдение на демо-
кратичните стандарти не само в
държавите, които се присъединяват
към ЕС, но да действа във всяка
държава на ЕС. Трябва да имаме и
механизъм на санкции, ако тези
правила бъдат нарушени.

За да постигнем всички свои цели,
ние трябва да гарантираме, че ПЕС
е силна и разпознаваема. Трябва да
имаме

силен екип от
професионалисти

които ще работят усърдно, за да може
ПЕС да стане именно силна, видима
и разпознаваема партия, която да
спечели доверието на гласоподава-
телите в Европа - за да могат те да
започнат да се борят на наша страна.

Трябва да направим и нещо дру-
го. Имаме голям плюс - мрежа от
активисти. Ние сме единствената ев-
ропейска партия, която има 25 000
активисти във всички европейски
държави. Искам да благодаря на
всички тези хора за тяхната анга-
жираност и отдаденост, за това, че
помогнаха на нашите кампании.
Смятам, че нашата цел трябва да
бъде да удвоим броя на тези акти-
висти, защото те са нашата армия
за европейските избори.

Като говорим за европейските
избори, мисля, че този път ще имаме
едно голямо предимство в сравнение
с изборите през 2009 г. Не само ще
имаме Политически манифест, но

Готови сме да водим
промените в Европа и света

Снимка Иван СТОИМЕНОВ

също така кандидатът ни за предсе-
дател на ЕК ще бъде избран по де-
мократичен начин. Ние всички ще
застанем зад общ кандидат за
председател на ЕК и смятам, че ние
ще спечелим изборите. Смятам също
така, че процесът за избиране на
общ кандидат ще бъде изключител-
но успешен. Трябва да засилим също
така своите мрежи и работни групи.
Това може да стане чрез ангажира-
ността на всяка партия. Именно зато-
ва бих искал да ви помоля лично да
се ангажирате с нашата партия, все-
ки един от вас. Защото можем да
постигнем успех само ако работим
заедно.

ПЕС трябва да направи и допълни-
телни усилия, за да повиши влияни-
ето си, като подобри координацията
и единството си в рамките на евро-
пейските институции. Искам да бла-
годаря на Ханес Свобода, лидерът
на нашата група в ЕП, на лидера на
нашата група в европейския Комитет
на регионите, на Мартин Шулц - за
това, че работи по един прекрасен
начин с Групата и с всички други
институции, включително с ЕК. С до-
бра координация можем да постиг-
нем своите цели.

В тази посока бих искал да спо-
мена няколко конкретни мерки, кои-
то ще бъдат обсъдени по време на
първите наши заседания. Споменах
нашия манифест - това ще бъде един
много силен инструмент в нашите
ръце, в политическите дебати, както
на национално, така и на европей-
ско ниво. Това, което трябва да по-
стигнем, е да направим една истин-
ски европейска кампания. Не просто
да направим сбор от 28 национални
кампании. Този път, ако искаме да
върнем доверието в демократична
и социална Европа, трябва да на-
правим една истинска европейска
кампания. Ние знаем как да постиг-
нем това. Имаме ясни приоритети в
тази посока, включително и създава-
не на работна група, която ще рабо-
ти на европейско ниво и ще подпо-
мага националните кампании за ев-
ропейските избори, ще идентифици-
ра ключови оратори, които да идват
на предизборни събития в различни-
те държави, и по този начин да се
покажем още по-силни. Днес светът
иска по-голяма

солидарност между
прогресивните сили

Наша отговорност е да засилим
присъствието на ПЕС на глобалната
политическа карта. Бихме искали да
засилим връзките със своите съседи,
по-конкретно със съседите си от
Близкия изток, Северна Африка и
източните си съседи. Ще подпомог-
нем Западните Балкани в процеса
им на присъединяване към ЕС. Ние,
социалистите, сме постигнали кон-
кретни резултати в този процес. Ще
положим усилия за развитие на гло-

бални прогресивни мрежи, стратеги-
чески партньорства, в координация с
нашите действия и като подпомага-
ме дейността на Социалистическия
интернационал.

Бих искал да кажа няколко думи
и като българин, застанал тук пред
вас. Искам да ви кажа, че съм горд и
се вълнувам да имам шанса да бъда
кандидат за президент на ПЕС. Спо-
ред мен това е важно и за другарите
от БСП, защото за мен това е огром-
на чест, а също така и огромна отго-
ворност. Това е отговорност не само
за мен, но и за всеки социалист от
моята партия. Смятам, че

членовете на БСП
заслужават това доверие

което вие бихте им гласували. Наско-
ро направихме една много сериозна
кампания за събиране на подписи за
референдум. Събрахме 770 000 под-
писа. Един член на партията, който е
на 102 години и практически целия
си живот е бил член на партията,
лично събра повече от 500 подписа
за този референдум. Смятам, че
дължа на него, както и на много
други членове на партията, този шанс
- да стоя тук пред вас и да се канди-
датирам за президент на ПЕС. Мога
да кажа, че за България този момент
ще бъде наистина велик.

Моята страна не е най-голямата в
ЕС. Ние сме нова страна членка, из-
правени сме пред съответните про-
блеми. Но това, което ПЕС казва чрез
вашето доверие, е, че ние вярваме в
България. Именно затова съм благо-
дарен на европейските социалисти.
За разлика от консервативните пар-
тии в Европа, вие, европейските со-
циалисти, винаги сте подкрепяли
процесите на реформи в нашата
страна и сте подкрепяли България в
процеса на интеграция в ЕС, за кое-
то ви благодаря. Има много неща,
които не харесвам, неща, които се
случват днес в моята страна. Това са
все неща, които се различават от ев-
ропейските стандарти. Ако получа
вашето доверие, ще направя всичко
възможно, за да направя България
една държава, която е горда, горда
не само със своята култура, минало и
наследство, но и горда с позицията,
която заема като една уважавана
държава членка на ЕС. За това оба-
че трябва да положа много усилия.

Накрая - да се върнем към основ-
ната цел - изборите през 2014 г. Аз
вярвам, че тази мисия е възможна.
Уверен съм в това. Ако вярваме в
своите ценности, в своята солидар-
ност, в своята координация, ние ще
постигнем поставените цели. Това
ще бъде един добър ден за всички
европейски граждани. Това ще бъде
денят след повече от година и поло-
вина, когато ще можем да кажем -
европейските социалисти спечелиха
изборите и това е един прекрасен
ден за Европа. Благодаря ви.

Използват бойната
ни авиация

като таксита
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На фокус

Защо си тръгвам от БългарияЗащо си тръгвам от БългарияЗащо си тръгвам от БългарияЗащо си тръгвам от България

Свикнали сме да слуша-
ме, че страната ни предлага
жалки условия за живот, че
цените на бензина, тока и
парното растат главоломно,
докато заплатите си стоят все
същите. Само на 18 години
съм, а вече се чувствам по-
затрупан с подобни проблеми
и оплаквания, отколкото бълга-
рин, изживяващ третата си
младост. Покрай всички тези
изключително важни въпроси
повечето хора забравят за
бъдещото, уж талантливо, по-
коление, което едва ли не ще
промени света с гениалните си
идеи. Няма да е пресилено, ако
кажа, че прекалено голяма
част от възрастните нямат по-
нятие какъв живот живеят де-
цата им. Как парите им вместо
за сладолед отиват за дрога. А
казват, че младите са наивни...

Откъде да започна? Нека
бъдат социалните мрежи. Бумът
на уеб страниците, предназна-
чени уж да свързват отделни персони в
“клубове по интереси” в зависимост от
техните културни, религиозни и естети-
чески възгледи (колко романтично зву-
чи!), са превърнати в нерегламентирани
порнографски сайтове, където всяко дете
търси внимание, най-често за да избие
комплексите си, създадени от различни
хора по различни причини. Да вземем
например фейсбук. Идеята на синьо-бе-
лия интерактивен феномен, където все-
ки да споделя своите гледни точки и да
се обогатява от мнението на другите, не
само че е превърната в пепел, но и от
нея блика

мания за потресаваща
публичност

която ликвидира каквото и да е лично
пространство и себеуважение. Благода-
рение на постоянното обновяване на
статуси, посредством чалга хитове или
“тагове” в определени заведения, мла-
дите търсят внимание, от което всъщност
нямат нужда. И губят представа кое е
персонално и кое - обществено.

Именно във фейсбук се роди нещо,
което аз наричам “онлайн валута”. Тя
няма нищо общо с електронните пари
(BitCoins) на японеца Сатоши Накамото,
които наистина можеш да превърнеш в
долари или евра. Не, това е друг вид
ценност, наречена “Like”. Именно Like-
ът, или на български “Харесване”, отдав-
на е мерилото за рейтинга и известност-
та на вашето дете. Срещу кликването на
този бутон млади момичета, още неиз-
питали радостта от първото си влюбва-
не, продават телата си, качвайки полу-
голи снимки или клипове, плачещи за
ограничение “18+”, за да се харесат на

Защо си тръгвам от България
Изповед на
18-годишен младеж
или история за
срутващите се основи
на бъдещето ни

Петър ГЕОРГИЕВ

Вие не знаете кой съм. Вие, най-
вероятно, сте мъж или жена на
средна възраст и си купувате
вестник, за да запълните досадното,
но неизбежно време в градския
транспорт, докато пътувате за
работа. Или сте възрастен и вече
пенсионирал се гражданин, чийто
единствен прозорец към заобикаля-
щия го свят са новините, описани в
това ежедневно четиво. Вие, предпо-
лагам, сте затрупан от толкова
много проблеми, че за вас може би
съм поредният всезнайко, който ще
усложни живота ви с разсъжденията
си. За вас съм никой. Това обаче няма
значение, защото в момента не съм
важен аз, а моята история. История-
та за обществото и средата, в
която живеят и се “развиват”
вашите деца, вашите наследници,
които сте отгледали със собствени-
те си ръце. Историята за една част
от населението на България, която
си мислите, че познавате. История-
та за срутващите се
основи на бъдещето на
родината ви.

връстниците си.
“О-о-о, виж ги тези 390 харесвания,

доста извън лигата ми е!” - си казват
неопитни подрастващи, без да осъзнават
колко грешат за класата на въпросната
девойка или младеж. Какъв е смисълът
десетки хора да харесват интернет вер-
сията ти, ако всъщност умственият ти по-
тенциал е колкото на ленивец? И ако си
мислите, че проституцията е лошо нещо,
по-добре прегледайте няколко профила
на родни тийнейджъри, за да видите как-
во е “онлайн-проституция”.

Наред с това идва и перманентната
мания за проверяване за обновления
през около 5 минути, която, освен че
убива концентрацията на младите да
учат или да свършат някое свое задълже-
ние, ги кара да се пристрастяват - дотол-
кова, че да прекарват по 24 часа като
зомбирани пред монитори или смартфо-
ни, вместо да прочетат книга или да се
погрижат за собственото си бъдещо раз-
витие. На този фон дори цигарите из-
глеждат безобидни. Сега комбинирайте
всичко и получавате оръжие за масово
интелектуално и ценностно унищожение,
чийто спусък натискаме сами. Дотук с
духовната част на деградацията на тий-
нейджърите.

Нека отделя внимание и на по-лес-
ната за забелязване кризисна точка -
физическата. Някога запитвали ли сте се
какво се случва на партитата, посетени
от вашия син/дъщеря. Разбира се, вие
знаете, че те правят глупости. Млади са,
нека живеят. Естествено в това няма
нищо лошо. В кръвта ни е да се забав-
ляваме, за да изпълним най-хубавите си
и безгрижни години с незабравими спо-
мени. Е, звучи прекрасно, ама не съвсем.
“... Живот ли бе - да го опишеш?... Раз-

Абитуриентският бал - с радостта от

успехите и разбитите очаквания за бъдещето

ровиш ли го - ще мирише и ще горчи
като отрова...”

Та, ако разровите социалния живот
на един логично неособено успешен
ученик или студент, най-вероятно ще
откриете, че той със сигурност знае по-
вече текстове на поп-фолк хитове, от-
колкото на каквото и да е друго произ-
ведение на езиковото изкуство. Девизът
в повечето случаи е “И ще пия днес, за
да се напия”, а историите му започват с

„Бра-а-ат, вчера
как се смазах...!”

Така де, не е ненормално на парти-
тата младите да прекаляват, но едно е
да обърнеш чаша-две за настроение, а
друго - да се превърнеш в алкохолизи-
ран гамен, трошащ седалки на футболни
стадиони или всичко, което мърда. И
докато си мислите, че вашето дете е
агресивно, просто защото така му е за-
ложено, може би е по-добре да обърне-
те внимание на факторите, които го ка-
рат да действа по този начин.

Знаете сигурно, че “чалга” е турска
дума и именно с тази музика войниците
на Османската империя са били надъ-
хвани преди битка? Да, може би върху
някой по-ерудиран и разумен тий-
нейджър ефектът далеч няма да е такъв,
но съвсем друго е, когато децата са
закърмени с простотия от малки. Какво
имам предвид? Например някои части
на Азис върху раници на първокласници.
Реакцията оставям на вас...

С много от размишленията си дотук
съм си навлякъл гнева на повечето свои
връстници, които биха ме сметнали за
“консервативен сухар”. Биха ми казали,
че навсякъде е така, че всички го пра-
вят, дори в развити страни като Герма-
ния, Англия и САЩ принципът на забав-
ление е същият, макар и с някои про-
менливи.

Неотдавна посетих една доста раз-
лична земя - датската. Прекарах извест-
но време в страната. Повярвайте ми,
хората и там отделят повече внимание
на развлеченията, отколкото на учене-
то, живеейки под мотото “Безгрижен
съм, куфее ми се!” Освен че “Няма нещо
гнило в Дания”, разликата е, че повече-
то от връстниците ми в най-малкото
скандинавско кралство имат ясни цели
за бъдещето си - независимо дали са
поставени от техните родители или са-
мите тях. Мечтите им са странни. Едно
от момчетата, чийто баща притежава
ферма с над 400 крави и произвежда
млечни продукти, ми обясни, че желае
да стане шофьор на линейка. Засмях се,
а може би не трябваше. Не заради дру-
го, а защото бях изумен, както, предпо-
лагам, сте и вие в момента. Този датча-
нин не бе единствен със странен по-
глед върху развитието си. Имаше и дру-
ги. И всички те вървят нанякъде и кол-

кото и да са разглезени, шансът да се
превърнат в битови алкохолици, лише-
ни от мотивация за доказване, е доста
по-малък, отколкото на моите подраст-
ващи сънародници. Именно

затова ние ги мразим -
защото бъдещето

им е осигурено

макар и да нямат нашия умствен потен-
циал.

Безсмислено е да казвам с какви очи
гледат на България и българите в Евро-
па. Заслужено или не. И тази година
хиляди български таланти, включително
и аз, ще напуснем родината си в търсе-
не на място, където ще ни оценят. Пове-
чето няма да се завърнат, защото няма
да имат причина и мотив за това. На
другите не им трябва промяна, защото
нямат нужда от нея. На нас ни трябва. И
понеже тя е малко вероятно да дойде от
възрастното поколение, всички ние я
очакваме от новото. Така, както сме
тръгнали обаче, не само че сме стигна-
ли дъното на идиотокрацията, ами май
го гледаме отдолу.

Не се заблуждавайте, и аз съм част от
това. Знам, че в известна степен прите-
жавам пороците, които описах в изповед-
та си. Знам също, че това, което казвам,
е по-близо да реалността, отколкото
оценката на някой, гледащ отстрани. Със
сигурност съм ви накарал да се замисли-
те. Въпросът е дали ще позволите на тези
мисли да ви завладеят, водейки ви към
по-продуктивен начин на живот. Или ще
продължите да потъвате в помията, която
ни залива. Проблемът е общ. Решенията
са очевидни. Изборът е личен.

Макар и син на милионер, датчанинът
Йонатан Мъртю Йенсен иска да е

шофьор на линейка, но не смята да
напуска родината си

Снимка БГНЕС
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“

- Не мислиш ли, скъпи, че
маската с краставици ме раз-
красява?

- Разбира се, скъпа, само не
разбирам защо изобщо я ма-
хаш?

ВАЛЕНТИНА АТАНАСОВА, поетеса
ВЛАДИМИР УРУЧЕВ, евродепутат
Проф. ДАНИЕЛА ДАШЕВА,
зам.-ректор на НСА
ДРАГОМИРА БОНЕВА, актриса
ИЛИЯ БОГДАНОВ, писател
ЛЪЧЕЗАР ТАНЕВ, футболист
МАРИЯ СТОЛАРОВА, художничка
НЕДИМ ГЕНДЖЕВ, председател
на Висшия мюсюлмански съвет
ПЛАМЕН ПЕТКОВ, икономист
РАЙКО СТОЙНОВ, футболист

1
Покров на Пресвета Богородица
Св. апостол Ананий от Седемдесетте

апостоли (I). Св. мъченик Домнин Солун-
ски (IV). Св. преподобни Роман Сладкопе-
вец (Ж 556). Св. преподобни Йоан Кукузел
(ок. 1280-1360/1375) (Празник на църков-
ните певци)

Празникът възникнал през X век, за
да се почете явяването на Божията Майка
в Константинопол. В църквата във Влахер-
на, близо до градските порти по време на
нощно бдение, няколко души видели Бо-
городица, съпровождана от св. Йоан
Кръстител, св. Йоан Богослов и други
светци. Тя тръгнала към центъра на храма,
коленичила и дълго време останала в
молитва с лице, обляно в сълзи. После
свалила покривалото (покрова) си и го
простряла над хората в знак на защита.
По това време жителите на града били
заплашени от варварско нашествие; след
явяването опасността отминала и градът
бил спасен от кръвопролития и страдания.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

ървата изложба от
кураторския про-
ект на пловдив-
ската галерия
“Възраждане” -
“ХХI век. Библията

“София филм фест за учащи” ще
продължи близо 3 месеца - от 1 октомври
до 17 декември, а мястото на прожекции-
те е добре познатия ни Дом на киното.
Входът е безплатен за ученици и студен-
ти. Инициативата се организира от Арт
Фест с подкрепата на Националния фил-
мов център и Столичната община.
И новият, десети, семестър ще продължи
традицията всеки филм да бъде придру-
жен от представяне и разговор с публи-
ката - за символични домакини са пока-
нени режисьорът Георги Дюлгеров, препо-
давател в НБУ, киноведът Антония Кова-
чева, председател на Гилдията на българ-
ските кинокритици, както и Андроника
Мартонова, специалист по азиатско кино.
Програмата включва 12 европейски и
световни заглавия. Тя започва с предста-
вяне на новия документален филм на
Светослав Драганов - “Град на мечти”.
Публиката ще има възможност да се
срещне с фестивалния хит на Константин
Божанов “Аве”, най-новия филм на Люд-
мил Тодоров - “Миграцията на паламуда”,
както и “Зад кадър” на Светослав Овча-
ров. Зрителите ще видят “Оскаровия”
фаворит за 2012-а “Артистът” - черно-бял
реверанс на режисьора Мишел Азанави-
сиус към епохата на нямото кино. Пре-
красно разказаната и лична възможна
история на Мерилин Монро във филма на
Саймън Къртис “Моята седмица с Мери-
лин”, поредната история, излязла изпод
перото на неуморния Уди Алън - “Полу-
нощ в Париж”, както и два безспорни
фестивални хита - “Раздяла” на Асгар
Фархади, с “Оскар” за чуждоезичен
филм, и “Имало едно време в Анадола”.
Срещата с източното кино ще бъде с
епоса на Джон Ву “Кървавите скали”, ще
бъде представен и един от най-добрите
шпионски филми - “Дама, поп, асо, шпио-
нин” на Томас Алфредсон, както и класи-
ката на Андрей Тарковски “Сталкер”.

На 3 октомври Музеят на
Нов български университет ще
представи на софийската об-
щественост изложбата “Сер-
дика е моят Рим”, в която ще
бъдат показани разнооб-
разни предмети, събрани
в резултат на половинве-
ковни археологически
проучвания на територи-
ята на столицата, обхващащи
различни области от живота
на антична Сердика в перио-
да на т.нар. “късна античност”
- от строителството, през
бита до религията и култа.

Изложбата е озаглавена
с прочутото изречение на
император Константин и показва

1 октомври е радост
за земните жители, но

и подводните обитатели
на моретата и океаните
имат повод за празник,

защото колегата

ИВАЙЛО
ГИЗДОВ

От екипа
на ДУМА

трябва да
черпи за рож-
ден ден. В
сухоземното си
битие като
отговорен
секретар на
ДУМА, той е
визуалният
господар на

вестника, човекът, който с
особено внимание бди за
заглавия, шрифт, колони и
снимки на девойки по бански.
А в подводния си живот е
човек на дълбочинното плува-
не, изследовател на морската
флора и фауна, авантюрист
без миг за почивка. И тези
два живота, събрани заедно,
дават един упорит дизайнер,
купонджия без почивен ден,
бохем с душа на революционер
и всички останали екстри,
които природата може да
побере в един човек.
Честит рожден ден, Иво!
Безкрайно щастие и много
приключения за душата!
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Áèáëèÿòà â êàðòèíèòå
íà øåñòèìà õóäîæíèöè
Творци на различна възраст участват
в кураторския проект на „Възраждане”

Веселка ВЕНКОВА

“Мария с детето”

Първата изложба на
Силвия Павлова е под
наслов “Библейски
жени”, защото авторка-
та рисува изключител-
но жените от Библията.
Силвия има  пристрас-
тие към женския образ
и със завидно за
годините й майсторство
успява да създаде
поредица от ярки,
челно въздействащи
върху зрителя образи
на жени, с блестящо
обоснован психоло-
гизъм и впечатляващо
индивидуален, авторски
почерк, разказва
галеристката. В карти-
ните на Павлова мъже-
те липсват - те са
преди и след запечата-
ния женски индивид
върху платното. Те са
причина и много често
следствие, но във
върховния момент на
изява жената е сама.

какво и колко талантливо
могат да претворяват върху
хартия и платно сюжети и
герои от най-великата книга
на човечеството. В изобра-
зителното изкуство има ге-
ниални творби на велики
майстори, ще разберем до-
колко те са повлияли на
нашите автори”, посочи Кра-
симира Алексиева.

 Заключителната излож-
ба по проекта ще е през
декември 2013 г., организи-
рана като обща Коледна ек-
спозиция на тема “Божата
майка” с творби на 30 пока-
нени от галерията автори.

П
и художниците” на Силвия
Павлова ще бъде открита на
2 октомври. Проектът на га-
леристите Красимира и Сим
Алексиеви цели да просле-
ди през новия артистичен
сезон как библейските текс-
тове и герои влияят на
съвременните български ху-
дожници от различни поко-
ления. Ще участват шестима
творци с различни авторски
стилове и философия.

Силвия Павлова е от Со-
фия, на 32 години. След нея
ще покаже творбите си Ва-
сил Петров (51) от Пазард-
жик. Третата изложба е на
41-годишния Иван Чакъров
от Пловдив. Ще го последва
Димитър Войнов-син (42) от
София. Иван Милушев (53)
от Благоевград е петият
участник в проекта, който
“ще затвори” акад. Георги
Чапкънов.

Посочените творци от-
давна имат отношение към
Библията и са “посягали” по
различни поводи към нея.
“Сега имат възможност мно-
го по-цялостно да изложат
своята лична метафора, своя
поглед и мнение, творчески-
те си предпочитания и в
крайна сметка да покажат

„СЕРДИКА Е МОЯТ РИМ”
ПОКАЗВА АНТИЧНИ ПРЕДМЕТИ

културното наследство на Серди-
ка от IV-VI век. Късноантична Сер-
дика има възлова роля за разби-
рането на културните процеси в
Европа от този период. Важни за

разпространението на християн-
ството в Европа са решени-
ята на Сердикийския църко-
вен събор, допринесъл за
установяването на християн-
ската догматика. Студенти
участват в различните музей-

ни дейности около създаване-
то на изложбата. Така научно-
творческата дейност се
свързва с практиката и чрез

експерименти, стиму-
лиращи студентската

творческа активност.

ок група “Епи-
зод” създаде
своя нов студи-
ен албум, който

„ЕПИЗОД” ЗАПИСА НАРОДНИ
ПЕСНИ С ИЛИЯ ЛУКОВ

Надежда УШЕВА “Еленко, моме” в
съпровод на “Епизод”,
в която китаристът на
групата Васил Бележ-
ков свири и на тамбу-
ра, което прави симби-
озата между български
фолклор и рок “истин-
ска гърмяща смес”.
Другата песен, която
Илия Луков изпълнява,
е по музика на Симеон
Христов и текст на
Александър Пушкин и
се нарича “Зимна ве-
чер”. Идеята е тези
песни да бъдат запети
от тийнейджърската
публика. Стремим се
да пътуваме към съзна-
нието на младите хора,
каза за ДУМА Симеон
Христов от “Епизод”.
Искам някой ден да
направим съвместен

концерт - Илия с него-
вите песни, и ние с -
нашите. Това не е екс-
перимент, а необходи-
мост, смята баскита-
ристът. В състава на
“Епизод” влизат също
Емил Чендов (вокал) и
Деян Александров
(ударни инструменти).

За пръв път група-
та създава песен по
текст на българския
възрожденец и политик
Стефан Стамболов,
както и песента “Ба-
щин съвет” по музика
на Васил Бележков. В
записите участват и
народната певица Да-
ниела Величкова,
Звезди Керемидчиев
от “Ахат”, както и мла-
дият пловдивски кавал-
джия Кирил Бележков.

Започва „София филм
фест за учащи”

Р
излиза на 12 октомври
чрез официалния сайт
http://www.epizod.com.
Пускаме албума
първо по интернет, за
да бъде достъпен до
широката публика и
българите в чужбина
да могат да си го ку-
пят, обясниха от гру-
пата.

Албумът е кръстен
“Моята молитва” по
едноименното стихо-
творение на Христо
Ботев. В него гостува
известният певец Илия
Луков. Той изпълнява
народната песен
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 След като играхте 10 години
“Разбираш ли ме правилно?”, какво
ви накара да направите втори мо-
носпектакъл, г-н Мамалев?

- Исках да продължа с нещо, което
съм правил. Това е една поредна
крачка напред.

 Казват, че актьорите са на
сцената, докато могат. Според вас
- докато могат да запомнят текс-
та или докато могат да съберат
публика в залата?

- Докато ги търсят продуцентите!
(смее се)

 А вие самият как запомняте
толкова много текст? Все пак по
време на моноспектакъла сте сам
на сцената близо час и половина и
непрекъснато трябва да говорите...

- С много повторения. Това е тай-
ната. Затварям се сам в една стая и
започвам да говоря, да повтарям...

 А когато на сцената все пак
се случи да забравите някоя репли-
ка от текста?

- Напред! Само напред! Не трябва
да се замисляш и да се връщаш. Им-
провизираш!

 Как искате да ви запомнят хо-
рата - като Гошо от “Оркестър без
име”, с образите ви от “НЛО”, с ня-
коя от вашите театрални роли или
с моноспектаклите ви?

- С всичко! Или с това, което наи-
стина са харесали или ги е докосна-
ло. И с това, което им е дало възмож-
ност поне за миг от живота да се по-
чувстват по-щастливи. Ако дори за
една минута мога да променя част от
зрителите към по-добро, да им създам
нещо приятно, значи съм успял. Зна-
ете ли колко е хубаво за тези, на които
животът им е тежък, труден, да гледат
нещо, което е смешно, и те истински
да се забавляват? Това значи, че си
успял в едно тежко време да създа-
деш на хората атмосфера на радост
или поне да им бъде малко по-леко.

 Някои казват, че смехът е
здраве, други пък са на мнение, че
който се смее последен, се смее най-
добре. Вие какво мислите по този
повод?

- Смятам, че колкото повече се

ГЕОРГИ МАМАЛЕВ е известен
български актьор. Роден е на
5 август 1952 г. в с. Мамарче-
во, Ямболско. Завършва ВИТИЗ
през 1977 г. в класа на проф.
Енчо Халачев. Работи в НТ
“Иван Вазов” от 1977 г. Сред
известните му театрални
роли са Аврам Совалката в
“Опит за летене” от Йордан
Радичков, Сречко Розмарина
и Бато в “Сборен пункт” от
Д. Ковачевич, Загорецки в
“От ума си тегли” от Алек-
сандър Грибоедов, Фратю в
“Чичовци” от Иван Вазов,
Дромио от Сиракуза в
“Комедия от грешки” и Пък
в “Сън в лятна нощ” от
Шекспир, Шура Балаганов
във “Великият комбина-
тор” по Иля Илф и Евге-
ний Петров и др. Прочува
се с кинообразите си на
Гошо от “Оркестър без
име”, на принц Алфонсо
от “13-ата годеница на
принца”, на Стефан
Стамболов в “Записки по
българските въстания” и
капитан Мортимър от
“Последни желания”. Играе
моноспектакъла си “Разби-
раш ли ме правилно?” от
2002 г. Премиерата на
второ такова представле-
ние “Какво става?”, под-
готвено в съавторство с
Весел Цанков, ще е днес,
1 октомври, в клуб
“Студио 5”, както
ДУМА вече писа.

Георги Мамалев:

Много се притеснявам
накъде отива светът
Колкото повече се смеят хората, толкова е по-добре, убеден е известният български актьор

Интервю на Альона НЕЙКОВА

Снимка Божидар МАРКОВ

смее човек, толкова по-добре. Да не
мислим толкова кой какво ще спече-
ли, а ние какво ще загубим. Важното
е да се смеем.

 Интересувате ли се от поли-
тика?

- Не може непрекъснато да се за-
нимаваме с политици! Не може не-
прекъснато да се оплакваме и нищо
да не правим! Малко в повече е това
у нас. Не знам защо. Щом искаме да
бъдем европейци, трябва да си отва-
ряме очите за хубавите неща. Както и
не трябва да си затваряме очите и
ушите, като виждаме и чуваме, че се
говорят глупости. Ясно е, че ние,
българите, се променяме бавно, по-
степенно. Но трябва ли животът ни да
мине в мрънкане?! Какво ще постиг-
нем с това? Винаги ще има тъжни
неща. В живота е така. Няма как. Но
ние, хората, така сме устроени, че
обичаме да мрънкаме. А трябва да се
стремим да гледаме напред и нагоре.

 Горан Брегович наскоро беше
казал, че истинският интелектуа-
лец е ляв човек. Вие съгласен ли сте
с това твърдение?

- Ами да. Въпреки че неговото
“ляво” не е като нашето. Това, което
го правим, го правим за хората. И не
делим публиката по никакви призна-
ци, още по-малко - по политически.
Нас не ни гледа само определена
част от богатите. Зрителите ни са
предимно от средната класа, ако
може така да се каже, и от по-бедни-
те. Аз съм по-голям социалист от ръко-
водителите на социалистическата пар-
тия. Защото съм по-беден от тях (смее
се). А тази партия трябва да се грижи
за по-бедните, за трудовите хора, за
електората си.

 Един от вашите герои от “Как-
во става?” доста остро се изказва
по повод негативните новини, с
които медиите заливат хората. Вие
самият гледате ли телевизия?

- Гледам. Интересувам се от нови-
ни, но повече като че ли гледам ин-
формационни предавания. Много ми
харесват рубриките, които разказват
какво става в Европа, какво се случва
по целия свят. Но е много страшно,
защото още от сутринта, от 7 ч. започ-
ват от екрана да бомбардират и зом-
бират хората с най-тревожни новини.
Според мен това не е правилно. И в
интерес на истината много хора имен-
но заради това не гледат телевизия.
Защото като че ли ни представят мно-
го неистини. За редакторите не е важ-
но, че например куче ухапа баба. Те
така извъртат нещата, че накрая се
оказва, че бабата ухапа кучето. Това
за тях е новината. Такова заглавие ще
сложат, за да се продаде вестникът.
Ще кажа даже едно по-страшно за-
главие: “Внуче изяде бабата, посяга
на дядото”!

 Ако вие бяхте журналист, как-
ва щеше да е положителната нови-
на, която щяхте да представите?

- “Снощи гледах мноспектакъла на
Георги Мамалев “Какво става?”. Мно-
го ми хареса! (смее се) Гледайте го и
вие!”

 Наскоро навършихте 60 годи-
ни, от които над 30 сте на сцената.
Има ли хубава и лоша публика?

- Не може да се разделят така зри-
телите. Всичко зависи от нас, актьори-
те и режисьорите. Важното е какво
предлагаме на публиката, как играем
на сцената, каква е постановката -
много неща... Не бива хората да се
обвиняват за неуспехите на артиста.

 А гледате ли съвременно
българско кино?

- Гледам! Попадам на различни
филми - понякога ми харесват, друг
път не. Може би защото много рядко
се прави българско кино. И с един
филм се опитват да кажат всичко, ко-
ето са искали да кажат изобщо. Забе-
лязвам, че често режисьорите сами
си пишат и сценария. А когато човек
сам си пише сценария, няма крите-
рии. Като че ли повече си го харесва,
сам си е и продуцент, и актьор. Ако си
Копола, Спилбърг, Уди Алън, Чаплин
или някой друг велик режисьор, се по-
лучава. Но не може всеки да бъде
всичко. Трябва да е много надарен.

Имам много голям късмет, че съм
се снимал в най-гледания български
филм “Оркестър без име”, който може
да се окаже и най-гледаният за всички
времена. Но това си е късмет, късмет и
пак късмет! Да случиш на такъв сцена-
рист, на такъв режисьор - на Стани-

слав Стратиев, на Людмил Кирков, на
страхотен екип актьори - на всички
онези основни хора, които правят ки-
ното. Голямо щастие е, че като млад
играх с много добри актьори, изключи-
телно надарени - като Павката Попан-
дов, Филип Трифонов, Тони Радичев,
Андрей Баташов, Стоян Алексиев... Си-
гурно пропускам някой...

 Мислите ли, че сте галеник на
съдбата?

- Съдбата е била благосклонна
към мен, за което съм благодарен. Но
мисля, че и аз съм й отговорил подо-

баващо. Много пъти съм наблюда-
вал как птичето на късмета каца
на рамото на някого, а той не

знае какво да го прави. Трябва
да се опитваш да го

задържиш там колкото
може повече време - да
го храниш, да го коткаш,

да го галиш... За да оста-
не с теб максимално дълго. И незави-
симо от ръкоплясканията, които евен-
туално чува, да не те напусне. Някой
иска да хване птичето на късмета, друг
пък го прогонва. А трябва да се гри-
жиш за него. Защото има примери с
много надарени хора, за съжаление -
някои вече не са между нас, които
прогонват пиленцето... Затова човек
трябва да внимава как живее. Надя-
вам се, че ще живеем по-добре. Би
трябвало.

 Изглеждате като много ведър
човек, но има ли нещо, което ви тре-
вожи?

- Много се притеснявам накъде
отива светът. Той наистина се проме-
ни. Има някаква известна безотговор-
ност сред политиците. В световен ма-
щаб. Повече говорят, оказаха се ла-
ладжии. Имам чувството, че доста
кариеристи се набутаха в политиката.
Няма специалисти. Ако наистина са
експерти, икономисти, не може да не
намерят начин да се справят с криза-
та. Защо в Германия например се
справят, а в Гърция са лъгани?! Значи
на някой му е било удобно да лъже!
Защо Европейският съюз се ръково-
ди на ротационен принцип?! Защо
ни управляват хора, които в собстве-

ните си страни не се справят?! Да
сложат Германия или Франция наче-
ло на Евросъюза и да се реши
въпросът! Няма лошо! Не виждам
защо трябва да се товари едно малко
дете да вдига 100-килограмов чувал?
То никога няма да успее! И не всеки
възрастен може да го направи. Това
ме тревожи.

 Какво мислите за кризата?
- Тя се отразява много лошо на

развитието на новите държави, които
влязоха в Европейския съюз. Каква е
тази световна алчност?! Обаче наско-
ро много приятно, много мило ми ста-
на, като разбрах, че 92-ма милиарде-
ри в Щатите, след като били помоле-
ни, са отвърнали на призива на Бъфет
и на Бил Гейтс и ще дарят за опреде-
лени цели половината от богатството
си. Постепенно става все по-голям
този кръг от най-заможните хора в
света, които откликват и са готови да
дадат на другите. У нас дали би могло
да стане? Хем при тези милиардери
парите са спечелени с честен труд. А
у нас за много хора имаме съмнения,
нали? Богатите биха могли да дадат
за детски градини, за болници, айде
за култура, за образование... Човек не
може да изяде 8 хляба едновремен-
но! Няма как. Където и да ги набутва,
няма да стане. Айде два да остави за
себе си. Другите да ги раздаде. Не
зная дали човечеството някога ще
узрее за това... Мисля, че се нуждаем
от Ренесанс. Пак имаме нужда от
Възраждане. Прекалено много се хра-
ним и се налага да се борим със
затлъстяването си.

 Може ли културата и те-
атърът в частност да се превърне
в лекарство срещу това, да тласне
хората към духовната храна?

- Може! И трябва! И аз определено
мисля, че българският театър го пра-
ви. Сигурен съм!

Àêî ïðîìåíÿì çðèòåëèòå
êúì ïî-äîáðî, çíà÷è ñúì óñïÿë‘
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Ì‡ Á‡‰‡˜ËÚÂ, Á‡ÎÂ„Ì‡ÎË ‚
ÔÓ„‡Ï‡Ú‡ ‚Ë.

‚ Ò˙˘ÓÚÓ ‚ÂÏÂ ‚Ë Ô‡‚Ë
‡ÍÚË‚ÌË ‚ ËÁˇ‚ËÚÂ ‚Ë.

¬ŒƒŒÀ≈…
«‡ÔÓ˜‚‡ÈÍË ÌÓ‚
ÔÓÂÍÚ, ˘Â ÔÓÒÚ‡-
‚ËÚÂ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡
‰Ó·˙ ÔÂËÓ‰. ¬

ËÌÚËÏÌ‡Ú‡ ‚Ë ‚˙ÁÍ‡ Ò˙˘Ó
˘Â Ì‡ÒÚ˙ÔˇÚ ‡Á‚ËÚËˇ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ-

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘a Ã‡Ëˇ ¿Ì‰ÓÌÓ‚‡

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË- ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.55 ¬ˇ‡ Ë Ó·˘ÂÒÚ‚Ó/Ô/
14.10 —ÂÌ “ÓÔÂ - /174 ÂÔËÁÓ‰/
15.20 ¬ËÛÒËÚÂ ‡Ú‡ÍÛ‚‡Ú - ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È- ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3056 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

18.45 —Ú‡ı ‰‡ Ó·Ë˜‡¯ - Ú‚
ÙËÎÏ /11 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ‘‡ÌÚÓÏË - 6-ÒÂËÂÌ Ú‚

ÙËÎÏ /¬ÂÎËÍÓ·ËÚ‡ÌËˇ,
2011„./,

22.00 ¬ Í‡‰˙ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜Ì‡
Û·ËÍ‡ Á‡ ‰ÓÍ. ÙËÎÏË

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.45 ì“‡ÁË
ÒÛÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
ÔÂ‰‡‚‡-

ÌÂ  Ò  ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡
÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ ÕË-
ÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î
-  ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò
»‚‡Ì «‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /
Ô./

13.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂ-
Ë‡Î

15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡-
‚‡î- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 40

16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡
·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 78

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓ-

Ì‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 10
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ  ÓÁËî  -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 121, 122
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìÃÓ‰ÂÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Óî

- ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 6
00.00 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË-

‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 6, 7
01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡-

‚‡î /Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
4 0

04.30 ìÃÓ‰ÂÌÓî /Ô./

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ,
3 ÒÂÁÓÌ

18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-
ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-
Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-
‡ÎËÚË ¯ÓÛ, Ì‡ ÊË‚Ó

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ Ì‡ œË ƒÊÂÈî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
02.15 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

�����

�����

 Œ«»–Œ√
ŸÂ ÔÂÏËÒÎˇÚÂ ÔÓ
ÏÌÓ„Ó Ô˙ÚË ÌÂ˘‡-
Ú‡, Ò ÍÓËÚÓ ÒÂ
Ó·‚˙Á‚‡ÚÂ, ‚Ó‰Â-

ÌË ÓÚ ‡ÁÛÏ‡ ÒË, Á‡ ‰‡ ÌÂ
Ò˙Ê‡Îˇ‚‡ÚÂ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ.

☼☼☼☼☼
����� �����

�����
�����

�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÔÂÒÎÂ‰‚‡ÚÂ ‰ÌÂÒ. À˛·Ó‚Ú‡
˘Â ‚Ë Ì‡Ô‡‚Ë ÔÓ-ÌÂÊÌË.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
14.10 —ÂË‡Î:  ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡î
17.10 —ÂË‡Î: ì‘ÛˆÂ‚‡î
18.10 ìŒÎÂ„ ≈ÙÂÏÓ‚.

¬˙ÚÂ¯ÌËˇÚ ÏË „Î‡Òî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì◊Í‡ÎÓ‚î
00.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.35 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
03.25 ì ÛÏËË. ŒÎÂ„ ≈ÙÂ-

ÏÓ‚î
04.15 —ÂË‡Î: ì‘ÛˆÂ‚‡î
05.10 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
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гледайте

кратки

ФУТБОЛ

резултати

÷— ¿ - ≈Ú˙ 3:1 0:1 ’ËÍ-
ÏÂÚ (30), 1:1 —ÂÊËÌ¸Ó
(44), 2:1 “‡ÒËÓ (54), 3:1
¿ÌËÒÂ (71-‰);  ◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ 1:1 0:1
ÕËÍÓÎÓ‚ (54), 1:1 »ÎËÂ‚ (80); ÃËÌ¸Ó - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 0:1
¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚ (59); ÀÓÍÓ œ‰ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 2:5 0:1 Ã‡ÒÂ-
ÎËÌ¸Ó (36), 0:2 √ÂÎ‡ (42), 1:2  ÓÚÂ‚ (58), 1:4 √˙„ÓÓ‚
(65 Ë 68), 2:4 ¿·Û¯Â‚ (80), 2:5 ¡Û„ÁÓ„ (90+4); ÀÓÍÓ
—Ù - ÀÂ‚ÒÍË 1:1 0:1 ƒÂ  ‡‚‡Î¸Ó (32), 1:1 œ‡‚ÎÓ‚
(90+1) ◊  √‡‰ÊÂ‚ (À-45); œËËÌ √ƒ - ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 0:1
√˙Ì˜‡Ó‚ (90+1); ÀËÚÂÍÒ - —Î‡‚Ëˇ 5:0 1:0 √. ÃËÎ‡ÌÓ‚
(48-‰), 3:0 ¬‡˛¯Ë (57 Ë 69), 4:0 ÷‚ÂÚÍÓ‚ (72), 5:0
»Ò‡ (85); Í˙ÒÌÓ ÒÌÓ˘Ë: ¡ÂÓÂ - ÃÓÌÚ‡Ì‡

ì¿î √–”œ¿,
VII  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈
 1. ЛУДОГОРЕЦ 7 7 0 0 18:4 21
 2. ЛЕВСКИ 7 6 1 0 15:3 19
 3. ЛИТЕКС 7 4 2 1 15:3 14
 4. Ботев Пд 7 4 1 2 11:6 13
 5. Славия 7 4 1 2 13:10 13
 6. ЦСКА 7 3 2 2 11:5 11
 7. Локо Сф 7 2 3 2 9:6  9
 8. Берое 6 3 0 3 10:12  9
 9. Пирин ГД 7 3 0 4 5:10  9
10. Локо Пд 7 1 4 2 10:10  7
11. Монтана 6 2 0 4 8:11  6
12. Черноморец 7 1 3 3 5:7  6
13. Черно море 7 1 3 3 3:11  6
14. Ботев Вр 7 2 0 5 3:16  6
15. Етър 7 1 0 6 4:15  3
16. Миньор 7 0 2 5 3:14  2

ПОРАДИ НАТРУПАНИЯ ДЖАКПОТ
ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №78 НА ТОТОТО
БЯХА ИЗТЕГЛЕНИ СЛЕД РЕДАКЦИОННОТО
 ПРИКЛЮЧВАНЕ НА БРОЯ.!

ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.30 Пиаст - Висла

21.15 Дуисбург -
Херта

ПО НОВА СПОРТ
22.00 КПР - Уест Хем

ПО ФИЛМ +
22.30 Хетафе - Малага

Кобрата с девети
нокаут
Кобрата с девети
нокаут
Кобрата с девети
нокаут
Кобрата с девети
нокаут
Кобрата с девети
нокаут
Кобрата с девети
нокаут

Кубрат Пулев (вляво) налага Александър Устинов за 17-ата си победа в профи бокса

Снимка SPORTSCHAU.DE

Пулев отказа
Александър
Устинов
в Хамбург

К

ЛУДОГОРЕЦ ЕДНОЛИЧНО
ОГЛАВИ КЛАСИРАНЕТО

убрат Пулев-Ко-
брата защити ев-
ропейската си
титла и пояса на
Международната

ристо Стоичков отива на разпит за “черното тото” в
България. Камата ще дава показания в ГДБОП в
четвъртък в 04.00 часа. Специализираните служители
ще разпитват треньора на Литекс заради постоянните

боксова федерация (IBF),
след като нокаутира Алек-
сандър Устинов (Блрс) в 11-
ия рунд на галавечерта в
Хамбург. Българският про-
фесионален боксьор се
справи отлично и продължи
впечатляващата си серия,
след като вече има 17 по-
беди в 17 мача, като 9 от
тях са с нокаут. Освен това
Кобрата нанесе първата за-
губа на значително по-ед-
рия от него Устинов, спече-
лил всичките си 27 двубоя
преди това. Победата тряб-
ва да означава, че бълга-
ринът ще играе за светов-
ната титла с Владимир
Кличко (Укр), но Кобрата
разкри, че може да има още
един мач, преди да се из-
прави срещу украинеца.

Пулев имаше проблеми
само в първия рунд срещу
202-сантиметровия руснак,
който тежи почти 140 кг. От

втория Пулев започна ата-
ката си и постепенно взе
контрола над случващото
се на ринга в своите ръце.
Той разчиташе основно на
серии с лявата си ръка, до-
като с ръста си съперникът
му опитваше да се предпаз-
ва. Устинов получи нараня-
вания по носа в самото на-
чало, а по-късно и на ляво-
то око, което оказа влияние
в поведението му на ринга.
До 8-ия рунд Пулев натрупа
точкова преднина. След
това той няколко пъти се
впусна в по-устремени ата-

ки. Рисковете му донесоха
успеха и направиха триум-
фа му по-зрелищен. Вместо
победа по точки, каквато се
очертаваше, Кобрата по-
стигна нокаута в 11-ия рунд.
Устинов показа, че е бил
подготвен за двубоя си с
Пулев само на думи. Преди
мача той заяви, че ще нока-
утира българина още в на-
чалото.

“Имахме стратегия, която
обсъдих с Михаил Таков и с
немския си треньор. Тя бе
да не ме докосва, с лявата
ръка да го респектирам и да

го довърша в последните
рундове, което и стана. Не
ми беше лесно, трябваше да
бъда концентриран не на
100, а на 1000%. Доста
тежък противник. Имах 3-ма
спаринг-партньори, подгот-
вих се добре и резултатът е
налице. Победата е не само
моя, а и на господин Миха-
ил Таков, на всичките ми
треньори в ЦСКА, на Палми
Ранчев. Това е резултат на
дългогодишна работа. Мо-
же би ще имам един мач
преди Кличко. Благодаря на
всички българи”, каза Пулев.

Лудогорец еднолично оглави класирането на “А” група
с 21 точки, след като разби Локо Пд с 5:2 като гост.
Така шампионите продължават безгрешния си поход,
след като са със 7 поредни победи. Те се отделиха на

2 точки от Левски, който завърши 1:1 при гостуването на
Локо Сф. Головете на Лаута вкараха Марселиньо (36),
Франк Гела (42), Емил Гъргоров (67 и 70) и Мишел Бургзорг
(90). Точни за домакините бяха Кирил Котев (58) и Рангел
Абушев (84). Мачът обаче не мина без скандали. В  70-ата
минута Лудогорец вкара 4-ти гол, а домакините реагираха
бурно, тъй като претендираха за засада. Реферът Ивайло
Стоянов призна попадението, което нервира почетния пре-
зидент на “смърфовете” Христо Бонев, който нахлу на тере-
на и прекъсна срещата за няколко минути. Пресаташето на
“орлите” Владислав Трифонов пък бе изхвърлен от стадио-
на, заради което в БФС ще бъде подадена жалба.

“Не всеки ден бележиш по 5 гола във вратата на Локо-
мотив. Като цяло съм доволен от успеха, но начинът, по
който допуснахме попадения в собствената си врата, не ме
удовлетворява. Не може така елементарно да допускаш про-
тивникът да ти вкара. Тези грешки трябва да ги изкореним
час по-скоро. Най-важното е, че взехме поредни 3 точки”,
заяви треньорът на Лудогорец Ивайло Петев.

РАЗПИТВАТ СТОИЧКОВ
ЗА „ЧЕРНО ТОТО”

Х
му твърдения, че в България се уреждат мачове.

Носителят на “Златната топка” за 1994 г. открито нападна
Борислав Михайлов и БФС в задкулисни игри, дори с участи-
ето на националния отбор (анулираната контрола с Естония
2:2). Стоичков публично зададе няколко въпроса на президен-
та на футболната ни централа, свързани именно с “черно тото”.
Освен това Стоичков ще дава показания за мача Литекс -
Калиакра (5:0) за Купата на България през месец май.

Литекс пък отнесе Славия с 5:0 в мач от VII кръг на “А” група.
Два гола наниза албанецът Армандо Ваюши (57 и 69), а оста-
налите вкараха  Георги Миланов (48-д), Александър Цветков
(72) и Исмаил Иса (84). Успехът изкачи “оранжевите” на 3-о
място с 14 т. “Белите” останаха 5-и с точка по-малко, след като
изгубиха и втория си тежък мач през сезона. В следващия кръг
Литекс гостува на Левски, а Славия приема ЦСКА. “Играхме
добре. Както тренират, така трябва да играят. Вкарахме 5 гола,
защото ни тръгна играта. Въпросът бе до първия. За мен побе-
дата е когато всички играят максимално концентрирани, с хъс
и желание. Колко гола са вкарали, не е важно”, каза Стоичков.

Левски изгуби първи
точки

Левски изгуби първите си 2
точки, след като завърши 1:1 при
гостуването на Локо Сф в сто-
личното дерби от VII кръг на “А”
група. Възпитаниците на Илиан
Илиев играха с човек по-малко
от края на първото полувреме,
след като Владимир Гаджев бе
изгонен, и допуснаха изравнител-
но попадение в последните се-
кунди, дело на Антонио Павлов.
Така “сините” прекъснаха серия-
та си от 6 поредни победи. Лев-
ски събра 19 точки и отстъпи
първото място на шампиона Лу-
догорец, който е с пълен актив
от 21 т. Гола за “сините” наниза
Базил де Карвальо (32). “Скандал-
но съдийство, честитя на мом-
четата от Локомотив премии-
те от Лудогорец. Първенството
не е свършило”, заяви собстве-
никът на “сините” Тодор Батков.
“Неприятно е, че загубихме 2
точки и то в продължението при
статично положение, където
численото превъзходство не иг-
рае. Първият гол беше много
важен, защото очаквахме Локо-
мотив да играе по-прибрано. След
това имахме още 2 ситуации, но
не ги отбелязахме, после дойде и
изгонването на Гаджев. След
червения картон трябваше мал-
ко да се прегрупираме, да заиг-
раем по-компактно. Дори с 10
души след почивката се държах-
ме добре, създадохме и положе-
ния за гол. Ако Влади не беше
излязъл, резултатът щеше да
бъде различен. За съжаление в
края допуснахме гол и нямахме
почти никакво време да реагира-
ме. Изоставаме 2 точки от Лу-
догорец, но имаме още 23 кръга,
в които да играем по-добре и да
реализираме повече от положе-
нията си”, каза Илиев.

ЦСКА обърна Етър 3:1
Снимка БГНЕС

Анисе
Абел

вкара
третия

гол за
победата
на ЦСКА

над Етър

ЦСКА обърна Етър и би
новака в “А” група с 3:1 в мач
от VII кръг на първенството.
Головете на ст. “Славия”, къде-
то мачът се игра, защото “ар-
мейците” нямат лиценз за
“Българска армия”, нанизаха
Сержиньо (45), Тасио (53) и
Анисе (71-д). Преди това Ах-
мед Хикмет (31) бе дал пред-
нина на гостите. Тимът на
Стойчо Младенов заслужено
победи, събра 11 точки и се
изкачи на 6-о място. С основен
успех за победата бе брази-
лецът Тасио, който вкара вто-
рия гол, а и изведе Анисе сам
срещу вратаря на Етър Цвето-
мир Цанков, който спъна мада-
гаскареца за дузпата.

Същевременно ЦСКА пре-
веде 360 000 евро на Черно-
морец за Мишел Платини.
“Червените” се изплатиха за
трансфера на бразилеца, за да
не им бъде отнет лиценза от
УЕФА. “Акулите” обаче твърдят,
че имат да получавт още 200
000 евро, но тези пари ще си
ги търсят по съдебен ред. Раз-
минаването между платеното

от ЦСКА и очакваното от Чер-
номорец най-вероятно идва от
процента по трансфера на
Платини в Динамо Букурещ.

До днес шефовете на “чер-
вените” трябва да извършат
още няколко неголеми плаща-
ния. Сумата за тях не е сериоз-

на и “армейците” не би трябва-
ло да имат проблеми да ги
погасят и така да спасят ли-
ценза за евротурнирите.
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ПО ЕВРОСПОРТ 2
СКИ-СКОКОВЕ

16.00 Лятна Гран при
Хинценбах

Крикет
17.00 СК Туенти20

ТЕНИС
23.15 Турнир в Пекин

(жени)

Разпитват
Стоичков за
„черно тото”

ИФА одобри 12
стадиона, на които
ще се играят мачо-
вете от Световното

Левски спечели
турнир в Македония

Левски спечели четиристран-
ния приятелски турнир по бас-
кетбол за мъже в Скопие. На
финала възпитаниците на Кон-
стантин Папазов победиха дома-
кините от Лирия с 89:76 (38:34)
и постигнаха 7-и успех в 7 срещи
от предсезонната подготовка.
Българите, които поддържаха
аванс от няколко точки още от
началото на мача, нанесоха своя
удар в последната четвърт, ко-
гато преднината им премина 10
т. На 1/2-финалите Левски побе-
ди Сигал с 88:76, а Рилски спор-
тист загуби от Лирия с 85:89.

Томова №1 във Варна

Виктория Томова спечели тур-
нира по тенис за жени от кален-
дара на ITF във Варна ($10 000).
На финала бившата европейска
шампионка за девойки до 14 годи-
ни отнесе Анастасия Василиева
(Укр) с 6:1, 6:4. За 17-годишната
Томова това е 2-ра титла при
жените след успеха миналата
година в Тунис. Българката за-
служи 12 точки за световната
ранглиста. Виктория и Борислава
Ботушарова отстъпиха на фина-
ла на двойки с 1:6, 5:7 на белгий-
ката с български корен Михаела
Боев и Анастасия Василева.

Топалов с ново реми
в Лондон

Веселин Топалов направи реми
на 30-ия ход с белите фигури сре-
щу Шахрияр Мамедяров (Азер) в
партия от VIII кръг на първия тур-
нир от веригата “Гран При” на
ФИДЕ в Лондон. Така българинът,
който е поставен под №4 с ЕЛО
2752, остана на 4-то място във
временното класиране с 4,5 точки.
Световният вицешампион Борис
Гелфанд (Изр) е лидер с 5,5 т., пред
Мамедяров с 5,0 и Александър Гри-
щук (Рус) с 4,5 т. В IX кръг днес
Топалов ще играе с черните сре-
щу Василий Иванчук (Укр), който е
6-и в подреждането с 4,0 т.

Васил Евтимов ще
играе във Франция

Васил Евтимов ще продължи
кариерата си в първенството на
Франция. 35-годишният българ-
ски баскетболист, който е висок
207 сантиметра, подписа дого-
вор с тима на Лимож. Миналия
сезон центърът игра за вице-
шампиона Левски и има средно по
8,8 точки, 9,6 борби и 1,6 асис-
тенции на мач. Досега в кариера-
та си Евтимов игра в отбори от
Франция, Германия, Украйна,
Италия, Испания, Словения, Ру-
сия и Гърция. През 2009 г. година
той прекрати кариерата си в
националния отбор на България.
Евтимов ще играе във Франция,
където в тима на Елан Шалон се
подвизава неговият брат Илиан.

Алексиев и Тодоров
титуляри при победа
на Газпром

Тодор Алексиев и Теодор Тодо-
ров бяха титуляри при победата
на Газпром Сургут над Белгород
с 3:0 гейма (19, 26, 26) като гост
на старта на руското волейбол-
но първенство. Алексиев завърши
с 11 т., а Тодоров с 3 т. Най-
резултатен беше Дмитрий Ли-
ник от Белгород с 14 т. В друга
среща от кръга воденият от
Пламен Константинов Губерния
Нижни Новгород загуби с 2:3 (-25,
18, 14, -22, -10) като гост от
Локомотив Харков.

Спортният министър на Русия Виталий Мутко
(вдясно) и президентът на ФИФА Сеп Блатер

официално обявиха градовете, които ще приемат
мачове от Световното първенство в Русия 2018

Мондиал 2018
на 12 стадиона

Ф

11 града приемат
първенството в Русия

съоръжения са в Санкт Петербург,
Сочи, Екатеринбург, Казан, Нижни
Новгород, Ростов на Дон, Самара, Ка-
лининград, Волгоград и Саранск. От
първоначално обявения разширен
списък от 13 града отпаднаха Яро-
славл и Краснодар. 5 от 12-те стади-
она, на които ще се играят срещите,
вече са построени или са в процес
на завършване.

 “Тази седмица ще определим още

4 стадиона, които ще получат готови
проекти за строеж до края на година-
та. Проектите за другите 3 съоръжения
ще бъдат завършени следващата го-
дина”, заяви председателят на органи-
зационния комитет и Спортен министър
на Русия Виталий Мутко.

“Градовете, които искат да домакин-
стват срещи от световното първенство,
по принцип са много. Съществено зна-
чение за избора оказват инфраструк-
турата и организационните възможно-
сти”, обясни генералният секретар на
ФИФА Жером Валке.

Домакинството на световното ще
струва на Русия около 15 млрд. евро.

“Това е приблизителната оценка на
всички инвестиции, които са необхо-
дими, за да осъществим проекта. Наяс-
но сме, че тази цифра не е окончател-
на и може да бъде променена. Според
направените анализи трябва да реа-
лизираме 1070 обекта и мероприятия.
Половината от инвестициите ще бъдат
частни, а останалата част ще бъде оси-
гурена от държавата. Около 40% от
сумата ще бъде отделена за изграж-
дането на спортни съоръжения - ста-
диони, тренировъчни игрища и бази за
участващите отбори. Останалите пари
ще бъдат разпределени за подобрява-
не на инфраструктурата, аерогари, хо-
тели, транспортна логистика, безопас-
ност, медицинско и информационно
обслужване”, каза още Мутко.

пър-венство по футбол в Русия през
2018 година. Общо 11 града ще
бъдат домакини на мачове от Монди-
ала, защото 2 от съоръженията са в
столицата Москва. Това са 89-хиляд-
ният Национален стадион “Лужники”
и клубният на Спартак. Останалите

Димитър Илиев с Шкода
Фабиа S2000 спечели рали
“Сливен” - XI кръг за сезона
от Интерконтинентал Рали
Челиндж (IRC). Автомобил-
ният ни ас записа 6-и успех
в надпреварата, след като в
последните 4 етапа удържа
аванса от съботния ден и
остави Петър Гьошев с
Пежо 207 S2000 на 11,2
секунди зад себе си. Трой-
ката в състезанието
допълни Крум Дончев
(Пежо 207 S2000), финиши-
рал на над 3 минути зад
победителя. Така тримата
българи повториха класира-
нето от рали “България”,
което през юни беше част
от Европейския шампионат
(ERC). “Сливен” беше първа-
та родна надпревара, която
попадна в календара на
IRC, което прави победата
на Илиев историческа. Мит-
ко стартира във вчерашния
ден с преднина от 11,7 сек.
пред Гьошев. Двамата си
разделиха по 2 етапни по-
беди, но въпреки това пре-
следвачът скъси само поло-
вин секунда от аванса на
водача в състезанието.
Така Илиев, който допусна
единствените си грешки
само в 8-ия етап “Стара
гора”, се поздрави с първа-
та си победа в IRC.

Тодор Славов и навига-
торът му Добромир Филипов
с Рено Крило R3 успяха да
се преборят за победата при
автомобилите с един двига-
телен мост. Варненският еки-
паж изпревари с 19,6 сек.
турчина Ягиз Авджъ, който
се състезава с по-силния
Форд Фиеста S2000.

Дани Педроса (вдясно) с Хонда изпревари сънародника си Хорхе Лоренсо с Ямаха за
победата в домашното Гран при на Испания - XIV кръг от световния шампионат по
мотоциклетизъм. Трети на пистата “Моторленд” финишира Андреа Довициозо (Ит, Ямаха)

Снимка MOTOGP.COM
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Владимир Зографски
завърши на 15-о място в
лятната верига Гран при в
Хинценбах, Австрия. На
94-метровата шанца най-
добрият български ски
скачач събра общо 210
точки (85,5 и 85 м). Побе-
дител с 230,1 т. (87,5 и
88,5 т) е Мачей Кот (Пол).
В генералното подрежда-
не за лятната Гран При
Зографски остава 11-и
със 134 т. Води Андреас
Ванк (Гер) с 433 т.
Последният старт от
веригата за годината е в
Клингентал, Германия на
140-метровата шанца утре
и в сряда. Преди него
обаче вече е сигурно, че
Ванг печели предсрочно
веригата и става първия
германец с трофея след
13-годишна пауза.

Зографски
15-и на лятна
Гран приТайбе Юсеин (63 кг) спечели сребърен медал на Светов-

ното първенство по борба за жени в Страткона Каунти, Ка-
нада. 21-годишната българка загуби на финала от състеза-
ващата се за САЩ рускиня Елена Пирожкова с 1:2 части
(1:2, 5:2, 0:1). Юсеин стартира с успех над трикратната евро-
пейска шампионка Моника Михалик (Полша) с 2:1 (0:2, 2:1,
1:0). На 1/4-финалите българката, която е световна шампион-
ка за девойки, се справи с представителката на домакините
Жустин Бушар също с 2:1 (4:1, 1:3, 1:0), а на 1/2-финалите би
Елена Шалигина (Казахстан) с 2:0 (2:1, 3:3). Друга наша
представителка Джанан Манолова (67) падна още на старта.

Тайбе Юсеин със сребро
от световното по борба

Григор Димитров се класира за основната схема на тур-
нира от сериите АТП 500 в Токио ($1 280 000). Българският
тенисист преодоля квалификациите в японската столица
след трудна трисетова победа над Вашек Поспишил (Кан,
№122) с 6:4, 6:7 (5), 6:2.

Гришо заслужи $8905 и 20 точки за световната рангли-
ста, където заема 56-ата позиция. Димитров нямаше късмет
при жребия за основната схема, защото се падна със светов-
ния №11 Хуан Монако (Арж), който вчера триумфира на тур-
нира в Куала Лампур. Димитров и Монако имат една среща
помежду си, спечелена от аржентинеца с 6:4, 6:1 на черве-
ните кортове в Барселона. Българинът обаче има доста по-
големи шансове за успех на твърдите кортове в Токио.

Гришо в схемата в Токио
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